
Rijksdienst voor Ondernemend 
Nederland 

> Retouradres Postbus 93144 2509 AC Den Haag 

Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 

t.a.v. 10.2.e , Directeur-generaal Agro 

Coördinerend opdrachtgever LNV 

Postbus 20.401 

2500 EK Den Haag 

Datum 27 november 2018 

Betreft 10maandsrapportage 2018 LNV 

Geacht 10.2.e

Conform de afspraken in de vigerende Raamovereenkomst EZ/RVO van 6 juli 

2017 tussen de huidige EZK- en LNV-opdrachtgevers enerzijds en RVO anderzijds, 

bied ik u hierbij de 10maandsrapportage van RVO aan. Deze betreft de 

werkzaamheden in de eerste 10 maanden van dit jaar, zoals vastgesteld in het 

Meerjarenplan 2017-2018 en de aanvulling daarop van 16 november 2017 

(hamerstuk BR 20.11.2017). 

De nieuwe opdrachten die op of na 1 november zijn binnengekomen, zijn hierin 

niet meegenomen. 

Over enkele opdrachten geef ik u hierbij een nadere toelichting: 

I&R 

Er wordt in gezamenlijkheid gewerkt aan de overgang van de legesinkomsten van 

de apparaatsadministratie naar de beleidsadministratie. Hiervoor is een nota in 

voorbereiding waarin ook de overdracht inclusief de verschillende financiële 

posten worden benoemd. Deze nota zal nog dit jaar aan LNV-DAD worden 

aangeboden. Daarin wordt ook melding gemaakt van het verschil tussen de 

gemaakte uitvoeringskosten ten opzichte van de legesontvangsten. Deze 

bedragen naar onze inschatting CS08.000 voor 2017 en C825.000 voor 2018. 

Hiervoor zal verrekening plaats moeten vinden. De cijfers zijn gedeeld met LNV

DAD in een voorbereidend overleg van 5 november 2018. 

Mest 

De werkzaamheden met betrekking tot de implementatie van het 

fosfaatrechtenstelsel en het fosfaatreductieplan zitten in een fase waarbij de focus 

vooral ligt op de juridische procedures. Als gevolg van het uitstel van de inrichting 

van de fosfaatbank en het invulling geven aan de uitspraak van het College van 

Beroep voor het bedrijfsleven inzake de individuele disproportionele last, zal het 

beschikbaar gestelde budget voor deze opdrachten niet toereikend zijn. Begin 

2019 zal RVO een meerwerkofferte indienen voor deze extra uitvoeringslast. 
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Met betrekking tot de financiering 2018 geldt dat er nog een betaling van 
€4.853.000 vanuit de opdracht fosfaatreductie 2017 aan RVO.nl betaald moet 
worden. 
 
In deze 10maandsrapportage doe ik een voorstel voor een nieuw financieel kader 
voor het uitvoeringsjaar 2018. Hiertoe geef ik in de bijlage een eindejaars-
prognose van de flexibele opdrachten voor DG Agro en Natuur teneinde deze voor 
een fixed price toe te voegen aan het budget van dit jaar. Tevens geef ik inzicht in 
het totaal van de lumpsum LNV voor 2018. In de bijlage zijn tevens de 
specificaties van de flexibele opdrachten inclusief het meerwerk opgenomen. 
 
Uw schriftelijke akkoord op dit nieuw financieel kader à €190.597.000 zie ik graag 
tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
Mr.Ing. H.A. Harmsma 
Algemeen Directeur 
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4. Ontwikkelingen in beleid en uitvoering. 

Elkaar informeren over de actuele stand van zaken over verschillende 
thema’s. Te bespreken thema’s kunnen zijn: deelteelt, maatregelen bij 
extreme droogte of neerslag, GLB2021. 

 
Annotatie 
De te bespreken onderwerpen kunnen zijn: 
 LNV-visie; 
 NGLB; 
 6e actieprogramma; 
 Herziening meststelsel; 
 Handhaving van de fosfaatwet; 
 Voorbereiding van maatregelen bij extreme droogte of neerslag; 
 Deelteelt; 
 Afhandeling van de schade I&R; dit heeft NVWA in behandeling; 
 Regiodeal Natuurinclusieve Landbouw. 

 
Regiodeal Natuurinclusieve landbouw 
De coördinatie van de Regio-enveloppe (€ 950 miljoen, eenmalig) ligt bij 
LNV. Van de 88 voorstellen zijn er 12 voorstellen “opgewerkt” tot een 
Deal. Bij de uitvoering van de Regiodeal Natuurinclusieve Landbouw staat 
een gebieds- en praktijkgerichte aanpak centraal. In verschillende 
deelgebieden kijken de provincies met de betrokken partijen naar wat 
wenselijk en haalbaar is en wie dat kan uitvoeren. Door in verschillende 
gebieden aan de slag te gaan, worden diverse activiteiten ontwikkeld voor 
en door akkerbouwers en melkveehouders in grootschalige en 
kleinschalige landschappen. Dit betekent dat er onder andere 
experimenten worden uitgevoerd, financieringsinstrumenten worden 
ontwikkeld, demonstraties worden gehouden en kennis op diverse 
manieren wordt verspreid. 
Voorbeelden zijn: 

 de provincie Fryslân stimuleert met het ‘Living Lab 
Natuurinclusieve Landbouw’ initiatieven die gericht zijn op het 
samenvoegen van natuur- en landbouwdoelen. Hierbij nemen 
boeren natuurdoelen op in hun bedrijfsvoering waardoor ze 
biodiversiteit versterken.  

 In Drenthe kunnen melkveehouders een duurzaamheidsplan laten 
maken. Als zij concrete maatregelen uitvoeren, ontvangen de 
ondernemers financiële ondersteuning. Op deze manier wordt de 
verduurzaming van de landbouw versneld.  

 In de provincie Groningen is het de bedoeling te experimenteren 
met bijvoorbeeld andere vormen van bodembewerking of het 
gebruik van groenbemesters. Daarmee worden de effecten 
inzichtelijk gemaakt op de natuur en biodiversiteit en op de 
economische kant van deze maatregelen. De experimenten worden 
in het veld gedemonstreerd, zodat ook zichtbaar is hoe deze 
maatregelen werken en wat ze opleveren. 

 Met deze Regiodeal “Gezond, levensvatbaar en rendabel” geven de 
partijen in Noord-Nederland ook invulling aan de landbouwvisie die 
onlangs door minister Schouten is gepresenteerd. Wij doen dit 
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door ons in te zetten voor een duurzaam, natuurinclusief 
platteland: een economisch sterke landbouw die in evenwicht is 
met haar omgeving. Dit wordt gedaan vanuit het besef dat 
structurele verandering noodzakelijk is om de sector in de 
toekomst gezond, levensvatbaar, concurrerend en rendabel te 
houden. De grootste opgave daarbij is om een goede balans 
tussen landbouw, natuur en landschap te vinden. De agrarische 
sector, natuursector, kennisinstellingen en overheden in het 
Noorden bundelen met deze Regiodeal de krachten om als 
voorbeeld te dienen - en koploper te zijn - voor toekomstige 
(inter-)nationale ontwikkelingen op het gebied van 
natuurinclusieve landbouw.  

 Deltaplan biodiversiteitsherstel is relevant in relatie tot de 
regiodeal natuurinclusieve landbouw. Daar is LTO ook bij 
betrokken net als Rabobank, Friesland Campina, NZO, Agrifirm  
WNF, natuurmonumenten, wetenschappers. Doel is 
biodiversiteitsherstel en een goed inkomen voor de ondernemer en 
dat consumenten daar ook aan bijdragen. Er worden verschillende 
sporen benoemd. In het kader van de LNV visie van Minister 
Schouten is hier ook overleg over met LNV. 

 
5. Samenwerkingsverbanden 

Verkennen van de verschillende overleggen waar LTO en RVO elkaar 
treffen en het verkennen waar de samenwerking verder versterkt kan 
worden.  
 
Annotatie 
 Waar komen we elkaar tegen en vinden we elkaar voldoende tijdig. 

Wat zijn onze gemeenschappelijke doelstellingen en daar waar dat is: 
hoe kunnen we de samenwerking versterken. Wat doen we nu al goed 
en wat kan beter. Hoe kunnen we meer praktijksituaties van LTO 
krijgen; 

 Terug kijken op het vorige bestuurlijke overleg; 
 LTO-VLB-RVO overleg 
 Bezoek van LTO aan RVO op 16 november nav brief over 

fosfaatrechten; 
 
Annotatie fosfaatrechten (indien dit ter sprake komt) 
(Informatie ) 

 
KAI is bezig met een Q&A over de fosfaatrechten, die LTO ook op hun  
site zouden plaatsen. Deze Q&A is nog niet beschikbaar (loopt wat 
stroef bij KAI). Mogelijk stuurt  over dit onderwerp nog een up- 
date.  
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 Klankbord voor de stuurgroepen IKB en monitoring. 
 
Annotatie Integrale klantbenadering domein grond (informatie 

) 
 
RVO doet onderzoek naar integrale klantbenadering op de 
beleidsuitvoering op het domein Grond. RVO gaat met dit initiatief 
onderzoeken of een persoonlijke dossierbeheerder voor integrale 
klantvraagbeantwoording, gestroomlijnde en afgestemde 
communicatie en integrale dossierafhandeling bijdragen aan een 
hogere klanttevredenheid en bijdragen aan beleidsdoelstellingen. Dit 
wordt in een pilot onderzocht. 
 
Status: Lopend. 
Het projectteam is inmiddels gevormd en verschillende expertises van 
RVO zijn hierbij betrokken: vakinhoudelijk vanuit de domeinen Mest, 
ANLb en BBR. Maar er zijn ook medewerkers vanuit klantanalyse, 
content en communicatie bij het project betrokken. 
 
De doelgroep van de pilot betrekken we uit twee collectieven 
(Coöperatief Agrarisch Natuur Collectief Veluwe (Gelderland) (CANCV) 
en Collectief Utrecht Oost (Utrecht) (CUO). De eerste gesprekken met 
de secretaris van deze twee collectieven ( ) zijn afgerond 
en het initiatief is positief ontvangen. De secretaris denkt positief mee 
en gaat het dagelijks bestuur van de collectieven positief informeren 
over het IKB project. Daarnaast gaat de secretaris ook bij de 
vereniging Boer en Natuur positief uitweiden over ons project. 
 
Voortgang: 
Deze week is gestart met een eerste kwantitatieve doelgroepanalyse 
op basis van reeds aanwezige data. Dit zal gevolgd worden met een 
kwantitatieve analyse, waarbij de secretaris van het collectief ook een 
bescheiden rol in speelt.  
 
Inmiddels is de projectgroep gestart met het scherp krijgen van de rol, 
verantwoordelijkheden en kaders van de dossierbeheerder. Ook gaat 
er gewerkt worden aan een communicatieplan, een klantanalyse en 
het in kaart brengen van de klantbehoefte.  
 

6. Rondvraag. 
 

7. Sluiting. 
 

Annotatie waterkeringen in de meststoffenwet (Indien ter sprake 
komt) (informatie van , Adviseur Europese 
Uitvoeringskaders Mest). 

    
Inmiddels zijn er met PAV, LTO en de waterschappen al twee jaar lang 
overleggen over hoe we om moeten gaan met waterkeringen in de 
meststoffenwet. Het laatste overleg was 28 november 2018. In dit overleg 
hebben we voor 2019 een werkwijze kunnen formuleren voor de 
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schapenhouders en waterschappen. We gaan hiermee de regelgeving ‘iets’ 
oprekken voor deze partijen.  Aansluitend op dit overleg heeft PAV in 
samenwerking met RVO een tekst geschreven voor de RVO site. Helaas, 
blijkt nu opnieuw dat wij de partijen niet tevreden kunnen stellen. Zij 
kunnen niet instemmen met de ‘iets’ opgerekt ruimte terwijl ze 
tegelijktijdig aandringen op een snelle afstemming. Om tot een passende 
oplossing te komen is er een wetswijziging nodig en deze kosten tijd 
 
Tijdens een controle van de NVWA is het probleem omtrent het 
grondgebruik en de dijken aan het licht gekomen. Inmiddels heeft het CBB 
ook geoordeeld dat de conclusie van de NVWA en RVO.nl op dit punt juist 
is. Om deze reden zit de beleidsdirectie samen met de sector en 
waterschappen om tafel. We gaan de huidige wetgeving voor deze situatie 
een beetje oprekken.  Om dit probleem volledig op te lossen is een 
wetswijziging nodig. 
 
De tekst staat nog niet op onze site, ik hoop dat deze nog wel deze week 
(51) afgestemd en geplaatst kan worden. 
  
Mocht dit onderwerp ter sprake komen, dan kan worden meegedeeld dat 
de vertraging omtrent dit onderwerp ligt niet bij RVO.nl. 
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Rapportage Fosfaatreductieplan 29 november 2018 

Stand van zaken 
• In juli is gestart met het versturen van de gecombineerde beschikkingen. De huidige planning gaat

uit van elke maand een ronde tot en met december. Sinds de vorige rapportage is de run van

oktober uitgevoerd.

Oktober 

RVO.nl 28 

ZuivelNL 377 

Totalen 405 

• Er is 20 november een nieuwe gerechtelijke uitspraak geweest voor de fosfaatreductie. Door deze

uitspraak vallen bijna alle bedrijven weer onder de regeling. Er loopt nog een beroep, van dit

beroep is de zitting gepland op 22 januari.

• Er is een concept run gedraaid voor december. In deze run kunnen naast de reguliere groep ook de

bedrijven n.a.v de uitspraak van 20 november worden meegenomen (Het gaat hier om 253

bedrijven). In de stuurgroep komt een voorstel met daarin de vraag wanneer deze beschikkingen

verstuurd moeten worden

• In de vorige stuurgroep is afgesproken het huidige proces (in de samenwerking tussen RVO en

Zuivel) van beschikken te contiueren tot de z.g. stas bedrijven zijn beschikt.

• De processen zijn binnen RVO aangepast zodat rekening wordt gehouden met de gerechtelijke

uitspraak over de afvoer op 2 juli. Er staat nog een vraag open bij PAV of de afvoer op 1 oktober

ook mee moet tellen.
• Het aantal bedrijven die nu nog tegen gehouden worden voor de volgende beschikkingsronde:

o I&R correcties ( dit n.a.v I&R onregelmatigheden), 98
o Lopende bezwaren en beroepen, aantal 254
o Diverse bijzondere gevallen, 4

o Nog lopend 2e hoger beroep, 33 (dit zijn de z.g. stas bedrijven)
In totaal worden nog 389 bedrijven tegen gehouden. 

• Er lopen nog 1.791 bezwaren (met namen IDL) en 698 beroepen.

Cijfermatige rapportage 

Berekende relaties 

De onderstaande cijfers zijn een indicatie van hoeveel relaties een beschikking hebben gekregen. Echter 

niet alle berekende relaties zijn beschikt. In een aantal gevallen is de beschikking niet verstuurd, ook komt 

voor dat een verstuurde beschikking is ingetrokken. Dit komt voor bij relaties die door een nog lopende 

rechtszaak buiten de regeling zijn geplaatst. 

Aantal 
berekend 

in periode 

1 

Aantal 
berekend 

in periode 

2 

Aantal 
berekend 

in periode 

3 

Aantal 
berekend 

in periode 

4 

Aantal 
berekend 

in periode 

5 

Totaal 

RVO.nl 869 640 622 595 464 3.190 

ZuivelNL 18.394 17.467 17.245 17.140 15.591 85.837 

Totalen 19.263 18.107 17.867 17.735 16.055 89.027 
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Gecombineerde beschikkingen 

  Juni Juli Augustus September Oktober Totaal 

RVO.nl 967 98 53 16 28 1.162 

ZuivelNL 2.678 163 210 135 377 3.563 

Totalen 3.645 261 263 151 405 4.725 

 
Werklijst 

  Aantal op de lijst 

Totale voorraad 4 

Waarvan overdrachten 1 

 
Bezwaren 

Totaal ontvangen 11.162 

Beslissing op bezwaar 9.371 

Openstaande bezwaren 1.791 

Besluiten die binnen de wettelijke termijn zijn uitgegaan: 91% 
 
Beroepen 

Ontvangen beroepen 1.088 

Afgehandelde beroepen* 390 

Openstaande beroepen 698 

*Ingetrokken of anderszins opgelost 
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Van:
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: Blog Rene week 48
Datum: donderdag 29 november 2018 16:49:24

Beste Rene,
Hierbij ontvang je de tekst voor de blog week 48 (met de “nieuwe opzet”). De tekst zit nu op
487 woorden; met de tekst over samenwerken in de keten op 603 woorden. Ik wens je alvast
een goed weekend.
In het vervolg van de technische briefing over het fosfaatdossier met de commissie van LNV van
de Tweede Kamer volgde maandagochtend een briefing voor de pers. De DG Marjolein Sonnema
van het ministerie LNV gaf de toelichting.  van de Nederlandse Voedsel en
Waren Autoriteit (NVWA) en ik waren beschikbaar voor het beantwoorden van vragen. Het
fosfaatrechtenstelsel is nu bijna een jaar van kracht. De fosfaatrechten zijn toegekend. We zien
dat het fosfaatrechtenstelsel 

 Om dit beleid in goed uit te voeren, heeft RVO veel werk verricht. Hiervoor is meer
menskracht ingezet dan vooraf was ingeschat. Ook het aantal bezwaren is hoger dan werd
verwacht. RVO heeft deze opdracht ingericht op basis van de gegevens van de sector. In de
praktijk bleken deze (veel) hoger te zijn. De pers heeft dit onderwerp goed opgepakt. In
Algemeen Dagblad, Oogst en de Boerderij zijn over fosfaat artikelen verschenen.
DT-conferentie (2 daagse)
Gekeken waar wij nu staan, wat in de toekomst moet gebeuren, Beelden met elkaar gedeeld,
Verdiepen op de onderlinge samenwerking. Ect.
Tijdens het managementoverleg van Kernprocessen EU (KPEU) op woensdagochtend was 

 teammanager Gebiedsfinanciering te gast om over het omvangrijke werk voor
Plattelands OntwikkelingsProgramma (POP) te spreken. Alle lof voor de medewerkers die aan de
POP3-werken en mooie resultaten boeken in het complexe krachtenveld. De teams die de POP3-
regeling uitvoeren kennen momenteel een hoge werkdruk, hebben een forse opgave om
formatief op orde te blijven en worden belast met extra vraagstellingen vanuit de provincies
voor 2019. In het MT is de waardering uitgesproken voor de denkkracht en de ideeën die vanuit
de uitvoering zijn gedaan om de werklast te verlagen en de opgave goed uit te voeren. Ik werk
er graag aan mee om een aantal van die ideeën en voorstellen verder in te vullen.
Voor volgend jaar wordt het managementcontract opgesteld, waarin de Agenda 2022 een
prominente plaats krijgt. Wat betekent opgavegericht werken voor KPEU? Het begint al bij een
nieuwe opdracht om te kijken wat precies de opgave is, welke Sustainable Development Goals
(SDG's) hieraan zijn te koppelen, wat willen wij bereiken en wat kan RVO aanbieden aan
instrumenten, regelingen, processen en netwerken. Dit laatste in een breed perspectief
bijvoorbeeld van een POP-regeling tot en met innovatie-krediet.
Met de  had ik een boeiend gesprek over zijn afstudeeronderzoek naar de
organisatorische inbedding van het ICT-platform UP-EU.
Woensdagmiddag was de laatste vergadering van de Programmaraad POP3. Die was ingesteld
bij de start van het programma Implementatie Navision. Nu dat (bijna) is afgerond, is de
Programmaraad ook niet meer nodig. Wij hebben in dit (interne RVO-)overleg het afgelopen
jaar soms stevige discussies gevoerd, maar kijken met z’n allen met een zekere trots terug op
wat wij bereikt hebben: het systeem Navision werkt bij RVO en bij provincies, de uitvoering
staat. Dank aan allen die hieraan hebben bijgedragen!
Managementconferentie
Optioneel
Een mooi voorbeeld van samenwerken in de keten is het bouwen van de Europese rapportages
voor POP op het Navision systeem. Cluster Rapportage geeft aan hoe Brussel de rapportages wil
hebben via de rapportagekaders. InformatieManagement en Procesontwerp (IMP) analyseert en
schrijft het functioneel ontwerp. Analyse, Selectie Rapportage en Beschikbaarstellen (ASB)
bouwt de rapportage in SAS. Europese Uitvoeringskaders (EUK) springt bij voor interpretaties.
De uitvoering zorgt dat de juiste gegevens in Navision ingevoerd worden en levert
testgegevens. Financiën & Control (F&C) geeft informatie over de implementatie van Findos. EU
Teamsupport brengt kennis van de uitvoering en test. Het eindresultaat is dat EU Teamsupport
de rapportages straks snel en EU-conform kan maken. Kwaliteit en efficiency voor de uitvoering
is ons doel.
Ing. 
Directiesecretaris 
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Concernstaf
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Van:
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: Blog week 2
Datum: donderdag 10 januari 2019 17:02:24

Beste Rene,
Hierbij ontvang je de tekst voor jouw blog van week 2.  zal een tekst aanleveren van het
bezoek aan visserijsector. Ik wens je een goed weekend.
De volle werkweek in het nieuwe jaar start met het managementoverleg voor Kernprocessen
EU. Te gast waren de bedrijfsarts  en bedrijfsmaatschappelijk werkster
(BMO)  om te spreken over het verzuim. Voor de organisatie is het van groot
belang dat de medewerkers fit en vitaal zijn. De aandacht van het management is er opgericht
om het verzuim zoveel mogelijk te voorkomen dan wel te beperken. Hiervoor hadden  en

 vanuit hun praktijkervaringen enkele nuttige adviezen. Heldere en tijdige communicatie
tussen medewerker, manager en eventueel de bedrijfsarts/BMO-er kan een goede bijdrage om
het verzuim terug te dringen.
De mogelijkheid bestaat dat een harde Brexit gaat komen. Deze zorg is binnen het
managementteam gedeeld. De mogelijke gevolgen spelen op drie niveaus, namelijk voor de
klanten, voor de opdrachten en intern voor RVO. De Concernstaf inventariseert waar risico’s
door Brexit zich mogelijk kunnen voordoen en wat de consequenties hiervan kunnen zijn. De
notitie zal worden gedeeld met de afdelingsmanagers.
Het College van Beroep voor het bedrijfsleven CBb behandelt zaken in beroep over de
Meststoffenwet en Boswet. Het gaat om beroepen van melkveehouders tegen de door de
minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit (LNV) op grond van de Meststoffenwet
vastgestelde fosfaatrechten. Tijdens een overleg op dinsdagochtend is met de secretaris-
generaal en directeur-generaal Sonnema van LNV en de heren  en  van
CBb de problematiek besproken rondom de grote aantallen bezwaren en beroepen, die bij het
college ligt. Daarnaast de prioritietsstellling besproken op het fosfaatdossier.
De Regeling beëindiging varkenshouderijlocaties wordt voorbereid. Dinsdagmiddag had ik een
overleg met  en  van dit programma. In het Regeerakkoord is € 200
miljoen (€ 120 mln saneren/beëindigen en € 40 mln innoveren/verduurzamen) vrijgemaakt
voor de warme sanering varkenshouderij om de overlast (geur) voor de burger te beperken. De
regeling is gericht op varkenshouders in de concentratiegebieden Zuid en Oost waarvan het
bedrijf op één of meer locaties geuroverlast veroorzaakt. In nauwe samenwerking met
Nationale Programma’s gekeken op welke wijze naast de saneringen ook de invulling kan
worden gegeven aan de innovatie en verduurzamingsspoor. Weer een goed voorbeeld van een
verbinding zoals in de Agenda 2022 wordt bedoeld.
Voor , directeur Transitie en Aansturing bedrijfsvoering van het minister LNV
hebben , , ,  en ik
presentaties gehouden over RVO als organisatie, de opdrachten LNV, de governance van onze
Informatie Voorziening (IV), de transitie van de Visserijregelingen (TransVIR2RVO) en de kust-
en binnenvisserij. Vervolgens is een bezoek gebracht aan team Visserijregelingen. Deze
belangstelling werd door de medewerkers zeer gewaardeerd [WW: klopt dit?]
Op donderdagochtend heb ik de nieuwjaarsbijeenkomst in Roermond bijgewoond. Circa 100
medewerkers vulden de zaal. Na een prachtige film over RVO heb ik een korte speech gehouden
om ieder medewerker weer veel plezier in het werk toe te wensen. ……. .
Kennismaking Visserijsector in IJmuiden ==> tekst van .
Uit de nieuwsbrief
In december vond de Hackathon Big Data for Bees plaats op de Campus van de Jheronimus
Academy of Data Science in ’s-Hertogenbosch. De hackathon werd georganiseerd door het
Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit ter ondersteuning van de doelstellingen
van de Nationale Bijen Strategie. Doel van deze strategie is een toename van het aantal
bijensoorten en hun verspreidingsgebieden tot aan 2030. Zes teams gingen de uitdaging aan
om in slechts 30 uur de bijen te redden, door het bedenken en bouwen van data gedreven
oplossingen met behulp van big data-technologieën. Het team van , Analyse,
selectie en Beschikbaarstellen (ABS) ging de uitdaging aan om een beslissingstool te maken
voor aannemers, gemeenten en provincies dat hen kan helpen om optimaal gebruik te maken
van de mogelijkheden voor biodiversiteit in hun projecten. Dit internationale team heeft The
Bee Support Viewer ontwikkeld, die informatie geeft over de huidige bijen en plantendiversiteit
op locatie en ook een advies geeft met aanbevolen plantenmengsel op een locatie. Helaas viel
deze tool niet in de prijzen. Het winnende idee kwam van een team met onze RVO-collega

10.2.e

10.
2

10.2.e
10.2.e

10.2.e
10.2.e

10.2. 10.2.e 10.2.e

10.2.e 10.2.e

10.2.e
10.2.e 10.2.e 10.2.e 10.2.e

10.2.e

10.2.e

Doc. 15



 (concern staf), die een app wil ontwikkelingen voor basisschoolkinderen. De app
‘Happy Bee, Happy Me’ draagt kennis over en daagt de kinderen uit. Dit team kreeg een cheque
uitgereikt van € 20.000 uit handen van minister Carola Schouten voor verdere ontwikkeling van
het idee. Ondanks dat de tool  team geen prijs heeft gewonnen, is Naturalis erg blij
met de ontwikkelde viewer. Naturalis wil kijken wat de mogelijkheden zijn om de viewer verder
te ontwikkelen met RVO.
Met vriendelijke groeten,

 
Directiesecretaris 

........................................................................
Concernstaf
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Ministerie van Economische Zaken en Klimaat
Hanzelaan 310 | 8017 JK | Zwolle 
Postbus 10073 | 8000 GB |Zwolle 
........................................................................

M 06-
http://www.rvo.nl
Werkdagen: maandag t/m donderdag.
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1 

Blog meewerken aan ideeën 

In het vervolg van de technische briefing over het fosfaatdossier met de commissie van LNV van 

de Tweede Kamer volgde maandagochtend een briefing voor de pers.  De DG Marjolein Sonnema 

van het ministerie LNV gaf de toelichting. De Nederlandse Voedsel en Waren Autoriteit (NVWA), 

de Rabobank en ik waren beschikbaar voor het beantwoorden van vragen. Het 

fosfaatrechtenstelsel is nu bijna een jaar van kracht. De fosfaatrechten zijn toegekend. We zien 

dat het fosfaatrechtenstelsel  

 Om dit beleid in goed uit te voeren, heeft RVO veel werk verricht. Hiervoor is meer 

menskracht ingezet dan vooraf was ingeschat.  

Tijdens het managementoverleg van Kernprocessen EU (KPEU) op woensdagochtend was  

, teammanager Gebiedsfinanciering te gast om over het omvangrijke werk voor 

Plattelands OntwikkelingsProgramma (POP) te spreken. Alle lof voor de medewerkers die aan de 

POP3-werken en mooie resultaten boeken in het complexe krachtenveld. De teams die de POP3-

regeling uitvoeren kennen momenteel een hoge werkdruk, hebben een forse opgave om formatief 

op orde te blijven en worden belast met extra vraagstellingen vanuit de provincies voor 2019. In 

het MT is de waardering uitgesproken voor de denkkracht en de ideeën die vanuit de uitvoering 

zijn gedaan om de werklast te verlagen en de opgave goed uit te voeren. Ik werk er graag aan 

mee om een aantal van die ideeën en voorstellen verder in te vullen. 

Woensdagmiddag was de laatste vergadering van de Programmaraad POP3. Die was ingesteld bij 

de start van het programma Implementatie Navision. Nu dat (bijna) is afgerond, is de 

Programmaraad ook niet meer nodig. Wij hebben in dit interne RVO-overleg het afgelopen jaar 

soms stevige discussies gevoerd, maar kijken met z’n allen met een zekere trots terug op wat wij 

bereikt hebben: het systeem Navision werkt bij RVO en bij provincies, de uitvoering staat. Dank 

aan allen die hieraan hebben bijgedragen, in het bijzonder de programmamanager  

en secretaris . 

In het verlengde hiervan een mooi voorbeeld van samenwerken in de keten bij het bouwen van de 

Europese rapportages voor POP op het Navision systeem. De afdeling Uitvoeringskaders en 

Betaalorgaan (UKBO) bepaalt de na analyse van de regelgeving hoe Brussel de rapportages wil 

hebben. InformatieManagement en Procesontwerp (IMP) analyseert en schrijft het functioneel 

ontwerp. Analyse, Selectie Rapportage en Beschikbaarstellen (ASB) bouwt de rapportage in SAS. 

De uitvoering zorgt dat de juiste gegevens in Navision ingevoerd worden en levert testgegevens. 

Financiën & Control (F&C) geeft informatie over de implementatie van Findos. EU Teamsupport 

brengt kennis van de uitvoering en test. Het eindresultaat is dat EU Teamsupport de rapportages 

straks snel en EU-conform kan maken. Kwaliteit en efficiency voor de uitvoering is ons doel. 
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Prioriteiten week 49 
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DT 

▪ Afwezig  

 

 

 

 

 

 

Geannoteerde Agenda LTO 

 

▪ Casussen 

Er speelt een aantal dimensies: 

- De toepassing van wet- en regelingen en het mandaat van RVO 

- De beleidsmatige invalshoek en het handelingsperspectief van de opdrachtgever van 

RVO 

- De communicatie over dergelijke casussen waarbij de letter van de wet conflicteert met 

de bedoeling van het beleid (en andere beleidsterreinen) 

Er is dus niet een eenvoudig antwoord te geven via de mail en ik wilde dit in ons 

vervolgoverleg met je bespreken. Waarbij de centrale vraag wat mij betreft is: hoe kunnen we 

hier gezamenlijk optrekken. 

▪ Instrumenten gericht op de landbouwsector 

We denken nu aan de volgende lijn (die verder wordt uitgewerkt en nader toegelicht tijdens de 

bijeenkomst met LTO op 12 december met ). 

1. We helpen LTO zoveel mogelijk aan info en input zodat ze zelf hun leden goed kunnen 

informeren. Daarvoor kunnen we een RVO-voorlichter vragen om een voorlichting bij 

hen te verzorgen zodat LTO-medewerkers uit eerste hand horen en worden 

meegenomen in de regelingen van RVO. 

2. Daarnaast staat er een subsidiewijzer op onze website. Dat is alvast goed om te 

melden. 

- Je kan dan zoeken op 

- Doel: starten, onderzoek, innoveren etc. 

- type financiering – krediet, borgstelling, subsidie etc. 

- bedoeld voor 

- sectoren – agro en visserij, bouw etc. 

- land 

- https://www.rvo.nl/subsidies-regelingen 

3. Regelingen breder dan landbouw 

Boeren, tuinders en vissers spelen een grote rol in innovatie en energiebeleid: 

• Innovatiedoelen met WBSO (periode 2012-16, 260 mln., ruim 900 bedrijven) 

• Octrooiaanvragen voor landbouwmachines en zaadveredelaars 

• Energiedoelen met MIA en EIA (7.800 aanvragen in 2016) 

4. Het overzicht van  

▪ Ontwikkelingen in beleid en uitvoering 

- LNV-visie 

- NGLB 

- 6e actieprogramma 

- Herziening meststelsel 

- Handhaving van de fosfaatwet 

- Voorbereiding van maatregelen bij extreme droogte of waterval 

- Deelteelt 

- Afhandeling van de schade I&R; dit heeft NVWA in behandeling 

- Regiodeal Natuurinclusieve Landbouw 

▪ Samenwerkingsverbanden 

Doc. 16
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- Waar komen we elkaar tegen en vinden we elkaar voldoende tijdig. Wat zijn onze 

gemeenschappelijke doelstellingen en daar waar dat is: hoe kunnen we de samenwerking 

versterken 

- Wat doen we nu al goed en wat kan beter. 

- Hoe kunnen we meer praktijksituaties van LTO krijgen 

- Terug kijken op het vorige bestuurlijke overleg 

- LTO-VLB-RVO overleg 

- Bezoek van LTO aan RVO op 16 november nav brief over fosfaatrechten 

- Klankbord voor de stuurgroepen IKB en monitoring 

 

 

 

 

Gesprek met  (telefonisch 13-11) 

▪  

▪ Over welke financiële tegenvallers hebben we het, hoe groot zijn de overschrijdingen per 

provincies over de gehele programmaperiode  

▪ De jaren 2017 en 2018 worden betaald conform de lopende facturen, prestatie-

overeenkomsten en tussenrapportage. 

▪ Er volgt een gesprek op directeuren/MT leden niveau over mogelijke besparingen in 2019 en 

verder. Mijn voorbeelden:  

o 4 ogenprincipe 

o Beoordeling van afgewezen dossiers 

o Intensiveren van de voorkant 

o Beter afstemming in de keten 

o Accepteren van de autoriteit van het betaalorgaan 

o Eerder escaleren 

o Denk goed na over de openstellingskalender 

o Kom planningen na of meld vroegtijdig dat dit niet lukt. 

 

Handhavingsstrategie meststelsel 

, Dank voor dit bericht. . 

Tegelijkertijd is dit wel een heel mooie/grote kans om verbindingen te leggen tussen het 

mestdossier en andere dossiers (al dan niet bij RVO in het takenpakket). Dat betekent wel dat we 

wat extra’s moeten organiseren. Ik ben bereid daarin te investeren. Naast de personen die jij 

noemt zou ik het groepje dat hiermee aan de slag gaat willen uitbreiden.  Ik denk daarbij aan het 

verbindingsgroepje NGLB/6eAP. Dan wel vanuit de (creatieve) insteek wat wel (korte/lange) 

termijn een ontwikkelkans maakt. Ik vraag je hierover ook met  te spreken (die zich bij mij 

heeft gemeld om activiteiten in deze richting te ontwikkelen) en met /  

. Bij vragen of andere reactie, twijfel niet om mij te bellen. 

 

 

Personeel 

▪ Vacature Manager CA 

 

Speech republic (zie week 44) 
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Rijksdienst voor 

Ondernemend Nederland 

www.rvo.nl 
  
  
  

Datum 

30 november 2018 

 

Onderwerp: update Hoeveelheid Fosfaatrechten  

(28 november 2018) 

 

 

 
  

 

 FOSFAATRECHTEN 
         fosfaat x 1 kg stand per             

        In Meerdering   In Mindering   Saldo 

1 Afgeroomd definitief         250.846     

2 Afgeroomd On hold         43.586     

3 Herbeschikking vleesvee         318.552     

4 Knelgevallen     269.278         

5 Bezwaarafhandeling     238.387         

6 Vrijstellingsregeling         55.426     

7 Saldo per 28-nov   507.665   668.410   85.764.086 

          Stand per 16-nov 
 

85.766.559 
    

 

mutatie afgelopen periode 
  

-2473 
    

 

Stand per 28-nov 
 

85.764.086 
     

Toelichting: 

1 Definitief afgeroomd zijn de rechten die als gevolg van transacties zijn 

afgeroomd. Deze zitten in de "fosfaatbank".        

2 Onhold zijn de rechten als gevolg van lopende transacties nog niet verwerkt zijn  

3 Herbeschikking vleesvee is het aantal kilogram fosfaat dat in mindering is 

gebracht bij 2.676 relaties. 5.555 relaties zijn herbeoordeeld. Er zijn nog 8 

relaties in behandeling        

4 Knelgevallen is het aantal kilogram fosfaat dat in meerdering is gebracht bij 470 

relaties. Er zijn ruim 2804 knelgevallen ontvangen en er moeten nog 844 

knelgevallen worden beoordeeld.          

5 Bezwaarafhandeling is het aantal kilogram fosfaat dat in meerdering is gebracht 

bij van 4.617  relaties die zijn beoordeeld. Er zijn nog 3.393 relaties in 

behandeling.        

6 Vrijstellingsregeling is het aantal kilogram fosfaat dat in mindering is gebracht 

bij 481 relaties waarvan 1.454 relaties die zijn beoordeeld.        

In totaal hebben 1.955 relaties zich gemeld met totaal 138.258 rechten. 

Waarvan nog 501 beoordeeld moeten worden.        

7 Toegekende fosfaatrechten aan 22.209 relaties        

Doc. 19
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Rijksdienst voor 

Ondernemend Nederland 

 

 

Datum 

30 november 2018 

 

 

 

         

NB Bij bezwaren is in veel gevallen ook sprake van knelgevallen        

NB Er lopen nog bezwaarschriften tegen intrekkingen waarvan de bezwaartermijn 

nog niet is verstreken        
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Van:
Aan:
Cc:
Onderwerp: concept brief stavaza fosfaat
Datum: vrijdag 7 december 2018 08:59:52
Bijlagen: image001.jpg

DOMUS-18309807-v2-Stand van zaken fosfaatrechtenstelsel.DOCX

Goedemorgen ,
Deze versie van de brief ligt nu bij de minister.
Indien je nog opmerkingen hebt hoor ik het graag!
Vriendelijke groet,

(Senior) Beleidsmedewerker
Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit
Directie Plantaardige Agroketens en Voedselkwaliteit (PAV)
Bezuidenhoutseweg 73 |2594 AC | Den Haag
Postbus 20401 | 2500 EK | Den Haag
M 
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1

Van:  @rvo.nl>
Verzonden: woensdag 9 januari 2019 11:37
Aan: RVO Dist F&C Control DT-lid; RVO Dist P&O Adviseurs; rvo dist management rvo; __CS 

Concernstaf geheel; RVO Dist Directieleden
Onderwerp: Concept DT Verslag 8 januari 2019.pdf
Bijlagen: Concept DT Verslag 8 januari 2019.pdf

Beste collega’s, 

Nieuw jaar met mooie uitdagingen! Jullie wens ik dan ook een heel goed jaar toe. 

Gisteren de eerste directie overleg gehad van het jaar. 
Bijgevoegd treffen jullie het concept verslag aan. 

Volgende week wordt het verslag vastgesteld in het directie overleg. 
Morgen verstuur ik de agenda en de bijbehorende stukken voor het directie overleg van 15 januari rond. 

Zijn er vragen stel deze gerust.  
En kom tijdig op de lijn wanneer je een punt wil agenderen. 

Groet, 
 

 
Bestuursadviseur & Directie secretaris 

........................................................................
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | 
Postbus 20401 | 2500 EK | Den Haag 
........................................................................ 
M   

@rvo.nl

RVO: We helpen je graag vooruit 
………………………………………………………………………………………………………… 

Werkdagen: maandag, dinsdag, donderdag 
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1

Van:  < @rvo.nl>
Verzonden: dinsdag 15 januari 2019 21:30
Aan: Burg, M.M. van der (René); 
Onderwerp: Concept- managementcontract 2019 KPEU
Bijlagen: Managementcontract 2019 KPEU CONCEPT versie 3 opm MK.docx

Beste Rene, , 

Hierbij ontvang je de laatste versie van het concept-managementcontract, waarin de opmerkingen van  
zijn verwerkt. Wij bespreken deze versie morgenmiddag.  kan aan het overleg niet deelnemen i.v.m. zijn 
drukke werkzaamheden voor de omzetbepaling 2018.  

Met vriendelijke groeten,  

  
Directiesecretaris  

........................................................................ 
Concernstaf 

Rijksdienst voor Ondernemend Nederland  
Ministerie van Economische Zaken en Klimaat 
Hanzelaan 310 | 8017 JK | Zwolle  
Postbus 10073 | 8000 GB |Zwolle  
........................................................................ 

M   
http://www.rvo.nl 

Werkdagen: maandag t/m donderdag. 
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1

Van:
Verzonden: maandag 11 februari 2019 17:54
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: Concept-verslag GPO 11 februari 2019
Bijlagen: Verslag GPO 11 februari 2019.docx

Hoi René, 
Als bijlage het verslag van het GPO van vandaag. Ik zie je opmerkingen tegemoet! 
Groeten, 
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4. Sustainable Development Goals (SDG’s) 
in aanwezigheid van  

  geeft een presentatie over de SDG’s en de rol die deze kunnen spelen bij de beweging 
van opdrachtgericht naar opgavegericht werken. Tijdens het volgende GPO zal zij hier een ver-
diepende presentatie over geven.  

 Om de opdrachtgever mee te nemen in de beweging van opdrachtgericht naar opgavegericht 
werken, is het volgens de GPH’s verstandig om duidelijk te maken dat deze twee benaderin-
gen niet elkaars tegenovergestelde zijn, maar elkaar juist aanvullen. Een opdrachtgever is im-
mers vaak strak gericht op het halen van beleidsdoelen en wil dat deze niet in gevaar komen. 
Vanuit RVO is het daarom goed te benadrukken dat opgavegericht werken juist bijdraagt aan 
het beter en efficiënter behalen van deze doelen.  
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directie Handhaven  

divisie Regie en Expertise 

Datum 

5 februari 2019 Produkten. De NVWA dank de aanwezigen voor de suggesties en zal nader bezien 
of deze partijen uitgenodigd dienen te worden voor het volgende overleg.    

 (Cumela): Nuttig om wensen met betrekking tot het verbeteren van de 
naleving met elkaar te bespreken. Blij met dit initiatief. Op operationeel gebied is 
het ook goed om elkaar te spreken. 
Van der Burg (RVO.nl). We hebben elkaar hard nodig. Ook tegenstellingen evident 

op tafel krijgen. Met een ander perspectief naar materie kijken. Zaken die spelen 
waar we het als sector en overheid niet met elkaar over eens zijn, benoemen en 
bespreken. Dit moet ook een escalatietafel zijn. 

 (LTO): We zijn al lang bezig met deze mestproblematiek. PvA 
opgesteld. Goed positioneren wat ieders rol is. 

 (Nevedi): In ketens met elkaar in overleg treden. Vanuit voer keuzes 
maken wat beleidsmatig wordt voorgestaan. 

 
Voor alle duidelijkheid: De Haagse tafel met minister Schouten gaat over andere 
onderwerpen dan de handhavingszaken die bij dit Ketenoverleg Mest aan de orde 
komen. Wel een goed moment kiezen voor het volgende overleg met de minister. 
 
3. Kernpunten ingediende plan versterkte Handhavingsstrategie bij EC 

Brussel 
 licht de kernpunten van de versterkte Handhavingsstrategie toe. LNV, de 

NVWA en RVO.nl hebben het versterkte Handhavingsstrategieplan opgesteld in 
opdracht van de EC in Brussel. De aanpak van de mestfraude is echter vooral de 
verantwoordelijkheid van de sector (zie PvA). 

 
In de Kamerbrief van 20 december 2017 waren de accenten het gebiedsgericht 

handhaven in gebieden waar waterkwaliteit achterblijft, de samenwerking met de 

regionale handhavers, extra aandacht voor transport van mest (intermediairen; 
uitzonderingen op de bestaande regels zoveel mogelijk te schrappen), de 
derogatiebeschikking (artikel 4 lid 2), de fraude aanpak -want  voorwaarde voor 
verlenging derogatie NL 2020/2021- en herbezinning van het meststelsel 
(vereenvoudiging, HUF-proof en fraudeprikkel verkleinen).    

 

De volgende maatregelen zijn benoemd om nalevingsdoelen te realiseren: 

➢ Intensivering samenwerking tussen verschillende toezichthouders (NVWA, 

IOD, RVO.nl, Omgevingsdiensten, Waterschappen, ILT in afstemming met 

OM) binnen gebiedsgericht handhaven in 3 gebieden waar waterkwaliteit 

achterblijft (Oost Brabant/Noord Limburg; Veluwe; Twente) 

➢ toezicht risicosectoren: intermediairen 
➢ slimmer gebruik moderne technologie:  

- digitaal en real-time verantwoorden transport (geen transport meer op 

de weg zonder ingevuld eVDM) tot en met mestaanwending 

(sensoren/doorstroommeters/NIRS); 
- data technologie/big data 
- Automatic NumberPlate Recognition (ANPR)  

➢ openbaarmaking inspectieresultaten 

➢ versterkt sanctiebeleid (onderzoek ADR) 

➢ opname frauderegister en subsidiekortingen / -intrekkingen / -uitsluiten 
 

 vraagt waarom bepaalde gebieden zijn gekozen.  antwoordt dat 

om te weten met welke partners we aan tafel moesten, RVO GIS Competence 
Center voor ons de gebieden heeft geduid aan de hand van de beschikbare data 
van de geografische criteria. Deze waren: 
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directie Handhaven  

divisie Regie en Expertise 

Datum 

5 februari 2019 a) Verbetering grondwaterkwaliteit (N/P, stikstof/fosfaat) blijft achter t.o.v. 
landelijke trend 

b) Verbetering kwaliteit oppervlaktewater (N/P) blijft achter t.o.v. landelijke 
trend 

c) Er is sprake van overbenutting op gebiedsniveau 
d) Uitspoelinggevoelige gronden (zand- en lössgronden). 

 
Daarnaast andere vervuilingsbronnen uitsluiten/corrigeren, meetpunten > 50 mg 
in beeld brengen en groot aandeel snijmais.  

 
 heeft zorgen over de gedachtegang dat gebieden die niet onder 

gebiedsgericht handhaven vallen geen probleem hebben of buiten de inspecties 
vallen. Die zorg vindt de NVWA begrijpelijk, maar onnodig. Ook buiten de 

aangewezen gebieden zullen volop risicogerichte inspecties plaatsvinden. 
 

 stelt vragen over de boetedruk, sanctiebeleid en rol intermediair 
vs de veehouders.  geeft aan, dat er qua aanpak wordt gekozen voor 
bestuursrecht, maar dat ook doorgeschakeld kan worden naar strafrecht. Hierover 
wordt op zaaksniveau overlegd met het OM. Boetes zijn effectief, maar dat geldt 

ook voor een mogelijke gevangenisstraf.  ziet een link met het 
sectorplan, dat via de erkenningsregeling beoogt geen zaken meer te doen met 
bepaalde partijen.  voegt toe, dat er sprake is van een cultuur binnen de 
sector en er verandering nodig is. Dynamiek gericht op zelfreinigend vermogen.  
 

 wijst op het belang van digitalisering in het rapport. Erg effectief is ook 
zichtbaarheid van de NVWA en partners in het gebied, want daar gaat een sterke 

preventieve werking van uit. Digitalisering is wel van meerwaarde, maar naast 
zichtbare aanwezigheid van toezichthouders.  stelt dat je ook digitaal 
zichtbaar kan zijn. Er moet onderscheid komen tussen goeden en kwaden en daar 
voorziet het sectorplan in, doordat de kwaden het werk niet meer krijgen.  

 onderschrijft dit, waarbij harde fraude in NL ook nog eens voor problemen 
zorgt in Brussel. 

 vindt communicatie erg belangrijk. Rol van erfbetreders is ook van groot 

belang. Zij kunnen zaken melden die niet goed gaan. Mensen moeten het niet in 
hun hoofd halen om te frauderen. 
 
Van der Burg verwijst naar de tabel op pagina 12 in de versterkte 
Handhavingsstrategie; overtredingsbevorderend en nalevingsbevorderend. Ook de 
sector kan zelf voortgang realiseren door stappen te zetten en daarvoor een 

nieuwsbrief gebruiken. De strategie steeds weer uitdragen en bedrijven op het 
hart drukken dat fraude niet de juiste weg is. 

 geeft aan, dat de  met klanten praat en de 
vraag stelt of zaken wordt gedaan met goede ondernemers.  onderschrijft 

dat en stelt dat de NVWA indringende gesprekken voert met . De 
bank doet wel het nodige, maar heeft wel beperkingen in wat ze kunnen doen. 
 

 vindt dat een deel van het beleid wel nadrukkelijk wordt opgehangen 
aan derogatie. Voor een aantal sectoren speelt de derogatie, maar bij andere 
sectoren absoluut niet.  stelt dat het een vereiste is, dat de communicatie 
goed loopt. Voor het verkrijgen van de derogatie 2018/2019 hing het er om in 
Brussel. Nu ligt er een plan, maar alles staat en valt bij resultaten. Uitvoering is 
van belang. Op korte termijn zullen de verkennende gesprekken starten. Brussel 
heeft vertrouwen in het plan versterkte Handhavingsstrategie, maar Nederland 

moet het wel laten zien. Anders raakt het de derogatie kwijt. Het digitale spoor is 
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5 februari 2019 ook belangrijk, dus investeren in modernisering. Het private en publieke spoor 
moet niet te veel uiteen lopen.  
 

 is van mening dat gegevens meer benut moeten worden voor mestmarkt. 
Export van mest naar Duitsland loopt sterk terug. Verwerkingsplicht is ook lager. 
Die informatie terugkoppelen naar de markt. Dit ondersteunt ook de handhaving. 

Ondernemers hebben baat bij de gegevens die worden ingestuurd. Agendapunt 
voor de volgende keer: Welke informatie is deelbaar? 
  

4. Toelichting belangrijke Inspectieprojecten 
• Gebiedsgericht Handhaven in drie gebieden 

 licht GGH toe. Het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) en de 
Wageningse University & Research (WUR) hebben het Syntheserapport Evaluatie 

Meststoffenwet opgesteld. Dit rapport legde een verband tussen zwarte mest en 
de achterblijvende verbetering van de waterkwaliteit. Daarnaast is de publieke en 
politieke aandacht voor mestfraude gegroeid door diverse publicaties op het 
gebied van mestfraude (o.a. artikel NRC d.d. 10 november 2017) en is het gevoel 
van urgentie toegenomen. Dit heeft geleid tot de wens om de krachten van de 
diverse ketenpartners te bundelen. Minister Schouten heeft de Tweede Kamer 

laten weten dat bij het oplossen van deze problematiek het van groot belang is 
om nauw samen te werken met de regio’s waar de problematiek met name speelt.  
 
Voorts gaf zij aan, dat de NVWA en RVO.nl in samenwerking met regionale 
toezichthoudende instanties (provincies, gemeenten, waterschappen en de 
omgevingsdiensten) gericht handhaven in gebieden waar de waterkwaliteit 
achterblijft. Drie gebieden (Oost-Brabant/Noord-Limburg, de Veluwe en Twente) 

zijn aangewezen.  Versterking van de samenwerking op het gebied van 
gezamenlijk toezichthouden, uitwisselen van gegevens en communicatie tussen de 
regionale partners en OM, Politie, IL&T, belastingdienst en douane is een andere 
doelstelling . 
 
• Intermediairen 

 licht toe dat intermediairen een cruciale positie bekleden binnen de 

mestketen en als spin in het web fungeren. Inspecties worden langs diverse 
aanleidingen, gelieerd aan intermediairen, uitgevoerd. Doel is uiteraard de focus 
op die intermediairen die onze aandacht verdienen. Dit kunnen intermediairen zijn 
die naar voren komen uit analyses zijn, uit signalen, uit eerdere bevindingen e.d..  
 

 vult aan,  

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

  
 
5. Vanuit ieders rol bespreken hoe naleving kan worden bevorderd en wat 

de sector(organisaties) kunnen/willen doen om van fraude af te komen 
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5 februari 2019 • Hoe kunnen we in de praktijk zorgen dat het plan versterkte HHstrategie en 
Sectorplan elkaar versterken? 

• Hoe kunnen we drempels wegnemen voor het melden van signalen? 
 
Op agendapunt 5 is niet specifiek ingegaan, omdat dit al onderdeel van 
bespreking is geweest bij andere agendapunten.  

 
6. Rondje actualiteiten m.b.t. trends/ontwikkelingen 
•   Werkdocument stimuleren gebruik VDM 

 licht het werkdocument over stimuleren gebruik VDM toe. Dit plan is 
opgesteld door Cumela i.s.m. Duwtje. Dit document is het resultaat van 
gedragsonderzoek en de insteek is duidelijk te maken dat bij mestvervoer altijd 
sprake moet zijn van een volledig en correct ingevuld VDM. Cumela ziet een rol 

weggelegd voor de NVWA om als Autoriteit de brief te sturen die in concept door 
Duwtje en Cumela is opgesteld. De NVWA geeft aan, dat communicatie hierover 
normaliter op het bordje ligt van RVO.nl. Zou de brief ook niet via TLN en naar 
niet-aangesloten intermediairen verstuurd moeten worden?  
vraagt zich namens TLN af hoe je hier verder mee omgaat. Als dat duidelijk is, wil 
TLN hier wel verder naar kijken.  

De NVWA zegt toe over de concept-brief in gesprek te gaan met Cumela en 
Duwtje. 
 
7. Korte evaluatie van dit overleg, vervolgafspraken en volgend overleg 
 
Onderwerpen om verder over te praten: 
• Operationele knelpunten, morele kompas. Wat gebeurt er dan? Ketendruk. 

• Aanbod LNV/NVWA m.b.t. handhavingscommunicatie (meer initiatieven) 
• Data ook beschikbaar stellen voor sectoren 
• Communicatie over 3 gebieden en daar buiten. Voor ogen houden dat er meer 

is dan alleen derogatie en GGH 
 

Agendapunten volgend overleg: 
• Data-uitwisseling buitenland 

• Hoe bereik je de cowboys die niet zijn aangesloten 
 
Checks and balances: 
• Voorstellen sector 
• Stelselherziening is voor Haagse tafel 
• Naming en shaming helpt. Daar iets over melden 

• Handhaving vs dierrechten 
 
8. Sluiting  
Om 10.30 uur sluit de voorzitter de vergadering onder dankzegging. 
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Van:
Verzonden: woensdag 19 december 2018 17:35
Aan: Burg, M.M. van der (René)
CC:
Onderwerp: de uitspraken 

Dag Rene, 

Hierbij de uitspraken in de link, met perstekst van het CBb. 

https://www.rechtspraak.nl/Organisatie-en-contact/Organisatie/College-van-Beroep-voor-het-
bedrijfsleven/Nieuws/Paginas/Opleggen-mestboetes-vergt-openheid-van-zaken.aspx 

Hieronder kort de weergave: 

Den Haag, 18 december 2018 

Pagina-inhoud 

Het College van Beroep voor het bedrijfsleven (CBb) schrapt vandaag in een drietal hoger beroepen 

boetes voor overtreding van de Meststoffenwet, omdat voor de veehouders een redelijke mogelijkheid 

ontbrak zich te verweren tegen het aan hun niet-sluitende mestboekhouding ontleende 

bewijsvermoeden dat zij de Meststoffenwet hebben overtreden. 

Veehouders moeten een mestboekhouding voeren, waarin zij productie, afvoer en opslag van mest verantwoorden 

Als die boekhouding niet sluit dan vormt dat een aanwijzing voor mestfraude, maar er kunnen ook andere 

oorzaken zijn voor de niet sluitende boekhouding. De mestboekhouding omvat cijfers over fosfaat en stikstof, de 

milieubelastende stoffen in mest. Die cijfers zijn gebaseerd op een mix van forfaits, de hoeveelheid afgevoerde 

stoffen, monsternemingen en metingen. Omdat stikstof vervliegt en fosfaat bezinkt, is het nodig om de gebruikte 

cijfers te corrigeren. Ook kunnen allerlei onnauwkeurigheden en (meet-)fouten optreden. De minister hanteert 

marges om te voorkomen dat hij voor een papieren overtreding (hoge) boetes oplegt, terwijl er geen sprake is 

van laakbaar gedrag. De beboete veehouders betwisten dat zij hun mest illegaal hebben gedumpt of verhandeld 

en wijzen op hun hoge transportkosten en de ongerijmdheid van uitkomsten van de berekeningen. 

Raadsheer advocaat- generaal Wattel bracht daarover aan het CBb eerder advies uit. Het CBb volgt dat advies. 

Het boetesysteem is op zichzelf in overeenstemming met in internationale verdragen verankerde grondrechten, 

maar een veehouder moet in verband met het grondrecht van de onschuldpresumptie wel voldoende kans krijgen 

zich tegen de aan zijn mestboek-houding ontleende bewijsvermoedens te verweren. Dat kan hij alleen als de 

minister de door hem gebruikte correctiefactoren en marges (op tijd) onthult. De minister hield deze echter deels 

geheim om te voorkomen dat veehouders hun gedrag daarop kunnen afstemmen. Daarmee kunnen de boetes de 

toets der kritiek niet doorstaan en dat is voor het CBb reden om de opgelegde boetes te schrappen. 

De nummers: 

 ECLI:NL:CBB:2018:652

 ECLI:NL:CBB:2018:653

 ECLI:NL:CBB:2018:654
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Volgende week ben ik bereikbaar op . 
 
De nota wordt nu afgestemd met LA, PAV en WJZ, ik verwacht dat die morgenochtend bij jou langs zal komen. 
 
Groeten, 
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Met vriendelijke groet, 
 

 
Sr. beleidsmedewerker 
 
.................................................................................. 
BPZ team minister LNV 
Bezuidenhoutseweg 73 | 2594 AC | 's Gravenhage 
Postbus 20401 | 2500 EK | 's Gravenhage 
.................................................................................. 
T  
M  
E @minez.nl 
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Van:
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 10:42
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: FW: Bijeenkomst 
Bijlagen: FW: Dwarskijkgroep (what is in the name)

Ter info. 
 geloof ik.. 

Van:    
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 10:40 
Aan:    
Onderwerp: RE: Bijeenkomst  

Hoi  

Uit de mail van  maak ik op dat de werkwijze voortgezet zou worden. M.b.t de gevoelige dossiers waar we 
nog een tijdje mee bezig zijn is dat ook van belang. 
Zeker ook hier samen optrekken. Volgens mij een uitvoerende lijn die we ook in de kamer hebben gemeld.  
Volgens mij is het juist de kracht vanuit KAI om vanuit die dwarsverbanden het klantcontact te beïnvloeden. En 
daarmee een invulling te geven aan de integrale klantbenadering.  

 

Van:    
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 10:23 
Aan:  @rvo.nl> 
Onderwerp: Re: Bijeenkomst  

Hoi   in mijn beleving was de dwarskijkgroep voor de herbeschikkingen fosfaat en komt die, muv een evaluatie, 
nu niet bij elkaar. Natuurlijk kunnen we de groep mee laten kijken, dat moet ik dan even in gang zetten en het is fijn 
dan een specifieke vraag te hebben. We doen liever samen dan dwars zeg maar :‐) 
Groet, 

 

Afdelingsmanager Advies 
Directie Klant, Advies en Informatie 
........................................................................ 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Mandemaat 3 | 9405 TG | Assen 
Postbus 322 | 9400 AH | Assen 
Managementondersteuner Petra Blauw | petra.blauw@rvo.nl| 088-0429319 
........................................................................ 
M   

@rvo.nl 
www.rvo.nl 

Op 4 dec. 2018 om 09:26 heeft  @rvo.nl> het volgende geschreven: 

 

Ter info. 
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In december worden een aantal besluiten in het kader van het fosfaatreductieplan verstuurd. In 
de stuurgroep is dat besluit aan bedrijfsleven en PAV voorgelegd. Besluit is genomen om dit in 
december wel te versturen. 
 
Ik neem aan dat jullie deze groep ook via de dwarskijkgroep laten lopen? Dan goed om de 
(communicatie)afstemming te zoeken. 
 

 
 
 

Van: Burg, M.M. van der (René)  
Verzonden: maandag 3 december 2018 17:18 
Aan:  @rvo.nl> 
Onderwerp: RE: Bijeenkomst  
 

 
 
Hierbij terugkoppeling 
 
Stand van zaken 
 Geen vragen bij de rapportage 
 Nogmaals antwoord gevraagd op de openstaande vraag bij PAV 
 Aangegeven dat de cijfers kunnen afwijken van de factsheets, want is meest actuele 

situatie 
Financiën 
 Aangegeven dat wij in januari met definitieve cijfers 2018 kunnen komen en dan ook een 

inschatting van kosten 2019 
 Aangegeven dat we circa 2,1 mln. Doorschuiven 
 Nog geen witte rook over de besparingen. Iets meer comfort gewenst over onze werkwijze 

met toerekening (een IDL casus hoef je niet 2 keer te bestuderen, maar de casus 
vervolgens wel aan twee juridische kaders te toetsen) en iets meer duiding ten aanzien 
van de bedrijfsoverdrachten, de knelgevallen en de zienswijze en de toerekening van uren 
en kosten op deze onderwerpen. 

Beschikkingsrun december 
 Gaat door in december 
 De melkfabrieken wordt gevraagd de lastige gevallen te bellen. 

Overig 
 De casus over de mogelijkheid van RVO om taken van de melkfabrieken over te nemen 

om de restanten af te werken is nog niet uitgediscussieerd. Ik heb gezegd dat jij contact 
opneemt met  Wellicht met  en WJZ tot een voorstel komen. 

 Volgende vergadering in februari 2019. Waarbij ik heb gezegd dat we dan uitputting 2018 
en raming 2019 hebben. 

 
 
 
Met vriendelijke groet, 

René van der Burg 
Directeur Kernprocessen EU 
................................................................................. 
directieteam 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
................................................................................. 
T  
M  
rene.vanderburg@rvo.nl  
www.rvo.nl  
………………………………………………………………………………………………………… 
RVO: We helpen je graag vooruit 
………………………………………………………………………………………………………… 
 
 
Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdag, donderdag 
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Van:    
Verzonden: vrijdag 30 november 2018 15:13 
Aan:   

 

Onderwerp: Bijeenkomst  
 
Beste mensen, 
 
Hierbij stuur ik jullie de rapportage m.b.t. het fosfaatreductieplan. Daarnaast m.b.t de financiële 
stand van zaken. Daarbij wordt ook een reactie m.b.t de mogelijke verrekening met 
fosfaatrechten gegeven. Ook vraag ik jullie om een besluit te nemen m.b.t de beschikkingenrun 
van december. Groet en fijn weekend. 
 
Stand van zaken 
Zie bijlage de rapportage 
 
Financiën 
Offerte 
Initiële offerte € 13.640.000 
Herziene offerte € 2.613.000 
2e Herziene offerte € 11.943.000 
Totaal geoffreerd: € 28.196.000 
 
Realisatie 
De realisatie voor 2017 is: € 10.3 mln. 
De realisatie is op dit moment: € 11.8 mln. (een groot aantal rekeningen mbt juridisch diensten is 
nog niet verwerkt) 
 
Prognose 
De verwachte realisatie ultimo 2018 is: 15.8 mln. 
Voor 2019 is nog € 2.1 mln. aan budget beschikbaar. Begin 2019 zal RVO een inschatting maken 
van de kosten die in het kader van het fosfaatreductieplan nog gemaakt gaan worden in 2019. 
 
Besparingen 
De verwachting was dat de knelgevallen van de meeste bedrijven die in het kader van het 
fosfaatreductieplan zouden worden afgewezen zich opnieuw zouden melden bij Fosfaatrechten 
waardoor er minder knelgevallen in dat kader zouden moeten worden beoordeeld. Daarnaast was 
er de inschatting dat de afhandeling van de zienswijze bij het fosfaatrechtenstelsel een 
kostenbesparing op zou leveren bij het fosfaatreductieplan.  
De totale kosten besparing was ingeschat op € 700.000. Door de uitspraken van het CBB in het 
kader van de Individuele Disproportionele Last (IDL) moet RVO voor zowel het 
fosfaatrechtenstelsel als het fosfaatreductieplan extra (juridisch)werkzaamheden verrichten omdat 
met name de motivatie van de besluiten meer maatwerk vraagt. Daarnaast zijn door alle 
wijzigingen in regelgeving de wijzen van afhandeling van het fosfaatrechtenstelsel en het 
fosfaatreductieplan zodanig ver uit elkaar komen te liggen, dat er geen sprake meer is van 
efficiëntie winst in de afhandeling. 
 
Beschikkingsrun december 
Vorige week is gerechtelijke uitspraak gedaan voor fosfaatreductie en deze bedrijven (ca. 250 
bedrijven) kunnen we nu meenemen in de beschikkingsrun voor december (matdatum 15 
december). 
Hiernaast zijn er nog ca. 250 andere bedrijven die ook meegaan (totaal gaat het om ca. 500 
beschikkingen). 
 
Het totale bedrag in deze run aan heffingen bedraagt een kleine 6 miljoen: 
Zuivel: 5,4 miljoen 
RVO: 417.000  
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Inschatting is dat er ca. 50 bedrijven zijn met bedragen hoger dan € 50.000 met 2 bedrijven 
hoger dan € 200.000 
 
De vraag doet zich nu voor of we de beschikkingen, en dan met name de 250 relaties waar vorige 
week de uitspraak van is gedaan (en waarin de hoge heffingen zitten), in december gaan 
versturen of dat we hiermee wellicht moeten wachten tot begin januari. (het gaat er om of we 
deze voor de Kerst willen/moeten versturen of niet).  
De stuurgroep wordt gevraagd hierover een besluit te nemen. 
 
 

 
Afdelingsmanager Vergunningen & Handhaving 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Ministerie van Economische Zaken en Klimaat 
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Van:
Verzonden: vrijdag 7 december 2018 09:36
Aan:
CC: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: FW: concept brief stavaza fosfaat
Bijlagen: DOMUS-18309807-v2-Stand_van_zaken_fosfaatrechtenstelsel.DOCX

 
Dit is de versie geworden na onze aanvullingen en opmerkingen gisteren. Ligt nu bij de minister. Aan René is 
gevraagd om evt. opmerkingen. Mocht jij of iets hebben, dan graag zsm. 
Groeten 

 

Van:    
Verzonden op: vrijdag 7 december 2018 08:59 
Aan: "Burg, M.M. van der (René)"  
CC:    
Onderwerp: concept brief stavaza fosfaat 

Goedemorgen René, 
Deze versie van de brief ligt nu bij de minister.  
Indien je nog opmerkingen hebt hoor ik het graag! 
Vriendelijke groet,  

 
(Senior) Beleidsmedewerker 

Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit  
Directie Plantaardige Agroketens en Voedselkwaliteit (PAV) 
Bezuidenhoutseweg 73 |2594 AC | Den Haag  
Postbus 20401 | 2500 EK | Den Haag 
M   
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Van:
Verzonden: maandag 7 januari 2019 11:40
Aan: Burg, M.M. van der (René)
CC:
Onderwerp: FW: Concept programma Werkbezoek Tweede Kamer aan RVO in Assen 1 februari 2019

Hoi René, 

Allereerst de beste wensen. . 😊 

Ik zal vandaag of morgen een nieuw conceptprogramma maken van het bezoek van de TK aan RVO-Assen en je 
toesturen. 
Voorafgaand daaraan nog een vraag:  
zou het een idee zijn om het onderdeel ‘Juridische aspecten fosfaatrechtenstelsel’ in het algemene deel in te 
bouwen? Dus niet bij het tweede deel met de sta-tafels? En dan in plaats van het onderdeel van  over het 
meststelsel? Ik denk namelijk dat  

 
  

Het onderdeel van  zou dan één statafel kunnen zijn:’ wat doet RVO nog meer aan de uitvoering van de 
mestwetgeving?’ 

Groeten  

 

Van:    
Verzonden: vrijdag 21 december 2018 13:26 
Aan: Harmsma, H.A. (Harmen) ; Burg, M.M. van der (René) ; Bakker, mr. M. MGM (Marjan) ;   

  
CC:  

 
 

Onderwerp: Concept programma Werkbezoek Tweede Kamer aan RVO in Assen 1 februari 2019 

Beste Harmen, René,  , Marjan en   

Hierbij stuur ik jullie het eerste concept van het programma van het werkbezoek van de Tweede Kamer aan RVO in 
Assen op 1 februari 2019 van 11.00 ‐ 14.00 uur. Zie bijlage. 
Ik heb deze periode van drie uur onderverdeeld in een aantal blokken. Uitgangspunt is een zaal met een aantal 
presentaties van RVO (dus geen bijeenkomst met statafels, zoals met LTO‐Nederland). Willen jullie een voorstel 
maken voor de invulling van jullie blok? En dat sturen aan een ieder in deze mail uiterlijk in de week van 6‐10 
januari? Ik wil daarna het concept programma plus de invulling ervan agenderen in het DT van 14 januari. Ook wil ik 
daarna een oefenbijeenkomst plannen. 
De logistiek in Assen is in handen van  . 
De Kamer had nog een paar wensen:  

 Vrijdag 1 februari van 11.00‐14.00 uur
 Niet te formeel, is werkbezoek
 Verwachting is dat de gebruikelijke leden zich aanmelden, ongeveer degenen die aanwezig waren bij de

Technische briefing en het AO
 Een medewerker van de fractie kan meekomen, mits met het Kamerlid. Dus niet ter vervanging van.
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 Of wij een aantal van hen kunnen afhalen van station Assen. Ik heb dit toegezegd. We krijgen nog bericht 
over hoeveel mensen het gaat en wanneer ze arriveren op station Assen. 

 Of wij van te voren het programma kunnen sturen, met enige uitleg over wie ze daar treffen en hoe RVO 
Assen is georganiseerd. 

 Het bezoek is besloten. Dus geen pers en geen berichtgeving van te voren naar buiten. Na afloop kan RVO 
wel een bericht maken dat de Cie is geweest, zonder in te gaan op de inhoud. 

Verdere invulling gebeurt komende weken. 
 
 
DUS GRAAG JULLIE IDEEEN OVER DE INVULLING VAN JULLIE BLOK. 
 
Met vriendelijke groeten 
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Van:
Verzonden: woensdag 9 januari 2019 11:05
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: FW: Document2
Bijlagen: Document2.docx; Bezoek Minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit.docx

Rene, 

Even het uitgewerkte programma voor straks en een overzicht van de transacties fosfaatrechten. In december zijn
er erg veel transacties ingediend. Laatste is nog niet gedeeld met beleid. Ik zal  nog even bellen of dit een 
probleem is. 

Als je nog iets wilt wijzigen, laat het maar even weten. 
Tot zo 

 

Van:    
Verzonden: woensdag 9 januari 2019 11:00 
Aan:    
Onderwerp: Document2 
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Bezoek Minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit aan RVO Assen 

Datum:    Dinsdag 9-1-2019 

Tijd:        12:45 – 14:15 uur 

Plaats:     RVO-Assen, Mandemaat en Schepersmaat 

Programma 

12:45 – 13:00         Ontvangst en Lunch  en ) 

13:00 – 13:30       Introductie René van der Burg. 

  Toespraak Minister Schouten. 

  In gesprek met medewerkers Vergunningen & Handhaving  

  en Juridische Zaken. 

- Knelgevallen

- Overdracht Fosfaatrechten

13:30 – 13:45         Verplaatsen naar Call Center KAI. 

13:45 – 14:15       Introductie René van der Burg. 

  Toespraak Minister Schouten. 

  In gesprek met medewerkers Contact Center KAI. 
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Van:    
Verzonden: donderdag 13 december 2018 17:36 
Aan:    
CC:    
Onderwerp: HHP 2019 Definitief D1.0.docx 
Hallo , 
Hierbij stuur ik jullie de definitieve versie van het Handhavingsplan 2019.  
Groeten,  
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Aantallen Bip's per jaar (bij benadering)

Bezwaren aantallen t.o.v. voorgaande jaren

Resultaat bezwaarprocedures

7.340

11.878

14.107

17.250

8.279
9.253

14.895
15.800

0

2.000

4.000

6.000

8.000

10.000

12.000

14.000

16.000

18.000

20.000

2015 2016 2017 2018 (prognose)

Ontvangen Afgehandeld

36%

64%

(deels) gegrond

overig

400.000

600.000

700.000

600.000

0

100.000

200.000

300.000

400.000

500.000

600.000

700.000

800.000

2015 2016 2017 2018 (prognose)

Bip's

Input JZ overleg CBB bijlage grafieken 1 van 4 JZ totaal

Doc. 49b



Beroepen aantallen t.o.v. voorgaande jaren
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In en uitstroom:  
De instroom van de bezwaren is op dit moment laag en 86% van de ruim 11.000 bezwaren is binnen de wettelijke 
termijn afgehandeld.  
 
Zoals ik vorig jaar in mijn updates heb aangegeven is het bezwaarproces gedeeltelijk stil komen te liggen vanwege
een uitspraak van de rechter over de individuele disproportionele last (IDL). Naar aanleiding hiervan is in een 
Kamerbrief uitleg over de IDL gegeven. JZ heeft samen met de keten, PAV en WJZ een “kader” opgesteld over de
toetsing inzake IDL en die is apart gecommuniceerd naar de bezwaarmakers en op de website van RVO gezet.
Veehouders hadden tot 8 oktober de tijd om aan te geven of ze gebruik wilden maken van de nieuwe beoordeling
van de IDL.  
Uit inventarisatie bij JZ is gebleken dat in (afgerond) 1.500 bezwaren de veehouders een beroep hebben gedaan op
de nieuwe IDL lijn. Deze bezwaren liggen op dit moment stil vanwege een uitspraak van het CBb op 9 januari 2019
over o.a de IDL. Na deze uitspraak zal door JZ direct (met de keten) bekeken worden welke acties uit moeten
worden gezet om de bezwaren zo snel mogelijk uit te kunnen doen. JZ heeft afspraken ingepland met de
verschillende advocatenkantoren om de bezwarenvoorraad in beweging te krijgen nu, naast de uitspraak van 9
januari, er nog geen stukken zijn ingediend door de advocatenkantoren omtrent onderbouwing IDL. Volgende week
zal duidelijk worden welke afspraken we concreet kunnen afspreken met de verschillende kantoren.  
 
In december zijn ongeveer nog 250 heffingen de deur uitgegaan van bedrijven die mee hadden gedaan in de civiele
procedures. Deze bedrijven zijn in het ongelijk gesteld door de civiele rechter. De verwachting is dat deze bedrijven
allemaal in bezwaar zullen gaan omdat zij van het begin af aan het niet eens waren met het beleid om heffingen op
te leggen en zij nu voor het eerst hiermee te maken hebben gekregen.  
 
JZ streeft er naar om halverwege januari alleen nog maar bezwaren te hebben liggen waarbij de vertraging is te
wijten aan de bezwaarmaker dan wel het advocatenkantoor omdat er nog geen stukken zijn overgelegd ter
onderbouwing van de IDL. Zoals het er nu naar uitziet ligt JZ op schema en gaat dit ook lukken.  
 
Wat betreft de instroom van beroepen geen wijzigingen in vergelijking met mijn eerdere berichten. Wel is er een 
lichte stijging van instroom van beroepen te zien. Het merendeel van de beroepen ligt stil vanwege de komende 
uitspraak van het CBb van 9 januari. Daarna zal JZ in gesprek gaan met het CBb om de afhandeling van de 
beroepen te gaan stroomlijnen.  
 
Risico’s: 
De uitspraak van het CBb van 9 januari zal bepalend zijn voor de afwikkeling van de IDL bezwaren. Het CBb kan 

 

 

.  
 
Hieronder de cijfers:  
Instroom bezwaren: 11.239 
Uitstroom bezwaren: 9.650  
Besluiten die binnen de wettelijke termijn zijn uitgegaan: 86% 
 

Doc. 52

11.1



3

 
 
Instroom beroepen: 1.103 
Afgehandelde beroepen: 411 (ingetrokken of anderszins opgelost) 
 

 
 
Rechtszaken: 
Bestuursrecht 
 
Zoals eerder aangegeven is de uitspraak van 9 januari van belang voor de afwikkeling van de IDL bezwaren en 
beroepen. 
 
Op 13 november heeft het CBb in zeven FRP zaken uitspraak gedaan. Er stonden er acht op zitting maar in één 
zaak zijn we er onderling uitgekomen en is het beroep ingetrokken. Van de overige zeven zaken hebben we er 
twee verloren en de rest gewonnen. In deze twee zaken heeft het CBb geoordeeld dat afvoer van dieren op de 
peildatum meetelt in de bepaling van het referentieaantal. Daarnaast heeft het CBb in één zaak geoordeeld dat 
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het bedrag van de heffingen in dat concrete geval niet leidt tot een IDL situatie (bedrag was te klein). Deze 
veehouder heeft een totaal bedrag van € 17.000 opgelegd gekregen. Hiermee lijkt het CBb een criterium aan te 
geven dat bij een totaal bedrag van € 17.000 aan heffingen er geen sprake is van een IDL omdat het bedrag te 
klein is.  
 
Fosfaatrechten 
 
In en uitstroom:  
De instroom van de bezwaren is flink doorgestegen en de output van zaken blijft een uitdaging.  
 
Net zoals bij de FRP heeft de uitspraak van 9 januari van het CBb grote gevolgen voor de afhandeling van de 
bezwaren. Het merendeel van de bezwaren ligt stil vanwege de IDL en de nieuwe werkwijze hierin. Ik verwijs voor 
de achtergrond naar het stuk hierboven bij de FRP.  
 
Van de (afgerond) 3.100 lopende bezwaren zien 1.200 op de nieuwe IDL lijn (en liggen dus stil) en zijn de overige 
bezwaren van vleesbedrijven die een herziening hebben gekregen.  
 
In de afgelopen weken heb ik het proces binnen JZ aangescherpt en een prioritering aangebracht in de 
afhandeling van FR zaken waarbij de beoordeling van knelgevallen centraal staat. Het streven was om alle 
knelgevallen voor 31 december 2018 te hebben beoordeeld. Voor het merendeel is dit gelukt, echter er is nog een 
kleine groep over en die zal voor het einde van de maand zijn beoordeeld. In de tussentijd is er met man en 
macht gewerkt aan het wegwerken van de lopende (vleesvee)bezwaren waar niet de nieuwe IDL lijn speelt. Door 
opschaling en slimmer afhandelen is hier een behoorlijke slag gemaakt. Daar staat tegenover dat in de maanden 
november en december ongeveer 1.000 nieuwe bezwaren zijn bijgekomen vanwege de vleesveeherzieningen. De 
komende weken zullen deze zaken worden opgepakt.  
Verder zal ik extra aandacht gaan besteden aan de afhandeling van de bezwaren binnen de wettelijke termijnen. 
Op dit moment maakt JZ afspraken met de verschillende kantoren over het afhandelen van de bezwaren die zien 
op de nieuwe IDL lijn. Hiermee beoog ik het percentage wettelijke termijnen weer verder te doen laten stijgen.  
 
Wat betreft de instroom van beroepen is een sterke stijging te zien in vergelijking met mijn eerdere berichten. De 
sterke stijging is verklaarbaar vanwege de vele beslissingen op bezwaar die zijn uitgegaan en de verhoogde 
politieke- en media aandacht voor de IDL lijn. De beroepen liggen op dit moment stil vanwege de komende 
uitspraak van 9 januari van het CBb. Daarna zal JZ in gesprek gaan met het CBb om de afhandeling van de 
beroepen te gaan stroomlijnen.  
 
Risico’s:  
Zie risico’s omtrent IDL hierboven bij FRP.  
 
Ingebrekestellingen(is wel een dagkoers): 
Instroom: 330 
Afgehandeld: 308 
In behandeling: 22 
 
In de afgelopen weken is door JZ hard gewerkt om alle ingebrekestellingen weg te werken, JZ ligt op schema.  
 
Hieronder de cijfers:  
Instroom bezwaren: 8.221 
Uitstroom bezwaren: 5.092 
Besluiten die binnen de wettelijke termijn zijn uitgegaan is 54 % 
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Instroom beroepen: 918 
Afgehandelde beroepen: 135 (ingetrokken of anderszins opgelost) 

 

 
 
Rechtszaken: 
Bestuursrecht  
 
Op 26 september is de eerste algemene zitting FR geweest waarin 7 veehouders centraal stonden. Tijdens deze 
zitting is niet inhoudelijk op de zaken ingegaan maar zijn er procesafspraken gemaakt vanwege de nieuwe IDL lijn 
(zie algemene info bij in- en uitstroom FRP). In alle zaken wordt een beroep gedaan op de IDL en de partijen 
krijgen de mogelijkheid om deze gronden aan te vullen met stukken. Op 21 november zijn deze zaken opnieuw op 
zitting geweest. De zaken zijn inhoudelijk behandeld en het belangrijkste punt wat aan de orde is geweest is of er 
sprake was van een IDL. Het CBb had verschillende vragen over de IDL waarbij de voorzienbaarheid een 
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prominente rol innam. Daarnaast is ook de invloed van de financiële last op de betreffende bedrijven bekeken. Het 
CBb heeft aangegeven op 9 januari uitspraak te doen. De uitspraak zal duidelijkheid geven voor de verdere 
afwikkeling van de vele IDL bezwaren bij zowel Fosfaatrechten als Fosfaatreductieplan.  
 
Mochten er nog vragen zijn, laat het me weten. 
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Uitkomsten 
In de media komt de technische briefing in de Tweede Kamer van gisteren terug. 
Er wordt veel geschreven over de capaciteit die RVO.nl heeft ingezet om de fosfaatproblemen op te lossen. Er werd 
uitgebreid van 100 naar 270 fte., met daar naast ook nog eens 80 man inhuur. 

 

 
Alleen voor het mestdossier 270 fte, dat is 496.000 werkuren, voor 18.000 boeren, dat is bijna 28 uur per jaar per bo
Fantastisch!!! 
Kritiek op de constatering dat het aantal fte is verhoogd 
Om een indruk te geven van het werk dat op de instantie was afgekomen gaf directeur René van der Burg van RVO.N
wat cijfers. Hij maakte daarbij onderscheid tussen de afhandeling van de fosfaatreductie en die van fosfaatrechten. Vo
de fosfaatreductie heeft RVO bijna 20.000 telefoontjes en e-mails gehad, vertelde hij. De afdeling heeft 90.000 beslui
genomen. Daarop hadden ze 3.000 bezwaren verwacht, op basis van gesprekken met Zuivel.nl en de NZO, en 200 
beroepsprocedures - het werden er vier keer zoveel. 

 

 
De zorgvuldigheid die RVO nastreeft heeft niet kunnen voorkomen dat er toch fouten worden gemaakt. Een graadmet
daarvoor is het percentage bezwaren dat gegrond is verklaard. Op een vraag van PvdA-Kamerlid Moorlag bleek dat 46
procent van de bijna 4.400 afgehandelde bezwaren op de toewijzing van fosfaatrechten gegrond is verklaard.  
Het grote aandeel gegronde bezwaren komt onder meer doordat de hoeveelheid geleverde melk anders was dan 
verwacht.  
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Ik heb ism  bij iedere vraag een naam van jullie opgenomen. Willen jullie het antwoord 
maken? Bij niet alle vragen zullen we een antwoord kunnen geven. Overleg dan een met 

 of mij hoe we dit aanpakken, ook indien er vragen zijn over de interpretatie van de 
vraag. 
Ik heb met PAV hierover gesproken. Mochten zij de toedeling anders willen, dan zullen ze 
me dat laten weten. 
Ook zal PAV kijken in hoeverre deze antwoorden toegevoegd gaan worden aan de brief die 
al gepand was voor het debat op 12 december of toch losstatand verstuurd zullen worden. Er 
wordt immers soms gevraagd naar dezelfde cijfers als die in de brief zouden moeten komen. 
@ , ik heb jou de vragen 10, 11, 16-19 en 22 toebedeeld. 
Sorry voor het snelle en vele werk dat weer nodig is. Maar de Kamer bepaalt…. ! 
Groeten 

 

Van: @minez.nl [ @minez.nl]  
Verzonden: dinsdag 27 november 2018 15:28 
Aan:  
CC: Delphi KV-SV 
Onderwerp: Nieuwe Commissiebrief over "Vragen van feitelijke aard over het 
fosfaatdossier" 
Geachte mevrouw/heer, 
 
Er is een nieuwe Commissiebrief aangemaakt voor uw directie met als onderwerp "Vragen 
van feitelijke aard over het fosfaatdossier". 
 
Wilt u s.v.p. een beleidsmedewerker kiezen bij dit stuk?  
U kunt dit stuk vinden door te zoeken in de module "Commissiebrieven" met het nummer 
6504 of door op onderstaande link te klikken. 
 
link naar detailrapport. 
 
Met vriendelijke groet,  
Delphi  
 
 
Dit is een automatisch aangemaakt en verstuurd bericht. Het afzenderadres kan niet worden 
gebruikt voor verdere mailwisseling.  
Voor eventuele vragen kunt u contact opnemen met uw secretariaat.  
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Van:
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 09:16
Aan: Burg, M.M. van der (René); Bakker, mr. M. MGM (Marjan)
CC:
Onderwerp: Fwd: update communicatie fosfaat

Ter info. 

Groet,   

Begin doorgestuurd bericht: 

Van:   
Aan:   
Onderwerp: update communicatie fosfaat 

Beste   
Weer even een korte update van het kernteam Communicatie Fosfaatrechten. 
Het gaat echt de goede kant op. Ik hoop dat ik je volgende keer ook kan melden dat we helemaal in 
control zijn. 
Er ligt nu een werkbaar RVO‐verhaal. Dit wordt in het OKO‐mest nog afgestemd volgende week. 
De inzet is er op gericht op het frame in de buitenwereld, dichter bij ons eigen verhaal te brengen en 
tot meer pro‐actievere inzet te komen. 
In dat licht hebben we ook naar de acties die geweest zijn, gekeken. 
We kijken terug op een goede technische Briefing Fosfaatrechten. Vooral het effect dat bereikt is, is 
heel positief (al even met René over gehad). 

Uit reacties die Woordvoering terug krijgt vanuit de pers blijkt ook dat dit verhaal zeer verhelderend 
is geweest. Dat geldt ook voor de persbriefing. Ook daarvan is het effect behulpzaam geweest tbv 
het RVO‐verhaal. En er volgen nog acties met de media die hopelijk ook weer een mooie bijdrage 
kunnen leveren aan de gestelde doelen. 
Ter voorbereiding van het AO Fosfaatrechten op 12 december loopt ook uiteraard eea, bijvoorb 
q&a’s.  
In het communicatieframe wordt een kalender bijgevoegd met alle komende activiteiten, zo ook het 
bezoek Commissie Landbouw aan RVO in februari. Dit helpt om grip te houden en de voorbereiding 
tijdig te laten verlopen.  
In de communicatie wordt gewerkt aan het inzichtelijk maken van het aantal rechten in Mijn Dossier 
en het stappenplan waarmee de boer zelf de rechten kan berekenen.  
En hierover zal ook communicatie naar buiten toe plaats vinden via de website en social media, 
maar ook richting LTO en natuurlijk richting call centrum. 
Tot zover! 
Als je meer info wilt of vragen hebt, hoor ik het natuurlijk graag. 

Groeten,   
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Directoraat-generaal Agro 
 

Kenmerk 
DGA / 18311744 

 
 

 Voor de uitvoering van het identificatie en registratiesysteem (I&R) dient 
 

   
 De uitvoeringskosten van de opdracht CITES  

 
Toelichting 
In februari 2018 zijn wij samen met RVO gestart met de voorbereidingen voor een 
meerjarenplan 2019-2021. Voor alle opdrachten zijn er vanuit RVO en DG Agro en 
Natuur collega’s aan de slag gegaan met het benoemen van de beleidsdoelen, 
middelen, resultaten en activiteiten. Dit allemaal verwerkt in de zogeheten 
MERC’s: monitoring en effectmeting resultaatcirkels. 
Vervolgens is RVO aan de slag gegaan met het opstellen van een offerte. Eerste 
doorrekening van de uitvoeringskosten 2019-2021 hebben wij in juni 2018 
ontvangen en hierna is het gesprek gevoerd over de verschillende deelopdrachten 
en de financiering daarvan. Dit leidde tot een definitieve offerte van RVO in 
november dit jaar. Op basis hiervan is het jaarplan 2019 en een meerjarige 
doorkijk voor 2020 en 2021 opgesteld.     
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RVO.nl 

 

 

Datum 

28 november 2018 

 

 

 

 

Advies 

Onderstaand verslag stuur ik u ter kennisname.  

 

Toelichting 

In de technische briefing kwamen de volgende reacties aan de orde: 
 Er wordt veel waardering uitgesproken voor RVO.nl en de inzet die wordt 

geleverd.  

 Vragen kwamen er over boeren die nog geen definitief uitsluitsel hebben 
over hun recht, maar wel willen weten waar zij voor 1 januari 2019 aan toe 

zijn. Ik heb geantwoord dat RVO.nl zich realiseert dat er veel onzekerheid is. 
Dat we onze uiterste best doen, maar dat er een balans moet zijn  tussen 
snelheid en zorgvuldigheid in de afhandeling. En dat wij verder geen invloed 
hebben op de nog lopende rechtszaken. 

 Opmerkingen werden gemaakt over de groei van het aantal fte’s bij RVO.nl 

voor de uitvoering van de fosfaatwetgeving. Ik heb aangegeven dat er bij alles 
een balans moet zijn tussen snelheid, nauwkeurigheid en beheersbaarheid. En 
dat de inzet van extra mensen geen meerwaarde geeft, omdat het 
onderbrengen en inwerken van deze nieuwe medewerkers een te grote last 
legt op de organisatie. 

 Ook kwamen er vragen over de adviesrol van RVO.nl, met name of RVO.nl 

had geadviseerd over de uitvoerbaarheid van de fosfaatwetgeving. Ik heb 
geantwoord dat RVO.nl in zijn algemeenheid adviseert over de uitvoerbaarheid 
van wetgeving, zoals ook bij de fosfaatwetgeving. Adviezen, ervaringen en 
kennis worden gedeeld met de beleidsafdeling van het ministerie. En signalen 
die relevant zijn worden teruggekoppeld met beleid.  

 Daarop werd doorgevraagd of RVO.nl de wetgeving uitvoerbaar vindt. Ik heb 
geantwoord dat dat een politieke vraag is die ik niet zal beantwoorden. RVO.nl 

voert de wet uit. Ook de wetswijzigingen en rechterlijke uitspraken bij fosfaat 
zijn uitvoerbaar, maar hebben wel tot vertraging in de afhandeling geleid, 
omdat deze zaken ingeregeld moesten worden. Overigens gaven sommige 
leden ook aan dat ze kritisch naar zichzelf konden kijken in hun rol als 
medewetgever. 

 Gevraagd werd naar het percentage gegronde bezwaarzaken bij RVO.nl. 
Ik heb gemeld dat 46% van de bezwaren tegen de fosfaatrechten gegrond zijn 

verklaard. Ik heb daar wel een duiding bijgeleverd. Desondanks werd dit als 
hoog ervaren.   

 Ook werd gevraagd in hoeverre RVO.nl rekening houdt met de gevolgen 
voor boeren. Ik heb geantwoord dat wij ons daar zeer van doordrongen 
voelen en daar in onze communicatie rekening mee houden.  
 

Tot slot waren er nog  enkele wensen voor schriftelijke informatie. Deze zullen 

wellicht via de griffie van de Tweede Kamer dan wel in een debat met u alsnog 

gesteld kunnen worden:  
 “Er worden veel cijfers genoemd; kunnen we de getallen op schrift krijgen?”  
 “Ik wil graag een aanvullend overzicht van knelgevallen waarbij 

bedrijfsoverdracht een rol speelt. “ 
 “Boeren krijgen vaak verschillende antwoorden op dezelfde vragen. Hoe kan 

dat? Ook worden antwoorden niet schriftelijk vastgelegd via de mail. Waarom 
niet?”  RVO.nl heeft geantwoord dat het soms om juridische redenen lastig is 
om zaken schriftelijk vast te leggen, maar dat waar dat kan, dit wel gebeurt. 

Het Kamerlid (Lodders) was hier niet van overtuigd en geeft aan deze vraag 
nog voor te leggen aan de minister.  

 “Hoeveel kilogram fosfaat komt er mogelijk bij als gevolg van gegrond 
verklaarde bezwaren?”.  
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Van: Cardozo, D. (Daniëlle)
Verzonden: maandag 26 november 2018 20:54
Aan: Sonnema, M. (Marjolijn); ; ; 

Burg, M.M. van der (René); ; 

CC: ; ; ;  
; Maas, drs. M.A. MA van der (Michel); ; 

; ; 
Onderwerp: persbriefing fosfaat 

Beste allen, 

De persbriefing verliep redelijk goed. De opkomst was goed. Van alle aanmeldingen waren NOS, Telegraaf, VFocus 
en De Gelderlander er niet.  
Na de toelichting van Marjolijn werd een groot aantal vragen gesteld over hoe zeker het ministerie weet dat er geen 
ruimte is om alle knelgevallen tegemoet te kunnen komen. Kunnen we de cijfers geven van de hoeveelheid rechten 
in de markt?  
Onze reactie is: De cijfers geven als we als deze gevalideerd zijn, en volgen zsm. Maar Brussel kijkt niet alleen naar 
het fosfaatplafond, ook het stikstofplafond mag niet overschreden worden. Dat laatste is nu wel het geval.  
Ander vragen betroffen de handhaving en hoe het precies zit met de rechten aan jongvee in de vleessector. Ik wil 

 hartelijk danken voor haar toelichting over de opties die de zogenaamde knelgevallen 
mogelijk kunnen helpen verlichten. Daarnaast werd melding gemaakt van de grootte van de groep die dreigt om te 
vallen, dat betreft minder dan 100 boeren. Dat was zeer verhelderend. Het was goed dat je er was! 

Direct na de persbriefing kwam de brief over de handhaving beschikbaar. Dat was voor een aantal media aanleiding 
voor een artikel, zie links.  

Voor volgende week staat een interview van de minister met Nieuwe Oogst in de planning over het fosfaatdossier. 
Hier zal zeker ook ruimte zijn voor de visie over de toekomst van de landbouw. Verder staat het AO Mest volgende 
week op de agenda. Als in aanloop daar naar toe cijfers bekend zijn die een beeld geven hoe dicht we tegen het 
fosfaatplafond zitten, kan dat een moment zijn waarop we zelf de publiciteit zoeken.  

Voor dit dossier geldt zonder twijfel: wordt vervolgd. 

Groet, 
Danielle 

Verstuurd vanaf mijn iPad 

Op 24 nov. 2018 om 22:13 heeft Cardozo, D. (Daniëlle) @minez.nl> het volgende geschreven: 

All, 
Bijgevoegd zijn de redeneerlijn en de q&a’s tbv de persbriefing die wordt gehouden maandag 26 
november van 9:30 tot 10:30 uur in de Fokkerzaal van het ministerie van LNV. 
Met speciale dank aan ! 
De inleiding wordt gegeven door Marjolijn Sonnema waarna er gelegenheid is voor het stellen van 
vragen door de pers. Voor de beantwoording 
zijn aanwezig: 

 , senior beleidsmedewerker LNV
  jurist LNV
 René vd Burg, directeur RVO
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Van:
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: rapportage fosfaatrechten 
Datum: vrijdag 30 november 2018 15:34:13
Bijlagen: Overzicht fosfaatrechten 20181128 def.xlsx

Rapportage fosfaatrechten 20181130.pdf

Rene,
Hierbij de rapportage fosfaatrechten zoals hij naar  zou kunnen. Zoals hij nu is, kunnen
we hem ook goed onderhouden. Je hebt hem nu in PDF en eventueel Excel
Een andere vorm levert onduidelijkheden en ongewenste effecten op. Als je wilt mag je bellen
om 16.00 uur.
Heb  gesproken over de uitkomsten van de huidige cijfers.

Afdelingsmanager Vergunningen & Handhaving
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Ministerie van Economische Zaken en Klimaat
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FOSFAATRECHTEN
fosfaat x 1 kg stand per

In Meerdering In Mindering Saldo
1 Afgeroomd definitief 250.846
2 Afgeroomd On hold 43.586
3 Herbeschikking vleesvee 318.552
4 Knelgevallen 269.278
5 Bezwaarafhandeling 238.387
6 Vrijstellingsregeling 55.426
7 Saldo per 28-nov 507.665 668.410 85.764.086

Stand per 16-nov 85.766.559
muatie afgelopen periode -2473
Stand per 28-nov 85.764.086

1 Definitief afgeroomd zijn de rechten die als gevolg van transacties zijn afgeroomd. Deze zitten in de "fosfaatbank".
2 Onhold zijn de rechten als gevolg van transacties die nog niet verwerkt zijn
3 Herbeschikking vleesvee is het aantal kilogram fosfaat dat in mindering is gebracht bij 2.676 relaties van 5.555 relaties

die zijn herbeoordeeld. Er zijn nog 8 relaties in behandeling
4 Knelgevallen is het aantal kilogram fosfaat dat in meerdering is gebracht bij 470 relatie. Er zijn ruim 2804 knelgevallen

 ontvangen en er moeten nog 844 knelgevallen worden beoordeeld.
5 Bezwaarafhandeling is het aantal kilogram fosfaat dat in meerdering is gebracht bij van 4.617  relaties 

die zijn beoordeeld. Er zijn nog 3.393 relaties in behandeling
6 Vrijstellingsregeling is het aantal kilogram fosfaat dat in mindering is gebracht bij 481 relaties waarvan

 1.454 relaties die zijn beoordeeld.
In totaal hebben 1.955 relaties zich gemeld met totaal 138.258 rechten. Waarvan nog 501 beoordeeld moeten worden.

7 Toegekende fosfaatrechten aan 22.209 relaties

NB Bij bezwaren is in veel gevallen ook sprake van knelgevallen
NB Er lopen nog bezwaarschriften tegen intrekkingen waarvan de bezwaartermijn nog niet is verstreken
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Rijksdienst voor 

Ondernemend Nederland 

www.rvo.nl 

Datum 

30 november 2018 

Onderwerp: update Hoeveelheid Fosfaatrechten 

(28 november 2018) 

FOSFAATRECHTEN 

fosfaat x 1 kg stand per 

In Meerdering In Mindering Saldo 

1 Afgeroomd definitief 250.846 

2 Afgeroomd On hold 43.586 

3 Herbeschikking vleesvee 318.552 

4 Knelgevallen 269.278 

5 Bezwaarafhandeling 238.387 

6 Vrijstellingsregeling 55.426 

7 Saldo per 28-nov 507.665 668.410 85.764.086 

Stand per 16-nov 85.766.559 

mutatie afgelopen periode -2473

Stand per 28-nov 85.764.086 

Toelichting: 

1 Definitief afgeroomd zijn de rechten die als gevolg van transacties zijn 

afgeroomd. Deze zitten in de "fosfaatbank".  

2 Onhold zijn de rechten als gevolg van lopende transacties nog niet verwerkt zijn 

3 Herbeschikking vleesvee is het aantal kilogram fosfaat dat in mindering is 

gebracht bij 2.676 relaties. 5.555 relaties zijn herbeoordeeld. Er zijn nog 8 

relaties in behandeling 

4 Knelgevallen is het aantal kilogram fosfaat dat in meerdering is gebracht bij 470 

relaties. Er zijn ruim 2804 knelgevallen ontvangen en er moeten nog 844 

knelgevallen worden beoordeeld.    

5 Bezwaarafhandeling is het aantal kilogram fosfaat dat in meerdering is gebracht 

bij van 4.617  relaties die zijn beoordeeld. Er zijn nog 3.393 relaties in 

behandeling.  

6 Vrijstellingsregeling is het aantal kilogram fosfaat dat in mindering is gebracht 

bij 481 relaties waarvan 1.454 relaties die zijn beoordeeld.  

In totaal hebben 1.955 relaties zich gemeld met totaal 138.258 rechten. 

Waarvan nog 501 beoordeeld moeten worden.  

7 Toegekende fosfaatrechten aan 22.209 relaties  
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NB Bij bezwaren is in veel gevallen ook sprake van knelgevallen        
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Van:
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Cc:
Onderwerp: Re: analyse klantbeeld
Datum: dinsdag 4 december 2018 09:42:24
Bijlagen: image001.png

image002.png
image003.png
image004.png

Ja!

Groet, 

Op 4 dec. 2018 om 09:39 heeft Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl> het
volgende geschreven:

,
Te uitgebreide geannoteerde agenda die ik voor mijzelf heb gemaakt. Ik wil deze week vereenvoudigd
concept naar  sturen. Wil jij me daar samen met  bij helpen.
Rene

Geannoteerde Agenda LTO
Casussen

Er speelt een aantal dimensies:
De toepassing van wet- en regelingen en het mandaat van RVO
De beleidsmatige invalshoek en het handelingsperspectief van de
opdrachtgever van RVO
De communicatie over dergelijke casussen waarbij de letter van de
wet conflicteert met de bedoeling van het beleid (en andere
beleidsterreinen)

Er is dus niet een eenvoudig antwoord te geven via de mail en ik wilde dit in ons
vervolgoverleg met je bespreken. Waarbij de centrale vraag wat mij betreft is:
hoe kunnen we hier gezamenlijk optrekken.

Instrumenten gericht op de landbouwsector
We denken nu aan de volgende lijn (die verder wordt uitgewerkt en nader
toegelicht tijdens de bijeenkomst met LTO op 12 december met ).

1. We helpen LTO zoveel mogelijk aan info en input zodat ze zelf hun
leden goed kunnen informeren. Daarvoor kunnen we een RVO-
voorlichter vragen om een voorlichting bij hen te verzorgen zodat
LTO-medewerkers uit eerste hand horen en worden meegenomen
in de regelingen van RVO.

2. Daarnaast staat er een subsidiewijzer op onze website. Dat is
alvast goed om te melden.

Je kan dan zoeken op
Doel: starten, onderzoek, innoveren etc.
type financiering – krediet, borgstelling, subsidie etc.
bedoeld voor
sectoren – agro en visserij, bouw etc.
land
https://www.rvo.nl/subsidies-regelingen

3. Regelingen breder dan landbouw
Boeren, tuinders en vissers spelen een grote rol in innovatie en

energiebeleid:
<!--[if !supportLists]-->• <!--[endif]-->Innovatiedoelen met

WBSO (periode 2012-16, 260 mln., ruim 900 bedrijven)
<!--[if !supportLists]-->• <!--[endif]-->Octrooiaanvragen

voor landbouwmachines en zaadveredelaars
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<!--[if !supportLists]-->• <!--[endif]-->Energiedoelen met
MIA en EIA (7.800 aanvragen in 2016)

4. Het overzicht van 
Ontwikkelingen in beleid en uitvoering

LNV-visie
NGLB
6e actieprogramma
Herziening meststelsel
Handhaving van de fosfaatwet
Voorbereiding van maatregelen bij extreme droogte of waterval
Deelteelt
Afhandeling van de schade I&R; dit heeft NVWA in behandeling
Regiodeal Natuurinclusieve Landbouw

Samenwerkingsverbanden
Waar komen we elkaar tegen en vinden we elkaar voldoende tijdig.
Wat zijn onze gemeenschappelijke doelstellingen en daar waar dat is:
hoe kunnen we de samenwerking versterken
Wat doen we nu al goed en wat kan beter.
Hoe kunnen we meer praktijksituaties van LTO krijgen
Terug kijken op het vorige bestuurlijke overleg
LTO-VLB-RVO overleg
Bezoek van LTO aan RVO op 16 november nav brief over
fosfaatrechten
Klankbord voor de stuurgroepen IKB en monitoring

Met vriendelijke groet,

René van der Burg
Directeur Kernprocessen EU
.................................................................................
directieteam
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag
.................................................................................
T 
M 06 

@rvo.nl 
www.rvo.nl
…………………………………………………………………………………………………………
RVO: We helpen je graag vooruit
…………………………………………………………………………………………………………
Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdag, donderdag

Van:  
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 09:32
Aan: Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl>
Onderwerp: Re: analyse klantbeeld
Hoi, ja zijn bezig.
Ik stuur je begin volgende week de voorbereiding voor LTO, oké?

Groet, 

Op 28 nov. 2018 om 16:46 heeft Burg, M.M. van der (René)
@rvo.nl> het volgende geschreven:

,
Heb jij nog contact gehad met  over puntje 3
Met vriendelijke groet,
René van der Burg
Directeur Kernprocessen EU
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........................................................................
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | kamer 5.056
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag
........................................................................
T 
M 06 

@rvo.nl

Van: Burg, M.M. van der (René) 
Verzonden: donderdag 8 november 2018 08:30
Aan:  < @rvo.nl>
CC:  < @rvo.nl>; 

 < @rvo.nl>; 
< @rvo.nl>; 
< @rvo.nl>; 
< @rvo.nl>; 
< @rvo.nl>;  < @rvo.nl>
Onderwerp: analyse klantbeeld
Beste ,
Dinsdag in de stuurgroep Data beloofde ik je drie vragen voor een data-analyse vanuit
het integrale klantbeeld. Onderstaand heb ik de hoofdvragen beschreven (en een
beetje context) en heb ik een contactpersoon benoemd voor eventuele articulatie van
deze hoofdvraag, dan wel het formuleren van deelvragen om de hoofdvraag te
beantwoorden:
1) voor het project integrale klantbenadering grondgebonden regelingen hebben we 2
collectieven ANLB geselecteerd en binnen die collectieven selecteren we een aantal
landbouwers waarmee we in gesprek gaan voor onderzoek naar het beter op elkaar
afstemmen van onze (grondgebonden)opdrachten en activiteiten op deze bedrijven.
Daarvoor is het noodzakelijk dat we voor deze bedrijven een goed overzicht hebben van
onze activiteiten op deze bedrijven. Contactpersoon is .
2) voor de dwarskijkgroep fosfaatrechten willen we van de geselecteerde bedrijven (die
een beschikking met grote impact van ons kunnen verwachten) binnen een dag weten
wat er nog meer speelt op het bedrijf (bezwaren, randvoorwaardekortingen,
inkomenssteun, etc.) zodat we meer maatvoering kunnen aanbrengen in onze
communicatie met dat betreffende bedrijf. Contactpersoon is .
3) voor het overleg met LTO, de oriëntatie op opgavengericht werken en
verbindingenanalyse voor de implementatie van het GLB2021 willen we een zo volledig
overzicht van de regelingen/opdrachten (agro, energie, innovatie, zonnepanelen,
asbest, etc. etc. etc.) die op het landbouwbedrijf (bedrijven die een gecombineerde
opgave 2018 hebben gedaan) "landen". Daarnaast categorieën/aantallen van bedrijven
die gelet op het (vergelijkbare) profielen geen gebruik maken van stimulerende
regelingen. Contactpersoon is .
Uiteraard ben ik ook beschikbaar voor aanvullende vragen over deze hoofdvragen.
Graag word ik op de hoogte gehouden van de vorderingen en als er drempels moeten
worden genomen.
Met vriendelijke groet,
René van der Burg
Directeur Kernprocessen EU

........................................................................
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | kamer 5.056
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag
........................................................................
T 
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Van:
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Cc: ; Bakker, mr. M. MGM (Marjan)
Onderwerp: RE: analyse klantbeeld
Datum: donderdag 6 december 2018 15:19:30

Beste René,
Zoals vorige week tijdens de managementconferentie afgesproken kom ik hierbij terug op jouw
vragen.
Zoals besproken ligt de focus allereerst op vraag 3, voor het overleg met LTO. Ik heb dit
besproken met de betrokken ASB-ers,  en  en met 

.
Ik begreep van jou dat dat overleg op 20 december is.  dacht aan 12 december. Die
laatste datum zou het wel lastig maken.
Om tijdens dat overleg iets te kunnen laten zien moeten we ons zo veel mogelijk beperken tot
de datasets die nu al in foto 1 van integrale klantbenadering zitten. Op basis van deze data
zouden we het volgende kunnen opleveren:
Een bestand met alle landbouwers in Nederland (op basis van de GDI)
Een differentiatie binnen dat bestand op basis van de CBS doelgroepenindeling.
De agro regelingen
EFMZV
Achilles (handelsmissies)
WBSO
Aardbevingsschade Groningen
Klantvragen op het gebied van EIA, MIA/VAMIL en SDE (per regeling)
Voor de landbouwers en per doelgroep wordt dan gekeken naar deelname aan regelingen,
verband tussen regelingen (correlatie matrix) en een associatie analyse.
Als extra een overzicht van de ingediende bezwaren en beroepen per doelgroep.
E.e.a. wordt niet op individueel niveau getoond!
Als presentatievorm zouden we wellicht weer met een filmpje a la Managementconferentie
kunnen werken. Dat is veiliger en sneller dan een demo. Een presentatie met sheets kan ook.
Laat maar weten waar je aan denkt.
Als verdere uitbouwmogelijkheid kijken wij vooral likkebaardend naar eBS.
Als dat wordt toegelaten, zouden we daar de betalingsgegevens per regeling uit kunnen halen.
Daarmee kunnen we dan het gros van de RVO regelingen toevoegen aan het dashboard.
Technisch is dit geen probleem. Wat er voor nodig is, is toegang en uitleg. Als je dit een te
bewandelen pad vindt, dan zou het mooi zijn als je ons dit drempeltje over hielp.
Met vriendelijke groet,

Manager Datamanagement,
Klant, Advies en Informatie,
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland.
Tel. 

Van: Burg, M.M. van der (René) 
Verzonden: donderdag 8 november 2018 08:30
Aan:  
CC:  ;  ;  ; 

 ;  ; Bakker, mr. M. MGM (Marjan) ;  
Onderwerp: analyse klantbeeld
Beste ,
Dinsdag in de stuurgroep Data beloofde ik je drie vragen voor een data-analyse vanuit het
integrale klantbeeld. Onderstaand heb ik de hoofdvragen beschreven (en een beetje context) en
heb ik een contactpersoon benoemd voor eventuele articulatie van deze hoofdvraag, dan wel
het formuleren van deelvragen om de hoofdvraag te beantwoorden:
1) voor het project integrale klantbenadering grondgebonden regelingen hebben we 2
collectieven ANLB geselecteerd en binnen die collectieven selecteren we een aantal landbouwers
waarmee we in gesprek gaan voor onderzoek naar het beter op elkaar afstemmen van onze
(grondgebonden)opdrachten en activiteiten op deze bedrijven. Daarvoor is het noodzakelijk dat
we voor deze bedrijven een goed overzicht hebben van onze activiteiten op deze bedrijven.
Contactpersoon is .
2) voor de dwarskijkgroep fosfaatrechten willen we van de geselecteerde bedrijven (die een
beschikking met grote impact van ons kunnen verwachten) binnen een dag weten wat er nog
meer speelt op het bedrijf (bezwaren, randvoorwaardekortingen, inkomenssteun, etc.) zodat we
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meer maatvoering kunnen aanbrengen in onze communicatie met dat betreffende bedrijf.
Contactpersoon is .
3) voor het overleg met LTO, de oriëntatie op opgavengericht werken en verbindingenanalyse
voor de implementatie van het GLB2021 willen we een zo volledig overzicht van de
regelingen/opdrachten (agro, energie, innovatie, zonnepanelen, asbest, etc. etc. etc.) die op
het landbouwbedrijf (bedrijven die een gecombineerde opgave 2018 hebben gedaan) "landen".
Daarnaast categorieën/aantallen van bedrijven die gelet op het (vergelijkbare) profielen geen
gebruik maken van stimulerende regelingen. Contactpersoon is .
Uiteraard ben ik ook beschikbaar voor aanvullende vragen over deze hoofdvragen. Graag word
ik op de hoogte gehouden van de vorderingen en als er drempels moeten worden genomen.
Met vriendelijke groet,
René van der Burg
Directeur Kernprocessen EU

........................................................................
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | kamer 5.056
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag
........................................................................
T 
M 

@rvo.nl
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1

Van:  @rvo.nl>
Verzonden: vrijdag 14 december 2018 13:41
Aan: ; Burg, M.M. van der (René); ;  

; ; ; Maas, drs. M.A. MA 
van der (Michel); Bakker, mr. M. MGM (Marjan); ; 

CC: ; ; ;  
; ; ; 

); ; 
Onderwerp: RE: AO fosfaat en I&R - kort verslag van inbreng Kamer

Hallo, 
Even een nuancering op het tweede bullit . De fosfaatrechten zijn niet toebedeeld op basis van grond i.p.v. op 
dieren. 
De fosfaatrechten zijn toebedeeld op basis van aantal stuks melkvee ( fosfaatproductie) op 2 juli 2015 . In 

verband met de toets op de expected needs is er 1 bedrijf bijgesteld. Omdat het  
bedrijf op 1 januari geen stallen of melkvee had, maar wel landbouwgrond is er voor de bepaling van verwachte 

productiecapaciteit uitgegaan van het aantal kilogram fosfaat dat het bedrijf op 
basis van de fosfaatgebruiksruimte kan plaatsen op grond. En is het aantal fosfaatrechten bijgesteld naar het 

aantal waarvoor hij productiecapaciteit ( in dit geval de grond) had. 
Toelichting expected needs toets 
In het kader van de expected needs toets hebben wij in december 2017 bij circa 2000 bedrijven getoetst ( meer 
dan 50 % minder mest produceerde dan 2 juli 2015) of zij op hun bedrijf dezelfde stalcapaciteit hadden als op 2 
juli 2015 en of er nog sprake was van een actief landbouwbedrijf. Dit is gecontroleerd op basis van luchtfoto’s. 
Uit deze toets is bij 1 bedrijf geconstateerd dat er geen stallen meer waren op moment van toetsing. Dit bedrijf is 
fysiek gecontroleerd door de NVWA. 
Op basis van de afspraken die gemaakt zijn met de Europese Commissie over de staatsteun waren wij 
genoodzaakt om van dit bedrijf de rechten geheel of gedeeltelijk in te trekken. 
Daar gaat dit artikel in V-focus over. 

 
Adviseur Europese Uitvoeringskaders
…………………………………………………………………………………………………

Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Ministerie van Economische Zaken en Klimaat 
Mandemaat 3 | 9405 TG | Assen 
Postbus 40225 | 8004 DE | Zwolle 
…………………………………………………………………………………………………
T 
Mail: j @rvo.nl
http://www.rvo.nl 
Werkdagen: maandag , dinsdag, donderdag en vrijdag
Afwezig: woensdag

Van:  [mailto @rvo.nl]  
Verzonden: vrijdag 14 december 2018 11:11 
Aan: Burg, M.M. van der (René); ; ; ;  

; ; Maas, drs. M.A. MA van der (Michel); Bakker, mr. M. MGM (Marjan);  
;  

CC: ; ; ; ; 
; ; ;  

;  
Onderwerp: RE: AO fosfaat en I&R - kort verslag van inbreng Kamer 
Beste collega’s, 
Hierbij het complete verslag. Zie bijlage.  
Zodra het formele Kamerverslag (concept) er is zal ik dat doorsturen. 
Volgende week is een VAO, dan wordt opnieuw (kort) gesproken over mest en worden er moties ingediend. 
Tevens zijn er die week nog stemmingen over die moties. Dit alles moet nog worden ingepland. 
De belangrijkste zaken voor RVO zijn: 

 Veel aandacht is er voor de afhandeling van bezwaren en de onzekerheid voor boeren die nog in de
procedure zitten. Sommige partijen willen extra mensen voor RVO om dit te versnellen. Anderen vragen
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zich af of er via bloksgewijze aanpak (categorieën) misschien versnelling mogelijk is.  
 

 Om onduidelijkheden over de cijfers van de FFR en de peildata te verhelderen komt er een overleg tussen 
LNV, RVO, CBS en de Stichting Innovatief uit de Knel. Op korte termijn, al volgende week ! 

 Er is één casus waar FFR-rechten zijn toebedeeld op basis van grond ipv op basis van dieren. V-focus 
heeft hier ook over gepubliceerd. Dit trok de aandacht van de TK. Algemene teneur is dat dit niet moet 
kunnen. Geurts citeerde bovendien uit de beschikking om te laten zien dat de motivering door RVO 
tekortschoot.  

Groeten 
 

Van:   
Verzonden: vrijdag 14 december 2018 00:19 
Aan: Burg, M.M. van der (René) ;  ;  ;  ;  

 ;  ; Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) ; Bakker, mr. M. MGM (Marjan) ; 
 ;   

CC  ;  ;  ;  ; 
 ;  ;  ;  

  
Onderwerp: AO fosfaat en I&R - kort verslag van inbreng Kamer 
Hierbij alvast mijn verslag van de inbreng van de woordvoerders zoals vanmiddag/avond uitgesproken. 
Morgen zal ik het uitwerken naar toezeggingen en verdere acties. 
Groeten en welterusten 

 
................................................................................. 
Afdeling Concernstaf 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
---------------------------------------------------------------- 
M 06  
 
www.rvo.nl 

@rvo.nl  
--------------------------------------------------------------------------------- 
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Debat in de Tweede Kamer over fosfaat en over I&R, 13 december 2018 

Korte samenvatting van de inbreng van de woordvoerders plus Minister LNV 

Geurts (CDA): 

- FFR geeft onzekerheid en onrechtvaardigheid

- Slechts 470 knelgevallen erkend

- Rechter speelt een belangrijke rol

- Wil coulance in handhaving bij melkveehouders die nog geen definitieve beschikking of erg

laat een definitieve beschikking hebben ontvangen.

- Er is onduidelijkheid over aantallen en verdeling ff-rechten. Is minister bereid hiervoor een

groep samen te stellen die dit verheldert?

- Mogen er FFR worden verstrekt aan bedrijven die geen middelen tot melkproductie hebben?

- RVO was onzorgvuldig bij motivering van een casus. Hij citeert [we weten om welke casus het

gaat, 

- Jongvee opfok gebeurt nu meer over de grens

- I&R : sancties, ook bij vergissingen??

- I&R : administratieve lasten voor zelfzuivelaars gaan omhoog

- Wenst geen verbod van de sleepvoetbemester

Lodders (VVD) 

- FFR is ingesteld voor behoud derogatie

- Toedeling FFR verdient geen schoonheidsprijs: duurde lang, positie vleesveehouders

onduidelijk, veel onduidelijkheden, veel bezwaar en beroep, met trage afhandeling

- Ook invloed rechter

- Zijn er nog mogelijkheden voor rechten?

- Is een versnelling van de afhandeling mogelijk? Bv categorisering van gevallen?

- ‘een koe heeft geen knop die je aan en uit kan zetten’

- I&R : wil geen onderscheid tussen hobbymatig en beroepsmatig

- herziening mestbeleid : meer op basis van metingen, is nu complex en weinig flexibel,

regionale benadering, aansluiten bij landbouwvisie

Madlener (PVV) 

- derogatie is geen gunst EU, maar recht NL. Komt NL toe vanwege klimaat/grond

- we moeten daarom in Brussel eisen dat we daar recht op hebben

- FFR is gelijk aan: melkveehouder pesten, bedacht door ambtenaren, gesteund door politiek

- Stoppen hiermee en waterkwaliteit op andere manier beschermen.

- Waterkwaliteit is trouwens alleen maar verbeterd, dus waar hebben we het over?

- Geen enkel ander Europees land doet wat NL doet

- Dit beleid is puinhoop. Overregulering. Administratieve ramp. We willen het braafste meisje

van de klas zijn

- Ondernemen is een loterij geworden, boeren worden als crimineel weggezet.

[de zaal, met veel melkveehouders, applaudisseerde tot drie maal toe voor Madlener]

Futselaar (SP) 

- Heeft spijt : van de sector zijn gang laten gaan met uitbreiden, van de snelle noodwetgeving,

met wijzigingen en van te weinig investeren in RVO.

- Dupe zijn de biologische boeren en de investeerders
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- Te weinig ruimte voor knelgevallen 

- Vleesveehouders hebben ten onrechte FFR gekregen, moest worden hersteld 

- Pleit voor uitstel handhaving tot achterstand bij RVO weg is. RVO heeft te weinig capaciteit 

- I&R : er zit veel ruimte tussen fraude en kleine wijzigingen 

- Mestfraude : bij kwart van mestleveringen aan Noord-Rhein Westfalen zijn de papieren niet 

op orde 

- Kan er 2 jaar lang tijdelijk extra inzet bij NVWA komen tbv bestrijding mestfraude? 

Ouwehand (PvdD) 

- Krimp veestapel is onvermijdelijk 

- Ten behoeve van natuur, waterkwaliteit en klimaat 

- Melkquotum werkte, is toch afgeschaft 

- Fosfaatwetgeving is vertraagd ingevoerd door delen van de politiek die is beïnvloed door 

sector 

- Roept minister op om te komen tot vermindering veestapel met 70% en hiervoor transitie 

plan te maken, met warme sanering; ‘zoveel geld als nodig is’ 

- ‘Ambtenaren moeten op assertiviteitscursus om ‘nee’ te leren zeggen tegen sector.’. 

- Hoeveel dieren zijn er nu vergund met FFR? 

- Er gaat ook vel subsidie SDE naar mestvergisters 

Bromet (Groen Links) 

- Duivels dilemma voor boer tussen sancties of faillissement 

- Wat is het gevolg van overschrijding sectorplafond? 

- Let ook op ammoniak (PAS). Er is een grens aan uitbreiding bij natuurgebieden 

- Mestfraude : OM was helder. Verkleining veestapel is nodig 

- LTO heeft ‘vechtmachine’ opgebouwd om belangen te verdedigen  

- Bescherm natuur en gezinsbedrijven 

- Boeren verdienen duidelijkheid 

De Groot (D66) 

- Presenteert plan voor opname in nieuw mestbeleid 

- Acht, vrij technische punten…… 

- Wil bv minder kunstmest of dierlijke mest laten opwerken tot niveau kunstmest 

- En scheiding dunne en dikke fracties mest 

- Tabel van melkproductie leidt door toename melkproductie per koe tot steeds meer mest 

per koe en tot knelgevallen 

- I&R : minister is ‘kampioen van het draagvlak’. Laat eens krachtige regie zien! 

Moorlag (PvdA) 

- Te complex 

- ‘de mest loopt de spuigaten uit’. 

- Kwaliteit water is niet verbeterd (reactie op Madlener). Wel oppervlaktewater, niet 

drinkwater, en daar gaat het hier om. 

- ‘we proberen met een schoenlepel de agrarische sector te persen binnen de milieuruimte’. 

- Pleit voor geleidelijke verkleining sector 

- Pleit voor hoger afroming transacties en dan gericht toedelen, bv aan koplopers 

- Kosten uitvoering en toezicht zijn enorm, bv die van RVO en NVWA 
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Dik-Faber (CU) 

- Er is nog veel onduidelijkheid. Wanneer duidelijkheid? 

- 46% van de bezwaren zijn gegrond 

- Meer bezwaarschriften dan gedacht 

- Formatie RVO verdrievoudigd 

- Te veel FFR uitgedeeld 

- Let op menselijke maat 

- I & R : let op proportionaliteit bij sancties. Vergissen is menselijk 

- Herziening mestbeleid : regionale aanpak? Goed bodembeheer 

- Minder dieren is geen oplossing, tenzij warme sanering, zoals bij varkenshouderij 

Bisschop (SGP), mede namens 50 Plus 

- Complimenten voor minister, MAAR: 

- Minister zet boeren klem, zelfdoding 

- Pleit voor coulance in handhaven (later starten) 

- Er is meer ruimte voor knelgevallen dan minister aangeeft. Volgt ingewikkelde berekening 

die niet te volgen is. 

- Wat als een bedrijf meer rechten heeft verkregen dan waarvoor vergunning aanwezig was op 

de peildatum van 2 juli 2015? 

- Wil geen automatische korting bij overschrijding sectorplafond 

- I&R : Slechts 1% van de aanvankelijk genoemde 7700 bedrijven zijn aangedragen voor 

fraude. Was zeer slecht voor sector. 

- I&R : er zijn zo weinig gevallen van fraude, waarom dan voorstellen om regelgeving aan te 

scherpen? 

- Wil ruimte in het nationale plafond tijdelijk gebruiken voor overschrijding sectorplafond 

melkvee 

Minister 

- Geen eenvoudige en pijnloze oplossingen 

- Strijd verhardt zich, bedreigingen 

- Europese commissie is helder : NL moet onder het plafond blijven, het NL-se FFR-stelsel is 

géén staatssteun en er is geen ruimte voor extra knelgevallen 

- Dat vleesvee uit de wetgeving moest heb ik zelf aangekaart in Brussel (april 2018) 

- De intrekking van de rechten voor vleesvee is correct verlopen 

- Melkveehouders zijn niet de dupe van vleesveehouders 

- Toewijzing is gebeurd op basis van aantallen dieren 

- In 1 uniek geval is toewijzing op basis van grond gebeurd. Bedrijf moet namelijk op 1 januari 

2018 melk producerend zijn, dat betekent met stallen of melkinrichting 

- Rechterlijke uitspraken laten zien: dat het stelsel staat, dat de motivering van besluiten soms 

beter moet en dat de individuele omstandigheid meer in ogenschouw moet worden 

genomen (IDL) 

- Fosfaatbank wordt voorlopig niet opengezet 

- ‘Ik ben bereid om tafel te gaan om de cijfers en peildata van het FFR-stelsel te bespreken. 

Partijen zijn LNV, CBS, RVO en Innovatief uit de knel. Volgende week al. ‘ TOEZEGGING 

- Positie kunstmest : meenemen bij herziening mestbeleid 

- Het sectorplafond is vastgesteld op basis van cijfers CBS van 2002 op 84,9  mln kg en daarna 

niet meer gewijzigd 
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- Dat er teveel rechten zijn uitgedeeld heeft twee oorzaken: 1. Situatie was toch soms anders 

dan bij RVO bekend was, en 2. Kortingspercentage van 8,3% was al scherp op het plafond, 

met weinig marge.  

- Uitgangspunt voor iedere ondernemer blijft het aantal dieren van de beschikking, ondanks 

eventuele procedures die nog lopen.  

- Niettemin ga ik in gesprek met V&J en NVWA over de handhaving. TOEZEGGING 

- De uitvoering heeft veel voor de kiezen gehad 

- Meer mensen bij RVO erbij zetten is niet effectief meer 

- De kosten van de uitvoering staan vermeld in de begroting 

- Beahandeling nog lopende  zaken zal zo snel als mogelijk plaatsvinden 

- Ik ben voor de herziening mestbeleid bezig met een onderzoek naar het mestbeleid in 
andere landen. Die zal naar de TK worden gestuurd TOEZEGGING 

- I&R : Was minder fraude dan aanvankelijk gemeld, maar er was welk degelijk iets aan de 
hand. We moeten niet net doen alsof er niets is gebeurd. 

- I&R is van cruciaal belang! Goed dat de sector zelf ook dingen oppakt. 

- I&R : proportionaliteit bestuurlijke boetes is van belang. Interventiebeleid NVWA zal hier 
invulling aan geven. Ik zal TK hierover informeren eind eerste kwartaal 2019 TOEZEGGING. 

- I&R : Ik ga onderzoeken of onderscheid melkvee/vleesvee in I&R gemaakt kan worden om 
invulling te kunnen geven aan verschillende meldtermijnen, in eerste kwartaal 2019. Het is 
nog niet duidelijk of en wanneer scheiding mogelijk is. 

- I&R : ik ben in gesprek over koppeling Rendac en I&R. Eind eerste kwartaal wordt TK 
geïnformeerd hierover. Gelijk met voortgang traject bestuurlijke boetes. 

- I&R : onderscheid tussen commerciële en niet-commerciële (hobby) houders bij bestuurlijke 

boetes is bestaand beleid uit GWWD. Hoort ook bij proportionaliteit in het kader van 

economisch gewin. Opvallend is dat Lodders verschillende keren aangeeft dat handhaving 

gelijk moet zijn. Problemen bij hobbyhouders kunnen ook grote gevolgen hebben voor dec 

gehele sector.  

- Verbod op sleepvoetbemester gaat door. 

 

Toezeggingen: 

- Gesprek op zeer korte termijn tussen LNV, RVO, CBS en Innovatief uit de Knel over de 

fosfaatrechtencijfers en de peildata 

- Minister gaat in gesprek met V&J en NVWA over handhaving FFR in 2019 

- 1e kwartaal 2019 : TK ontvangt voortgang interventiebeleid I&R, plus voortgang gesprekken 

met Rendac over koppeling data 

- 1e kwartaal 2019 : TK ontvangt brief over herziening mestbeleid 

- In april : brief aan TK over mestbeleid in andere landen 
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Van:
Verzonden: maandag 3 december 2018 17:35
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: RE: Bijeenkomst 

Helder dank. 

Van: Burg, M.M. van der (René)  
Verzonden: maandag 3 december 2018 17:18 
Aan:   
Onderwerp: RE: Bijeenkomst  

, 

Hierbij terugkoppeling 

Stand van zaken 
 Geen vragen bij de rapportage
 Nogmaals antwoord gevraagd op de openstaande vraag bij PAV
 Aangegeven dat de cijfers kunnen afwijken van de factsheets, want is meest actuele situatie

Financiën 
 Aangegeven dat wij in januari met definitieve cijfers 2018 kunnen komen en dan ook een inschatting van

kosten 2019
 Aangegeven dat we circa 2,1 mln. Doorschuiven
 Nog geen witte rook over de besparingen. Iets meer comfort gewenst over onze werkwijze met

toerekening (een IDL casus hoef je niet 2 keer te bestuderen, maar de casus vervolgens wel aan twee
juridische kaders te toetsen) en iets meer duiding ten aanzien van de bedrijfsoverdrachten, de
knelgevallen en de zienswijze en de toerekening van uren en kosten op deze onderwerpen.

Beschikkingsrun december 
 Gaat door in december
 De melkfabrieken wordt gevraagd de lastige gevallen te bellen.

Overig 
 De casus over de mogelijkheid van RVO om taken van de melkfabrieken over te nemen om de restanten

af te werken is nog niet uitgediscussieerd. Ik heb gezegd dat jij contact opneemt met . Wellicht
met  en WJZ tot een voorstel komen.

 Volgende vergadering in februari 2019. Waarbij ik heb gezegd dat we dan uitputting 2018 en raming 2019 
hebben.

Met vriendelijke groet,

René van der Burg
Directeur Kernprocessen EU
................................................................................. 
directieteam
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag
................................................................................. 
T 088  
M 06  

@rvo.nl 
www.rvo.nl 
…………………………………………………………………………………………………………
RVO: We helpen je graag vooruit
…………………………………………………………………………………………………………

Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdag, donderdag

Doc. 77

10.2.e

10.2.e

10.2.e

10.2

10.2.e
10.2.e

10.2.e
10.2.e

10.2.e



2

Van:   
Verzonden: vrijdag 30 november 2018 15:13 
Aan:  < @minez.nl>;  < @minez.nl>; Burg, 
M.M. van der (René) @rvo.nl>; @frieslandcampina.com' 

@frieslandcampina.com>;  < @zuivelnl.org>; 
@gmail.com' < @gmail.com> 

Onderwerp: Bijeenkomst  
 
Beste mensen, 
 
Hierbij stuur ik jullie de rapportage m.b.t. het fosfaatreductieplan. Daarnaast m.b.t de financiële stand van zaken. 
Daarbij wordt ook een reactie m.b.t de mogelijke verrekening met fosfaatrechten gegeven. Ook vraag ik jullie om 
een besluit te nemen m.b.t de beschikkingenrun van december. Groet en fijn weekend. 
 
Stand van zaken 
Zie bijlage de rapportage 
 
Financiën 
Offerte 
Initiële offerte € 13.640.000 
Herziene offerte € 2.613.000 
2e Herziene offerte € 11.943.000 
Totaal geoffreerd: € 28.196.000 
 
Realisatie 
De realisatie voor 2017 is: € 10.3 mln. 
De realisatie is op dit moment: € 11.8 mln. (een groot aantal rekeningen mbt juridisch diensten is nog niet 
verwerkt) 
 
Prognose 
De verwachte realisatie ultimo 2018 is: 15.8 mln. 
Voor 2019 is nog € 2.1 mln. aan budget beschikbaar. Begin 2019 zal RVO een inschatting maken van de kosten 
die in het kader van het fosfaatreductieplan nog gemaakt gaan worden in 2019. 
 
Besparingen 
De verwachting was dat de knelgevallen van de meeste bedrijven die in het kader van het fosfaatreductieplan 
zouden worden afgewezen zich opnieuw zouden melden bij Fosfaatrechten waardoor er minder knelgevallen in dat 
kader zouden moeten worden beoordeeld. Daarnaast was er de inschatting dat de afhandeling van de zienswijze 
bij het fosfaatrechtenstelsel een kostenbesparing op zou leveren bij het fosfaatreductieplan.  
De totale kosten besparing was ingeschat op € 700.000. Door de uitspraken van het CBB in het kader van de 
Individuele Disproportionele Last (IDL) moet RVO voor zowel het fosfaatrechtenstelsel als het fosfaatreductieplan 
extra (juridisch)werkzaamheden verrichten omdat met name de motivatie van de besluiten meer maatwerk 
vraagt. Daarnaast zijn door alle wijzigingen in regelgeving de wijzen van afhandeling van het fosfaatrechtenstelsel 
en het fosfaatreductieplan zodanig ver uit elkaar komen te liggen, dat er geen sprake meer is van efficiëntie winst 
in de afhandeling. 
 
Beschikkingsrun december 
Vorige week is gerechtelijke uitspraak gedaan voor fosfaatreductie en deze bedrijven (ca. 250 bedrijven) kunnen 
we nu meenemen in de beschikkingsrun voor december (matdatum 15 december). 
Hiernaast zijn er nog ca. 250 andere bedrijven die ook meegaan (totaal gaat het om ca. 500 beschikkingen). 
 
Het totale bedrag in deze run aan heffingen bedraagt een kleine 6 miljoen: 
Zuivel: 5,4 miljoen 
RVO: 417.000  
 
Inschatting is dat er ca. 50 bedrijven zijn met bedragen hoger dan € 50.000 met 2 bedrijven hoger dan € 200.000 
 
De vraag doet zich nu voor of we de beschikkingen, en dan met name de 250 relaties waar vorige week de 
uitspraak van is gedaan (en waarin de hoge heffingen zitten), in december gaan versturen of dat we hiermee 
wellicht moeten wachten tot begin januari. (het gaat er om of we deze voor de Kerst willen/moeten versturen of 
niet).  
De stuurgroep wordt gevraagd hierover een besluit te nemen. 
 
 

 
Afdelingsmanager Vergunningen & Handhaving 
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Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Ministerie van Economische Zaken en Klimaat 
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Verslag overleg 17 september 2019 – Financiering Maatregelenpakket fosfaatreductie 

Aanwezig:  (NZO),  (LTO), Mevr. Sonnema (DG Agro, LNV),  
 (ZuivelNL),  (LNV),  (LNV) 

Bespreking is een voorzetting van eerdere gesprekken op o.a. 9 oktober 2017 waarin gesproken is 
over de financiering van de maatregelen zoals genomen in kader van het maatregelenpakket 
fosfaatreductie 2017. 

De oorspronkelijke afspraken zoals gemaakt bij aanvang van het maatregelenpakket 
fosfaatreductie zijn op 9 oktober 2017 bijgesteld vanwege het feit dat de kosten voor de 
stoppersregeling lager uitvielen dan verwacht. Daarentegen waren de kosten voor de uitvoering 
van de Regeling Fosfaatreductieplan hoger dan oorspronkelijk ingeschat. Dit betreft met name de 
uitvoeringskosten van RVO.nl aangezien een deel van de taken die oorspronkelijk door ZuivelNL 
uitgevoerd zouden worden na een verzoek hiertoe vanuit ZuivelNL door RVO.nl worden uitgevoerd. 
In totaal bedragen de uitvoeringskosten vanuit RVO.nl momenteel 28,2 miljoen euro, de 
uitvoeringskosten vanuit ZuivelNL bedragen ongeveer 3 miljoen euro.  

Uitvoeringskosten RVO.nl bestaan uit: 

Uit de geïnde heffingen minus uitbetaalde bonussen in kader van de Regeling Fosfaatreductieplan 
heeft ZuivelNL een batig saldo van 27 miljoen euro. Daarnaast is de verwachting dat als gevolg 
van nog te innen heffingen een extra bedrag van 8 tot 9 miljoen euro wordt ontvangen.  
RVO.nl heeft vanuit de bedrijven waar zij de heffingen inden (en bonussen aan betaalden) bijna 2 
miljoen ontvangen.  

Afgesproken wordt dat (onder voorbehoud van tweede streepje hieronder bij verder gemaakte 
afspraken) de aanvullende uitvoeringskosten van RVO.nl (11,943 miljoen euro) door ZuivelNL 
worden gefinancierd vanuit de middelen die beschikbaar zijn als gevolg van het innen van de 
heffingen. Dit is in lijn met de eerder gemaakte afspraken.  
Mogelijk zullen de uiteindelijke kosten voor de uitvoering van het fosfaatreductieplan nog hoger 
uitvallen vanwege de nog uit te voeren toetsing van de individueel disproportionele last als gevolg 
van de uitspraak van het CBb op 13 augustus jl. Er wordt afgesproken dat, voor zolang de het 
saldo van de ontvangen heffingen / uitbetaalde bonussentoereikend is, eventuele aanvullende 
kosten hieruit worden gefinancierd. Mocht een tekort aan middelen ontstaan dan wel er uiteindelijk 
middelen overblijven, vindt hierover nader overleg plaats. 

Verder gemaakte afspraken: 
- LNV gaat bij RVO.nl na hoe het staat met de uitputting van de geoffreerde kosten.
- LNV vraagt RVO.nl inzichtelijk te maken in hoeverre de uitvoering van het

fosfaatreductieplan leidt tot vermindering van uitvoeringskosten in kader van het
fosfaatrechtenstelsel doordat werkzaamheden reeds in kader van het fosfaatreductieplan

Doc. 78

10.2.e
10.2.e 10.2.e

10.2.e 10.
2.e



zijn uitgevoerd. Wanneer hier sprake van is zal nadere besluitvorming volgen over hoe / in 
hoeverre deze middelen worden verrekend.  

- LNV en ZuivelNL maken op korte termijn afspraken over het moment van betaling van 
ZuivelNL aan LNV. 

- Eind november vindt er een vervolgoverleg plaats. Mogelijk schuift een vertegenwoordiger 
van RVO.nl bij dit overleg aan.  
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Van:
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 14:23
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: Re: Bijeenkomst 

Klopt. Gaan we idd goed afstemmen. We hebben nog steeds regulier overleg met hun. Verbazing zat voor mij meer 
in hoe KAI er naar kijkt, naar hun rol en naar de integrale benadering. In de afstemming met zuivel komt het wel 
goed. 

 

Verstuurd vanaf mijn iPad 

Op 4 dec. 2018 om 13:30 heeft Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl> het volgende geschreven: 

, 
Laten we even goed kijken hoe we dit doen omdat wellicht ook de melkfabrieken deze boeren gaat 
bellen. 
Met vriendelijke groet, 

René van der Burg 
Directeur Kernprocessen EU 
................................................................................. 
directieteam 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
................................................................................. 
T  
M 06  

@rvo.nl 
www.rvo.nl  
………………………………………………………………………………………………………… 
RVO: We helpen je graag vooruit 
………………………………………………………………………………………………………… 
Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdag, donderdag 

Van:   
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 10:42 
Aan: Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl> 
Onderwerp: FW: Bijeenkomst  
Ter info. 
--- KP EU komt van Mars en KAI van Venus--- geloof ik.. 

Van:   
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 10:40 
Aan:  @rvo.nl> 
Onderwerp: RE: Bijeenkomst  
Hoi , 
Uit de mail van  maak ik op dat de werkwijze voortgezet zou worden. M.b.t de gevoelige 
dossiers waar we nog een tijdje mee bezig zijn is dat ook van belang. 
Zeker ook hier samen optrekken. Volgens mij een uitvoerende lijn die we ook in de kamer hebben 
gemeld.  
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Volgens mij is het juist de kracht vanuit KAI om vanuit die dwarsverbanden het klantcontact te 
beïnvloeden. En daarmee een invulling te geven aan de integrale klantbenadering.  

 

Van:   
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 10:23 
Aan:  @rvo.nl> 
Onderwerp: Re: Bijeenkomst  
Hoi , in mijn beleving was de dwarskijkgroep voor de herbeschikkingen fosfaat en komt die, 
muv een evaluatie, nu niet bij elkaar. Natuurlijk kunnen we de groep mee laten kijken, dat moet ik 
dan even in gang zetten en het is fijn dan een specifieke vraag te hebben. We doen liever samen dan 
dwars zeg maar :-) 
Groet, 

 

Afdelingsmanager Advies 
Directie Klant, Advies en Informatie 
........................................................................ 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Mandemaat 3 | 9405 TG | Assen 
Postbus 322 | 9400 AH | Assen 
Managementondersteuner  | @rvo.nl|  
........................................................................ 
M   

@rvo.nl 
www.rvo.nl 
 
Op 4 dec. 2018 om 09:26 heeft  < @rvo.nl> het volgende 
geschreven: 

 
Ter info. 
In december worden een aantal besluiten in het kader van het fosfaatreductieplan 
verstuurd. In de stuurgroep is dat besluit aan bedrijfsleven en PAV voorgelegd. 
Besluit is genomen om dit in december wel te versturen. 
Ik neem aan dat jullie deze groep ook via de dwarskijkgroep laten lopen? Dan goed 
om de (communicatie)afstemming te zoeken. 

 

Van: Burg, M.M. van der (René)  
Verzonden: maandag 3 december 2018 17:18 
Aan:  @rvo.nl> 
Onderwerp: RE: Bijeenkomst  

, 
Hierbij terugkoppeling 
Stand van zaken 

 Geen vragen bij de rapportage 
 Nogmaals antwoord gevraagd op de openstaande vraag bij PAV 
 Aangegeven dat de cijfers kunnen afwijken van de factsheets, want is meest 

actuele situatie 
Financiën 

 Aangegeven dat wij in januari met definitieve cijfers 2018 kunnen komen en 
dan ook een inschatting van kosten 2019 

 Aangegeven dat we circa 2,1 mln. Doorschuiven 
 Nog geen witte rook over de besparingen. Iets meer comfort gewenst over 

onze werkwijze met toerekening (een IDL casus hoef je niet 2 keer te 
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bestuderen, maar de casus vervolgens wel aan twee juridische kaders te 
toetsen) en iets meer duiding ten aanzien van de bedrijfsoverdrachten, de 
knelgevallen en de zienswijze en de toerekening van uren en kosten op deze 
onderwerpen. 

Beschikkingsrun december 
 Gaat door in december 
 De melkfabrieken wordt gevraagd de lastige gevallen te bellen. 

Overig 
 De casus over de mogelijkheid van RVO om taken van de melkfabrieken 

over te nemen om de restanten af te werken is nog niet uitgediscussieerd. 
Ik heb gezegd dat jij contact opneemt met . Wellicht met  en 
WJZ tot een voorstel komen. 

 Volgende vergadering in februari 2019. Waarbij ik heb gezegd dat we dan 
uitputting 2018 en raming 2019 hebben. 

Met vriendelijke groet, 

René van der Burg 
Directeur Kernprocessen EU 
................................................................................. 
directieteam 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
................................................................................. 
T  
M  

@rvo.nl  
www.rvo.nl  
………………………………………………………………………………………………………… 
RVO: We helpen je graag vooruit 
………………………………………………………………………………………………………… 
Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdag, donderdag 

Van:   
Verzonden: vrijdag 30 november 2018 15:13 
Aan:  @minez.nl>;  
< @minez.nl>; Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl>; 

@frieslandcampina.com' < @frieslandcampina.com>; 
 < @zuivelnl.org>; 

@gmail.com' @gmail.com> 
Onderwerp: Bijeenkomst  
Beste mensen, 
Hierbij stuur ik jullie de rapportage m.b.t. het fosfaatreductieplan. Daarnaast m.b.t 
de financiële stand van zaken. Daarbij wordt ook een reactie m.b.t de mogelijke 
verrekening met fosfaatrechten gegeven. Ook vraag ik jullie om een besluit te 
nemen m.b.t de beschikkingenrun van december. Groet en fijn weekend. 
Stand van zaken 
Zie bijlage de rapportage 
Financiën 
Offerte 
Initiële offerte € 13.640.000 
Herziene offerte € 2.613.000 
2e Herziene offerte € 11.943.000 
Totaal geoffreerd: € 28.196.000 
Realisatie 
De realisatie voor 2017 is: € 10.3 mln. 
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De realisatie is op dit moment: € 11.8 mln. (een groot aantal rekeningen mbt 
juridisch diensten is nog niet verwerkt) 
Prognose 
De verwachte realisatie ultimo 2018 is: 15.8 mln. 
Voor 2019 is nog € 2.1 mln. aan budget beschikbaar. Begin 2019 zal RVO een 
inschatting maken van de kosten die in het kader van het fosfaatreductieplan nog 
gemaakt gaan worden in 2019. 
Besparingen 
De verwachting was dat de knelgevallen van de meeste bedrijven die in het kader 
van het fosfaatreductieplan zouden worden afgewezen zich opnieuw zouden 
melden bij Fosfaatrechten waardoor er minder knelgevallen in dat kader zouden 
moeten worden beoordeeld. Daarnaast was er de inschatting dat de afhandeling 
van de zienswijze bij het fosfaatrechtenstelsel een kostenbesparing op zou leveren 
bij het fosfaatreductieplan.  
De totale kosten besparing was ingeschat op € 700.000. Door de uitspraken van het 
CBB in het kader van de Individuele Disproportionele Last (IDL) moet RVO voor 
zowel het fosfaatrechtenstelsel als het fosfaatreductieplan extra 
(juridisch)werkzaamheden verrichten omdat met name de motivatie van de 
besluiten meer maatwerk vraagt. Daarnaast zijn door alle wijzigingen in regelgeving 
de wijzen van afhandeling van het fosfaatrechtenstelsel en het fosfaatreductieplan 
zodanig ver uit elkaar komen te liggen, dat er geen sprake meer is van efficiëntie 
winst in de afhandeling. 
Beschikkingsrun december 
Vorige week is gerechtelijke uitspraak gedaan voor fosfaatreductie en deze 
bedrijven (ca. 250 bedrijven) kunnen we nu meenemen in de beschikkingsrun voor 
december (matdatum 15 december). 
Hiernaast zijn er nog ca. 250 andere bedrijven die ook meegaan (totaal gaat het om 
ca. 500 beschikkingen). 
Het totale bedrag in deze run aan heffingen bedraagt een kleine 6 miljoen: 
Zuivel: 5,4 miljoen 
RVO: 417.000  
Inschatting is dat er ca. 50 bedrijven zijn met bedragen hoger dan € 50.000 met 2 
bedrijven hoger dan € 200.000 
De vraag doet zich nu voor of we de beschikkingen, en dan met name de 250 
relaties waar vorige week de uitspraak van is gedaan (en waarin de hoge heffingen 
zitten), in december gaan versturen of dat we hiermee wellicht moeten wachten tot 
begin januari. (het gaat er om of we deze voor de Kerst willen/moeten versturen of 
niet).  
De stuurgroep wordt gevraagd hierover een besluit te nemen. 

 
Afdelingsmanager Vergunningen & Handhaving 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Ministerie van Economische Zaken en Klimaat 
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Van:  @rvo.nl>
Verzonden: vrijdag 23 november 2018 09:42
Aan: Burg, M.M. van der (René)
CC:
Onderwerp: RE: DOMUS-18294599-v1-fosfaatrechtenstelsel__handhaving
Bijlagen: RE: Kamerbrief handhaving stelsel

Goedemorgen, 

Ik ben met de communicatieadviseurs in overleg over een soort stappenplan die de landbouwer gestructureerde 
informatie geeft die hij kan gebruiken bij de berekening van zijn ( verwachte) fosfaatproductie. Op basis hiervan 
kan hij dan bepalen of hij voldoende fosfaatrechten heeft .  
Het is dus geen tool of rekenmodule maar meer een soort stappenplan. Op korte termijn lukt het ons niet om een 
rekenmodule hiervoor te ontwikkelen. 

 van communicatie gaf hier het volgende over aan: 
Wat we kunnen garanderen is: 

- Een stappenplan op een afzonderlijke pagina, zoals de stappen in je mail, puur tekstueel voor 1 dec.
2018.

- Indien mogelijk of op een later tijdstip toegevoegd een infographic hierbij.

Ter informatie stuur ik ook nog even de mail mee die ik hierover naar  heb gestuurd. 

 
Adviseur Europese Uitvoeringskaders 
………………………………………………………………………………………………… 

Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Ministerie van Economische Zaken en Klimaat 
Mandemaat 3 | 9405 TG | Assen 
Postbus 40225 | 8004 DE | Zwolle 
………………………………………………………………………………………………… 
T  
Mail: @rvo.nl 
http://www.rvo.nl  
Werkdagen: maandag , dinsdag, donderdag en vrijdag 
Afwezig: woensdag 

Van: Burg, M.M. van der (René) [mailto: @rvo.nl]  
Verzonden: vrijdag 23 november 2018 8:27 
Aan:  
CC:  
Onderwerp: FW: DOMUS-18294599-v1-fosfaatrechtenstelsel__handhaving 

, 

Wil je de suggestie van de SG over actuele cijfers van de zuivelfabriek meenemen in jouw reactie. Ik hoorde dat 
we ook een tool hebben / maken waarbij het zijn fosfaatproductie kan berekenen. Weet jij daar van? 

Met vriendelijke groet, 

René van der Burg 
Directeur Kernprocessen EU 

........................................................................ 
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Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | kamer 5.056 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
........................................................................ 
T 088  
M 06   

@rvo.nl 

 

Van: Goet, J.C. (Jan-Kees)  
Verzonden: donderdag 22 november 2018 19:30 
Aan:   
CC: Sonnema, M. (Marjolijn) ; Cardozo, D. (Daniëlle) ;  ;  ; Burg, M.M. van der 
(René)  
Onderwerp: Re: DOMUS-18294599-v1-fosfaatrechtenstelsel__handhaving 
 
Hoi , 
 
Duidelijke brief. Compromistekst begrijp ik. Gaat ook om de ondertekenaar van de wet destijds.  
Wat betreft de passage over besluiten OM en Rechter. Zouden we hier nog iets kunnen zeggen over welke straffen 
in de wet zijn genoemd. Ik meen me te herinneren dat er boetes kunnen worden opgelegd van bedrag X tot bedrag 
Y en gevangenisstraf. Is openbare info en wellicht goed dit gewoon in de brief te noemen. 
 
Wat betreft de passage over wat de boer kan doen. Hij kan ook kijken naar de actuele cijfers over zijn melkproductie 
(niet bij RVO, maar bij de zuivelonderneming). Is dus nog extra mogelijkheid om te zien waar je staat. (Hoorde ik bij 
werkbezoek aan RVO). 
 
Verder zullen de criticasters reageren  

 
Wellicht goed om hierover in deze brief al iets te zeggen? 
 
Tot zover mijn suggesties! 
 
Groet, 
Jan-Kees  

Verstuurd vanaf mijn iPad 
 
Op 22 nov. 2018 om 18:42 heeft  @minez.nl> het volgende 
geschreven: 

Beste Jan-Kees en Marjolijn, 
 
Zoals net afgesproken mail ik jullie vast de brief over de handhaving van het fosfaatrechtenstelsel. 
RVO is op MT niveau akkoord. Morgenochtend krijgen we nog reactie op MT niveau van WJZ en 
NVWA. We verwachten geen schokkende aanpassingen. 
 
J&V is akkoord met deze versie. Daarbij opgemerkt dat we behoorlijk hebben moeten stoeien over 
de zin  
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 We denken met de huidige zin een goed compromis te hebben gevonden. 
 
Graag jullie reactie aan  en aan mij, zodat we de brief een laatste slag kunnen geven voor we 
hem aan de minister voorleggen. Haar streven is de brief voor half tien maandagochtend in de 
Kamer te hebben. 
 
Groeten  
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Van:  @rvo.nl>
Verzonden: dinsdag 20 november 2018 18:08
Aan: ; ; ;  

; 
CC:
Onderwerp: RE: Kamerbrief handhaving stelsel

Hallo . 
Dat is het in grote lijnen. 
Voor wat betreft het punt van de melk vraag ik mij af wat de meerwaarde is. Het gaat om de geproduceerde melk 
en de gegevens van de melkleveringen hebben zij als het goed is ook zelf. 

Misschien is het nog wel een optie dat RVO.nl naast de informatie die zij al geeft op de site. Ook een soort 
stappenplan/rekenhulp communiceert die de relatie wellicht kan helpen om de berekening/planning wat 
eenvoudiger te kunnen maken. Het idee kan dan zijn om de informatie in een soort stappenplan aan te bieden. Ik 
moet dit nog wel eerst intern binnen RVO/communicatie afstemmen wat hierin mogelijk is. @  kun jij hier 
iets over zeggen. 

Ik zit dan te denken aan een soort stappenplan voor de wijze van berekenen. Bij die berekening kan de 
landbouwer dan de gegevens uit zijn eigen administratie gebruiken. 

Voorbeeld: 
Stap 1. 

 Bepaal het ( verwacht)aantal stuks jongvee jonger dan een jaar en het stuks jongvee ouder dan een jaar
waar fosfaatrechten voor nodig zijn en het aantal melk- en kalfkoeien ( inclusief uitleg van hoe men dit
kan bepalen)

 Bepaal het ( verwacht) gemiddeld aantal melk- kalfkoeien
 Bepaal de ( verwachte) melkproductie en de melkproductie per melkkoe
 Bereken de ( verwachte excretie)
 Alles inclusief toelichting of een verwijzing naar de toelichting/uitleg over hoe je moet berekenen etc

Stap 2: 
 Bepaal het aantal fosfaatrechten dat men mag benutten in het betreffende jaar -> kan men terugvinden

in mijn dossier

Stap 3 
 Bereken of het aantal fosfaatrechten dat je mag benutten in overeenstemming is met de ( verwachte)

fosfaatproductie door melkvee
 Zo niet -> hoeveel fosfaatrechten moet ik dan verwerven
 -> wat voor andere maatregelen kan ik treffen

Veel bedrijven hebben al een bedrijfsmanagementprogramma waarmee ze dit kunnen plannen/ berekenen. Maar 
zou dan vooral zijn voor de landbouwers die dit niet hebben. 
Het is geen echte oplossing maar wellicht helpt het iets. 

Groeten  

Van:  [mailto: @minez.nl]  
Verzonden: dinsdag 20 november 2018 13:29 
Aan: ; ; ;  
CC:  
Onderwerp: RE: Kamerbrief handhaving stelsel 

Betekent dus eigenlijk  
 

 Rechten: mijn RVO
 Dieren alleen in eigen administratie ivm diercategorieën
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 Melk, als we dat zouden willen dan hebben we gegevens zuivelondernemingen nodig. En de vraag is wat 
dat toevoegt als we niet weten welke diercategorieën ment heeft. 

 
Nog andere creatieve ideeën? 
 
Groet  
 
Ps:  ik zet jou ook even in de cc wie weet kun je vanavond ff meekijken en heb jij nog een lumineus idee. 
 
 
PS: reactie  even herhaald in deze mail, zodat we weer in “maildraad” hebben. 
 
Ha , 
 

 
  

Sterker nog, ik zou zeggen dat  
 

 
Groet, 

 
 
 
 

Van:   
Verzonden: dinsdag 20 november 2018 13:13 
Aan:  ;  ;  ;   
Onderwerp: RE: Kamerbrief handhaving stelsel 
 
 
Hieronder mijn reactie. 
 
 
 

 

 
Adviseur Europese Uitvoeringskaders 
………………………………………………………………………………………………… 

Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Ministerie van Economische Zaken en Klimaat  
Mandemaat 3 | 9405 TG | Assen 
Postbus 40225 | 8004 DE | Zwolle 
………………………………………………………………………………………………… 
T  
Mail: @rvo.nl 
http://www.rvo.nl  
Werkdagen: maandag , dinsdag, donderdag en vrijdag 
Afwezig: woensdag 

  
 
 

Van:  [mailto: @minez.nl]  
Verzonden: dinsdag 20 november 2018 12:02 
Aan: ; ; ;  
Onderwerp: Kamerbrief handhaving stelsel 
 
Beste mensen, 
 
Zojuist bij de minister geweest over bestuurlijk overleg fosfaatrechten dat vanmorgen plaats zou vinden. Tijdens 
het vooroverleg gaf de minister aan dat ze iets wil met de communicatie van de handhaving. Ze wil liefst deze 
week en anders uiterlijk maandag een TK brief uitdoen. Ze weet dat brief moet worden afgestemd met J&V. 
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. Met BBR even doorgesproken over 
opzet brief. Zie hieronder een opzet. Ik stuur vanmiddag een voorstel rond. Als jullie al antwoorden hebben op de 
vragen, dan hoor ik het graag. 
 
Groet  
 
 
Brief Tweede Kamer -> handhavingsstrategie 
Stelsel loopt bijna een jaar, basis kalenderjaar, einde komt dichterbij. Veel vragen. belangrijk om duidelijk te zijn. 
 
Proces van handhaving 
Schetsen  

 
  

 Idee  

 
 

Tijdig bijsturen 
 

 
 

 
 

 
 
Vragen 
Vragen aan RVO/NVWA: 

 Kan RVO een servicebrief opstellen of in Mijn RVO zichtbaar maken waar een ondernemer staat? 
Wat wil je precies in de servicebrief vermelden. Het aantal rechten dat men op het bedrijf heeft . Deze 
informatie wordt nu al gedeeltelijk getoond in mijn dossier van RVO.nl in de vorm van beschikking initiële 
rechten en overzicht over de verwerkte transacties van rechten ( inclusief de benutting van de rechten). 
Op korte termijn komt er een nieuwe applicatie waarin men op elk moment hun op het bedrijf rustende 
fosfaatrecht kan inzien en hoeveel rechten men in een bepaald jaar kan benutten. Dus aan de kant van de 
rechten is dat inzicht er voor de landbouwer. 
Voor wat betreft het aantal dieren waarvoor men fosfaatrechten nodig heeft , de melkproductie ( 
berekening van de fosfaatproductie) ligt dat wat lastiger. OP basis van onze registratie ( grotendeels I&R) 
kunnen wij dit gedurende het jaar dit niet exact weergeven ( wij weten immers niet op basis van de 
runderen in I&R om wat voor diercategorie het gaat ( 101,102,100) -> dit is iets wat men in eigen 
administratie bijhoudt.  
Ook de melkproductie hebben wij niet gedurende het jaar over dat betreffende jaar. ( wij krijgen pas na 
afloop een overzicht van de melkleveranties). 
Er zijn al wel een aantal bedrijfsmanagementsystemen die een fosfaatproductie planning afgeven, dat 
doen zij op basis van de gegevens die zij ontvangen van de relatie.  
 

 Kan dit op basis van het voorgaande jaar, zonder daar juridische consequenties aan te moeten verbinden? 
 

Wij kunnen op basis van I&R alleen een globale indicatie afgeven. Op basis van de bij ons bekende 
gegevens. Ik vind  

 
wij willen in het kader van de vrijstellingsregeling zoogkoeienhouderij wel servicebrieven versturen op het 
moment dat uit onze gegevens blijkt dat men niet aan de voorwaarde voldoet. Bijvoorbeeld als men niet 
alle rechten heeft laten vervallen, te laat is, vrouwelijk jongvee heeft afgevoerd dat later op een 
melkproducerend bedrijf terecht komt etc. dit is echt een servicebrief, zodat men dan nog kan zorgen dat 
men voldoende rechten verwerft 

 Kan dit op basis van gegevens van het lopende jaar, zodat iemand meer zicht heeft op hoe bij te sturen. 
Hier zie ik niet echt mogelijkheden toe, zie vraag 1. 
 

 
 
Een bijkomende vraag aan jou : 

 Is het alsnog mogelijk om  Ik vermoed 
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Even ter informatie, hier heeft rvo eerder een nota over ingediend ( 2016/2017)  
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Van:
Verzonden: vrijdag 23 november 2018 08:37
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: RE: DOMUS-18294599-v1-fosfaatrechtenstelsel__handhaving

ok 

Van: Burg, M.M. van der (René)  
Verzonden: vrijdag 23 november 2018 08:36 
Aan:  ;   
Onderwerp: RE: DOMUS-18294599-v1-fosfaatrechtenstelsel__handhaving 

 

Prima, graag wel een duidelijke beschrijving van de tool voor maandag (hoe werkt het, nauwkeurigheid, 
verwachte opleverdatum etc.).  

Met vriendelijke groet, 

René van der Burg 
Directeur Kernprocessen EU 

........................................................................ 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | kamer 5.056 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
........................................................................ 
T 088  
M 06   

@rvo.nl 

Van:   
Verzonden: vrijdag 23 november 2018 08:33 
Aan: Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl>;  @rvo.nl> 
Onderwerp: RE: DOMUS-18294599-v1-fosfaatrechtenstelsel__handhaving 

Rene, 
Ter info. Gisteren hebben  en ik over de brief gespard. Ik had vanuit ons akkoord gegeven en net een mail 
voor jou hierover klaar staan. 

Van belang is dat we een applicatie klaar hebben staan (zitten in de testfase) die we maandag (na persmoment) 
hopelijk live kunnen zetten. De boer kan dan zien hoeveel rechten hij heeft. 
Verder wordt er idd gewerkt aan mogelijkheden om het voor de boer makkelijker te maken om te bepalen hoe 
groot zijn productie is/zal zijn. Zodat hij kan bepalen of hij voldoende rechten heeft. 
Daar wordt nog aan gewerkt en we wilden ons niet aan een termijn wagen. Eerst de (on)mogelijkheden 
verkennen. 

 

Van: Burg, M.M. van der (René)  
Verzonden: vrijdag 23 november 2018 08:27 
Aan:  < @rvo.nl> 
CC:  @rvo.nl> 
Onderwerp: FW: DOMUS-18294599-v1-fosfaatrechtenstelsel__handhaving 

, 
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Wil je de suggestie van de SG over actuele cijfers van de zuivelfabriek meenemen in jouw reactie. Ik hoorde dat 
we ook een tool hebben / maken waarbij het zijn fosfaatproductie kan berekenen. Weet jij daar van? 
 
Met vriendelijke groet, 
 
René van der Burg 
Directeur Kernprocessen EU 
 
........................................................................  
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | kamer 5.056 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
........................................................................ 
T 088  
M 06   

@rvo.nl 

 

Van: Goet, J.C. (Jan-Kees)  
Verzonden: donderdag 22 november 2018 19:30 
Aan:  @minez.nl> 
CC: Sonnema, M. (Marjolijn) @minlnv.nl>; Cardozo, D. (Daniëlle) @minez.nl>;  

 @minez.nl>;  < @minez.nl>; Burg, M.M. van der (René) 
@rvo.nl> 

Onderwerp: Re: DOMUS-18294599-v1-fosfaatrechtenstelsel__handhaving 
 
Hoi , 
 
Duidelijke brief. Compromistekst begrijp ik. Gaat ook om de ondertekenaar van de wet destijds.  
Wat betreft de passage over besluiten OM en Rechter. Zouden we hier nog iets kunnen zeggen over welke straffen 
in de wet zijn genoemd. Ik meen me te herinneren dat er boetes kunnen worden opgelegd van bedrag X tot bedrag 
Y en gevangenisstraf. Is openbare info en wellicht goed dit gewoon in de brief te noemen. 
 
Wat betreft de passage over wat de boer kan doen. Hij kan ook kijken naar de actuele cijfers over zijn melkproductie 
(niet bij RVO, maar bij de zuivelonderneming). Is dus nog extra mogelijkheid om te zien waar je staat. (Hoorde ik bij 
werkbezoek aan RVO). 
 
Verder zullen de criticasters reageren  

 
Wellicht goed om hierover in deze brief al iets te zeggen? 
 
Tot zover mijn suggesties! 
 
Groet, 
Jan-Kees  

Verstuurd vanaf mijn iPad 
 
Op 22 nov. 2018 om 18:42 heeft  @minez.nl> het volgende 
geschreven: 

Beste Jan-Kees en Marjolijn, 
 
Zoals net afgesproken mail ik jullie vast de brief over de handhaving van het fosfaatrechtenstelsel. 
RVO is op MT niveau akkoord. Morgenochtend krijgen we nog reactie op MT niveau van WJZ en 
NVWA. We verwachten geen schokkende aanpassingen. 
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Graag jullie reactie aan  en aan mij, zodat we de brief een laatste slag kunnen geven voor we 
hem aan de minister voorleggen. Haar streven is de brief voor half tien maandagochtend in de 
Kamer te hebben. 
 
Groeten  
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Van: Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) @rvo.nl>
Verzonden: donderdag 29 november 2018 09:11
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: RE: Fosfaatrechten - opinie ND / vervolgvraag

Uiteraard. Vroeg me al even af of dit soort gevallen vaak voorkomt en hoe dit afgehandeld wordt. 

Met vriendelijke groet, 

Drs Michel van der Maas 
Woordvoerder 
................................................................................. 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 

M 06  
E @rvo.nl 
I www.rvo.nl 

Van: Burg, M.M. van der (René) [mailto: @rvo.nl] 
Verzonden: woensdag 28 november 2018 16:26 
Aan: Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) 
Onderwerp: FW: Fosfaatrechten - opinie ND / vervolgvraag 

Michel, 

Ik neem aan dat jij deze oppakt. 

Met vriendelijke groet, 

René van der Burg 
Directeur Kernprocessen EU 

........................................................................ 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | kamer 5.056 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
........................................................................ 
T  
M 06   

@rvo.nl 

Van: Buis, A.G. (Rudi)  
Verzonden: woensdag 28 november 2018 14:10 
Aan: Burg, M.M. van der (René) ; Maas, drs. M.A. MA van der (Michel)  
CC:  ;  ; Cardozo, D. (Daniëlle) ;  
Onderwerp: Fosfaatrechten - opinie ND / vervolgvraag 

Dag René, Michel, 
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Dank alvast! 
 
 
Rudi Buis 
Woordvoerder minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
 
........................................................................ 
Directie Communicatie 
Ministerie van Landbouw, Natuur & Voedselkwaliteit  
Bezuidenhoutseweg 73 | 2594 AC | Den Haag 
Postbus 20401 | 2500 EK | Den Haag 
........................................................................ 
T: 06  
E: @minez.nl 
www.rijksoverheid.nl/lnv  
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Van: Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) < @rvo.nl>
Verzonden: donderdag 29 november 2018 09:10
Aan: Buis, A.G. (Rudi); Burg, M.M. van der (René)
CC: ; ; Cardozo, D. (Daniëlle);  

Onderwerp: RE: Fosfaatrechten - opinie ND / vervolgvraag

Dag Rudi, 

Gisterenmiddag was ik op de vakbeurs in Gorinchem (vandaar deze late reactie), maar de vraag die deze boer 
opwerpt houdt mij ook al wel een tijdje bezig. We gaan hem intern uitzetten. Kom er zsm op terug. 

Met vriendelijke groet, 

Drs Michel van der Maas 
Woordvoerder 
................................................................................. 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 

M 06  
E @rvo.nl 
I www.rvo.nl 

Van: Buis, A.G. (Rudi) [mailto: @minez.nl]  
Verzonden: woensdag 28 november 2018 14:10 
Aan: Burg, M.M. van der (René); Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) 
CC: ; ; Cardozo, D. (Daniëlle);  
Onderwerp: Fosfaatrechten - opinie ND / vervolgvraag 

Dag René, Michel, 

 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

Dank alvast! 

Rudi Buis 
Woordvoerder minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
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........................................................................ 
Directie Communicatie 
Ministerie van Landbouw, Natuur & Voedselkwaliteit  
Bezuidenhoutseweg 73 | 2594 AC | Den Haag 
Postbus 20401 | 2500 EK | Den Haag 
........................................................................ 
T: 06  
E: @minez.nl 
www.rijksoverheid.nl/lnv  
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Van: Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) < @rvo.nl>
Verzonden: vrijdag 30 november 2018 14:48
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: RE: Fosfaatrechten - opinie ND / vervolgvraag

Ik heb  inmiddels gevraagd of hij meer licht kan brengen in de duisternis. 

Prettig weekend! 

Met vriendelijke groet, 

Drs Michel van der Maas 
Woordvoerder 
................................................................................. 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 

M 06  
E @rvo.nl 
I www.rvo.nl 

Van: Burg, M.M. van der (René) [mailto @rvo.nl] 
Verzonden: donderdag 29 november 2018 18:27 
Aan: Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) 
Onderwerp: Re: Fosfaatrechten - opinie ND / vervolgvraag 

Wellicht aan  vragen.  

Verstuurd vanaf mijn iPhone 

Op 29 nov. 2018 om 09:11 heeft Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) < @rvo.nl> het volgende 
geschreven: 

Uiteraard. Vroeg me al even af of dit soort gevallen vaak voorkomt en hoe dit afgehandeld wordt. 

Met vriendelijke groet, 

Drs Michel van der Maas 
Woordvoerder 
................................................................................. 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 

M 06  
E @rvo.nl 
I www.rvo.nl 

Van: Burg, M.M. van der (René) [mailto: @rvo.nl] 
Verzonden: woensdag 28 november 2018 16:26 
Aan: Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) 
Onderwerp: FW: Fosfaatrechten - opinie ND / vervolgvraag 

Michel, 
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Ik neem aan dat jij deze oppakt.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
René van der Burg 
Directeur Kernprocessen EU 
 
........................................................................  
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | kamer 5.056 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
........................................................................ 
T  
M 06   

@rvo.nl 

 

Van: Buis, A.G. (Rudi)  
Verzonden: woensdag 28 november 2018 14:10 
Aan: Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl>; Maas, drs. M.A. MA van der (Michel) 
< @rvo.nl> 
CC:  < @minez.nl>;  < @rvo.nl>; 
Cardozo, D. (Daniëlle) @minez.nl>;  
< @minez.nl> 
Onderwerp: Fosfaatrechten - opinie ND / vervolgvraag 
 
Dag René, Michel, 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
Dank alvast! 
 
 
Rudi Buis 
Woordvoerder minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
 
........................................................................ 
Directie Communicatie 
Ministerie van Landbouw, Natuur & Voedselkwaliteit  
Bezuidenhoutseweg 73 | 2594 AC | Den Haag 
Postbus 20401 | 2500 EK | Den Haag 
........................................................................ 
T: 06  
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E: @minez.nl 
www.rijksoverheid.nl/lnv  
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Van: Sonnema, M. (Marjolijn)
Verzonden: zondag 25 november 2018 23:47
Aan: Nas, mr. E.P. (Ernst-Paul)
CC: ; Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: RE: getallen

Dank je wel Ernst Paul voor je snelle reactie. 
 

 

 
Groet, 
Marjolijn 
Van: Nas, mr. E.P. (Ernst-Paul)  
Verzonden: zondag 25 november 2018 23:44 
Aan: Sonnema, M. (Marjolijn)  
CC: Burg, M.M. van der (René) ;  
Onderwerp: RE: getallen 
Marjolijn,  
Ik zou het als volgt willen benaderen:  

 
 
 

 
Groet,  
Ernst-Paul 

Van: Sonnema, M. (Marjolijn)  
Verzonden: zondag 25 november 2018 23:19 
Aan: Nas, mr. E.P. (Ernst-Paul) @minez.nl> 
CC: Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl>;  

@minez.nl> 
Onderwerp: getallen 
Dag Ernst Paul, 
Ik heb nog even contact gehad met René van de Burg. 
Die gaf aan dat er nu nog 3360 bezwaren liggen, 2000 daarvan zijn IDL en 1360 overige. 
In ruim 46% van de gevallen krijgt degene die in bezwaar is gegaan gelijk.  
Gevallen die niet gelijk krijgen, maar toch gerekend hebben met gelijk krijgen, krijgen te maken met handhaving. 
Te redeneren valt  

. 
René wees er op dat  

 Dus als we iets gaan doen moeten we ook de vraag 
beantwoorden waar we de caesuur in de tijd leggen. 
Groet, 
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Marjolijn  
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Van: Nas, mr. E.P. (Ernst-Paul)
Verzonden: maandag 26 november 2018 07:19
Aan: Sonnema, M. (Marjolijn)
CC: ; Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: Re: getallen

Wellicht is het nuttig om te verduidelijken dat het, gegeven nog in behandeling zijnde bezwaren, hier gaat om het 
inwinnen van onderzoek informatie in het kader van de handhaving, in die gevallen niet om (straf)sanctie oplegging. 

(term “handhaving” is breed, omvat zowel opsporingsonderzoek als sanctionering) 

Groet, 
Ernst-Paul 

Verstuurd vanaf mijn iPhone 

Op 25 nov. 2018 om 23:47 heeft Sonnema, M. (Marjolijn) @minlnv.nl> het volgende geschreven: 

Dank je wel Ernst Paul voor je snelle reactie. 
 

 
 

 
Groet, 
Marjolijn 

Van: Nas, mr. E.P. (Ernst-Paul)  
Verzonden: zondag 25 november 2018 23:44 
Aan: Sonnema, M. (Marjolijn) @minlnv.nl> 
CC: Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl>;  
< @minez.nl> 
Onderwerp: RE: getallen 
Marjolijn,  
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Groet,  
Ernst-Paul 

Van: Sonnema, M. (Marjolijn)  
Verzonden: zondag 25 november 2018 23:19 
Aan: Nas, mr. E.P. (Ernst-Paul) @minez.nl> 
CC: Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl>;  

@minez.nl> 
Onderwerp: getallen 
Dag Ernst Paul, 
Ik heb nog even contact gehad met René van de Burg. 
Die gaf aan dat er nu nog 3360 bezwaren liggen, 2000 daarvan zijn IDL en 1360 overige. 
In ruim 46% van de gevallen krijgt degene die in bezwaar is gegaan gelijk.  
Gevallen die niet gelijk krijgen, maar toch gerekend hebben met gelijk krijgen, krijgen te maken met 
handhaving. 
Te redeneren valt dat  

 
 

René wees er op dat  
 Dus als we iets gaan doen moeten 

we ook de vraag beantwoorden waar we de caesuur in de tijd leggen. 
Groet, 
Marjolijn  
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Van:
Verzonden: woensdag 5 december 2018 19:57
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: Re: Kamerbrief stavaza fosfaatrechten

Ok. Ik pak het morgenvroeg met  op en zal dan jouw opmerkingen meenemen. 
 

Verstuurd vanaf mijn iPad 

Op 5 dec. 2018 om 17:45 heeft Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl> het volgende geschreven: 

 
Wil jij als eerste reageren. 
Met vriendelijke groet, 

René van der Burg 
Directeur Kernprocessen EU 
................................................................................. 
directieteam 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
................................................................................. 
T  
M 06  

@rvo.nl 
www.rvo.nl  
………………………………………………………………………………………………………… 
RVO: We helpen je graag vooruit 
………………………………………………………………………………………………………… 
Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdag, donderdag 

Van:   
Verzonden: woensdag 5 december 2018 17:39 
Aan: Sonnema, M. (Marjolijn) @minlnv.nl>; Burg, M.M. van der (René) 

@rvo.nl> 
CC:  @minez.nl>;  < @rvo.nl>; 

 < @minez.nl>; Cardozo, D. (Daniëlle) <D.Cardozo@minez.nl>; 
 @minez.nl>;  @rvo.nl> 

Onderwerp: Kamerbrief stavaza fosfaatrechten 
Urgentie: Hoog 
Marjolijn, René, 
Zoals gisteren met de minister besproken, zie bijgaand de concept Kamerbrief over stavaza 
fosfaatrechtenstelsel. Er staat nog een aantal PM’s in, dit betreft cijfers die nog door RVO worden 
ingevuld. Daarnaast komen als bijlagen nog de beantwoording van feitelijke vragen nav de 
technische briefing erbij (staan ook nog een paar punten voor uit bij RVO) en de antwoorden op 
vragen van De Groot over zelfzuivelaars  

 
Het zou fijn zijn als jullie uiterlijk morgenochtend kunnen reageren. We kunnen jullie reactie dan nog 
verwerken voor de bespreking met de minister om 17u. 
Groeten en hopelijk een fijne pakjesavond! 
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Van:
Verzonden: donderdag 6 december 2018 14:06
Aan: Burg, M.M. van der (René)
CC:
Onderwerp: RE: Kamerbrief stavaza fosfaatrechten

Vandaag en anders morgenochtend. 
Groeten 

 
Van: Burg, M.M. van der (René)  
Verzonden: donderdag 6 december 2018 08:51 
Aan:  ;   
Onderwerp: FW: Kamerbrief stavaza fosfaatrechten 

, 
Wanneer krijg ik de antwoorden op de vragen? 
Rene  
Verzonden vanuit Mail voor Windows 10 

Van:  
Verzonden: woensdag 5 december 2018 17:38 
Aan: Sonnema, M. (Marjolijn); Burg, M.M. van der (René) 
CC: );  ; Cardozo, D. (Daniëlle); ; 

 
Onderwerp: Kamerbrief stavaza fosfaatrechten 
Urgentie:Hoog 
Marjolijn, René, 
Zoals gisteren met de minister besproken, zie bijgaand de concept Kamerbrief over stavaza fosfaatrechtenstelsel. 
Er staat nog een aantal PM’s in, dit betreft cijfers die nog door RVO worden ingevuld. Daarnaast komen als 
bijlagen nog de beantwoording van feitelijke vragen nav de technische briefing erbij (staan ook nog een paar 
punten voor uit bij RVO) en de antwoorden op vragen van De Groot over zelfzuivelaars  

 
Het zou fijn zijn als jullie uiterlijk morgenochtend kunnen reageren. We kunnen jullie reactie dan nog verwerken 
voor de bespreking met de minister om 17u. 
Groeten en hopelijk een fijne pakjesavond! 
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Van: @rvo.nl>
Verzonden: donderdag 22 november 2018 16:36
Aan: Burg, M.M. van der (René); ; 
CC: Maas, drs. M.A. MA van der (Michel); ; ;

; ; 
Onderwerp: RE: kamerbrieven fosfaat?
Bijlagen: Verzoek+om+een+reactie+op+het+artikel+‘LNV+schuift+met+mest+en+fosfaatpl

afonds’+en+op+de+brandbrief+van+de+Vereniging+van+Agrarisch+Recht+Advo
ca.pdf

En inmiddels heeft de TK gevraagd om een reactie op zowel het artikel in V-focus als de brandbrief van agrarische 
advocaten. Zie bijlage. 
Daar komt dus ook een TK brief over, naast de brief over handhaving fosfaatproductie.  
Groeten 

 

Van:   
Verzonden: woensdag 21 november 2018 16:27 
Aan: Burg, M.M. van der (René); ;  
CC: Maas, drs. M.A. MA van der (Michel); ; ;  

; ;  
Onderwerp: kamerbrieven fosfaat? 
Ik heb even navraag bij LNV gedaan naar wat er nu in de pijplijn zit aan brieven aan de Kamer, omdat daar 
mailverkeer en onduidelijkheid over was binnen RVO. 
Graag deze informatie niet verder verspreiden, omdat het bij wijze van spreken morgen weer anders kan liggen. 
In elk geval komt er een brief over de handhaving van de fosfaatrechten. Dus over onder meer de sancties bij 
eventuele overschrijdingen van het fosfaatrecht.  
Verder wordt nog nagedacht over  

 

 

 
Groeten 

 
................................................................................. 
Afdeling Concernstaf 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag 
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag 
---------------------------------------------------------------- 
M 06  

www.rvo.nl 
@rvo.nl  

--------------------------------------------------------------------------------- 
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Van:
Aan: Burg  M M. van der (René)
Cc:  
Onderwerp: Re: Mediascan fosfaat 11 december
Datum: dinsdag 11 december 2018 21:28:55
Bijlagen: image001 png

image002 png
image006 png
image008 png
image009 png
image010 png
image011 jpg
image012 png

Nee. Dit wordt verzorgd vanuit de unit omgevingskennis. Op een aantal thema’s, zoals fosfaat, worden regulier scans
gemaakt en je kan ook verzoeken indienen, zoals ik destijds heb gedaan voor de technische briefing. Het geeft vaak een
nuttig beeld.

Groet  

Verstuurd vanaf mijn iPhone

Op 11 dec. 2018 om 16:11 heeft Burg, M.M. van der (René) @rvo nl> het volgende geschreven:

,
Is dit een nieuw medium?
Met vriendelijke groet,

René van der Burg
Directeur Kernprocessen EU

directieteam
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag

T 
M 06 

@rvo nl 
www rvo nl
…………………………………………………………………………………………………………
RVO: We helpen je graag vooruit
…………………………………………………………………………………………………………
Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdag, donderdag

Van:  
Verzonden: dinsdag 11 december 2018 13:40
Aan: Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl>;  <h @rvo.nl>
CC:  < @rvo.nl>
Onderwerp: FW: Mediascan fosfaat 11 december
René, ,
Ontvangen jullie deze scans? Zo niet, vinden jullie het prettig hierover te worden geïnformeerd?
Groet

Van:  < @rvo.nl> Namens Omgevingskennis
Verzonden: dinsdag 11 december 2018 08:58
Aan:  < @minez.nl>
CC:  < @minez.nl>;  < @minez.nl>; @gmail.com'
< @gmail.com>;  < @minez.nl>
< @minez.nl>;  < @rvo.nl>; 
< @rvo.nl>;  @rvo.nl>; 
< @rvo.nl>;  < @rvo.nl>; 
< @rvo.nl>;  < @rvo.nl>; 
< @rvo.nl>;  < @rvo.nl>;  < @rvo.nl>; 

 < @minez.nl>;  < @minez.nl>
Onderwerp: Mediascan fosfaat 11 december

Mediascan fosfaat
Mediascan

Inleiding
Deze mediascan bevat het nieuws van 10 - 11 december.

Uitkomsten
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In Omroep Gelderland een item over een melkveebedrijf bij Winterswijk. Ook zij worstelen met onzekerheid: “er hangt ons mogelijk een
boete van een ton boven het hoofd”. Samen met een Brabantse boerin heeft de boerin het idee opgevat dat het zo niet langer kan en dat ze
van zich willen laten horen. Deze week praat de Tweede Kamer over de kwestie: 'We gaan naar Den Haag en willen laten zien dat we krachtige
vrouwen zijn en dat we klaar zijn met deze onzekere tijd. Hoe we de actie precies vorm gaan geven, daar zijn we nu over aan het nadenken'.
We hopen dat Den Haag een gunstig besluit neemt, dat de landbouwwoordvoerders de minister duidelijk kunnen maken dat er fouten zijn
gemaakt', aldus de melkveehouder.
Op Twitter wordt kritisch gereageerd op de Q&A’s met betrekking tot het fosfaatrechtenstelsel. Een agrarisch ondernemer
constateert dat er wijzigingen zijn doorgevoerd voor wat betreft het meetellen van nuchtere kalveren. RVO.nl reageert
hierop dat er inderdaad recente wijzigingen zijn geweest. Hierop wordt verbolgen gereageerd. Zie onderstaande berichten.

Team Omgevingskennis
weet wat er leeft
Contactpersoon

Media-analist
T 06 

@rvo.nl
Vraagnummer
V1812 3684
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Van:
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: RE: Nieuwe Commissiebrief over "Vragen van feitelijke aard over het fosfaatdossier"
Datum: vrijdag 30 november 2018 07:58:27

Ja. Ben er mee begonnen. Idd de presentatie kan beter. Ik kijk ook nog even of we, net als bij
de meerlingen kunnen werken met “de stand van 14 november en dan de stand van 29
november..”
Ga met  ook nog door de cijfers. Wordt vervolgd en ik hoop voor de middag je een
nieuwe versie te sturen.

Van: Burg, M.M. van der (René) 
Verzonden: vrijdag 30 november 2018 07:29
Aan:  
Onderwerp: Re: Nieuwe Commissiebrief over "Vragen van feitelijke aard over het fosfaatdossier"

,
Aanvulling; per toelichting aangeven hoeveel van het totaal aantal dossiers zijn afgewerkt
zodat een inschatting (extrapolatie) kan worden gemaakt van de kg als alle dossiers van die
categorie zijn afgehandeld.
Rene

Verstuurd vanaf mijn iPhone

Op 29 nov. 2018 om 22:10 heeft Burg, M.M. van der (René) < @rvo.nl>
het volgende geschreven:

,
Eerlijk gezegd vind ik het een onbegrijpelijk overzicht. Mijn voorkeur gaat uit naar
één tabel en een verwijzing naar post:

1. Initieel toegewezen is …..
2. Definitief afgeroomd is ….
3. On hold is …
4. Herbeschikking vleesvee is het aantal kilogram fosfaat dat in mindering

wordt gebracht bij 2.676 relaties van 5.555 relaties die zijn herbeoordeeld
Er zijn nog 8 relaties in behandeling

5. Etc,
6. Etc.
7. Etc.

Met vriendelijke groet,
René van der Burg
Directeur Kernprocessen EU

........................................................................
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag | kamer 5.056
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag
........................................................................
T 
M 06 

@rvo.nl

Van:  
Verzonden: donderdag 29 november 2018 18:06
Aan: Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl>
Onderwerp: Fwd: Nieuwe Commissiebrief over "Vragen van feitelijke aard over het
fosfaatdossier"
Rene,
Hierbij even de actuele cijfers van wat we in het fosfaatregister hebben.
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Van:
Aan: ; Burg, M.M. van der (René)
Cc: ; 
Onderwerp: RE: uitspraak FR inzake IDL positief
Datum: woensdag 9 januari 2019 12:08:11

Goed nieuws ! Mooi dat jullie met deze uitspraak voortvarend verder kunnen. Ik zie de
nota wel verschijnen en praat vrijdag graag wat uitgebreider verder
Vr.gr. 

Directeur Kernprocessen NL en JZ
………………………………………………………………………....
Secretaresse  bereikbaar op 0
…………………………………………………………………………….
t

@rvo.nl
……………………………………………………………………….
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 2595AL Den Haag
………………………………….............................................

Van:  
Verzonden: woensdag 9 januari 2019 11:15
Aan:  ; Burg, M.M. van der (René) 
CC:  ;  
Onderwerp: uitspraak FR inzake IDL positief 
Urgentie: Hoog
Dag  en René,
Positieve uitspraken voor LNV/RVO
Vandaag is de uitspraak gekomen van het CBb inzake FR zaken waarbij de IDL centraal stond.
Het pakt positief uit voor LNV/RVO.
We hebben 6 van de 7 zaken gewonnen en de gehanteerde IDL lijn heeft de rechterlijke toets
doorstaan. In één geval hebben we de zaak verloren, het betrof hier een veehouder die was
omgeschakeld van varkens naar melkvee en . Tijdens de zitting
kwam al naar voren dat dit wel een heel aangrijpend relaas was; de rechter heeft dit
meegenomen in zijn oordeel en de zaak gegrond verklaard.
Welke rechtsvraag staat centraal bij het CBb?
Volgens de melkveehouders is de vaststelling van fosfaatrechten in strijd met hun
eigendomsrecht. Zij beroepen zich in dat verband op artikel 1 van het Eerste Protocol bij het
Europees Verdrag tot Bescherming van de Rechten van de Mens en de Fundamentele Vrijheden
(EP), waarin dit recht wordt beschermd.
Proces:
Na de (eerdere proces) zitting van 26 september 2018 heeft het CBb de zeven zaken bij
beslissing van 17 oktober 2018 (zie ECLI:NL:CBB:2018:522) heropend om de betrokken
melkveehouders de gelegenheid te geven hun individuele omstandigheden nader toe te lichten.
Dit is gebeurd in verband met de vereiste beoordeling of in een individueel geval sprake is van
een onevenredige last ten gevolge van het fosfaatrechtenstelsel, die in strijd is met artikel 1
van het EP. Nadat de minister heeft gereageerd op de nadere toelichting van de
melkveehouders, heeft op 21 november 2018 een vervolgzitting plaatsgevonden.
CBb heeft geoordeeld
Bij de beoordeling of in een individueel geval sprake is van een onevenredige last moeten alle
omstandigheden worden meegewogen. De bewijslast ligt in beginsel bij de veehouder. Bij deze
beoordeling komt onder andere gewicht toe aan de omstandigheid dat bedrijven vergunningen
hebben verkregen voor de start of uitbreiding van het bedrijf en op die basis investeringen
hebben gedaan. Ook is van belang dat maar beperkt wordt voorzien in een knelgevallenregeling
en een overgangstermijn ontbreekt. In de afweging moet verder worden betrokken dat voor
melkveehouders duidelijk kon zijn dat ongeremde groei van de veestapel niet mogelijk zou zijn
en dat na afschaffing van de melkquota mogelijk toch nog andere maatregelen, waaronder
productiebeperkende maatregelen, zouden volgen.
In de uitspraken van vandaag heeft het CBb de individuele omstandigheden van de betrokken
melkveehouders beoordeeld om na te gaan of sprake is van een onevenredige last. Daarbij
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speelt bij de verschillende melkveehouders een grote diversiteit aan feiten en omstandigheden
die ten aanzien van elke veehouder afzonderlijk in onderling verband en hun totaliteit zijn
bezien.

Ten aanzien van één van de betrokken veehouders oordeelt het CBb bij weging van de
individuele omstandigheden dat een onevenredige last aanwezig is. Het gaat in dit geval om een
veehouder die zowel varkens als melkvee hield, maar onder meer door persoonlijke
omstandigheden heeft besloten om te schakelen naar een bedrijf met uitsluitend melkvee.
Volgens het CBb is de keuze voor deze omschakeling vanwege de bijzondere omstandigheden
begrijpelijk. De melkveehouder heeft aannemelijk gemaakt dat de continuïteit van zijn bedrijf
als gevolg van het fosfaatrechtenstelsel in gevaar is en dat hij een zware financiële last
ondervindt. Ook is van belang dat met de uitbreiding van de melkveetak niet meer wordt
gecompenseerd dan het wegvallen van de inkomsten van de varkenshouderij. Het CBb bepaalt
dat de minister binnen zes weken een nieuwe beslissing moet nemen. Het ligt nu op de weg van
de minister om te bepalen in welke vorm en omvang de veehouder compensatie moet worden
geboden.
In alle andere zes zaken heeft het CBb geconcludeerd dat geen sprake is van een onevenredige
last.
Gevolgen RVO
Met deze uitspraak doorstaat de huidige gehanteerde “harde” IDL lijn (zoals ook op internet van
RVO staat) de rechterlijke toets. Dat is goed nieuws, we kunnen hiermee in de komende weken
de (maximaal) 2.700 bezwaren gaan oppakken in samenwerking met de sector. Vanuit JZ zal
een informatieve nota naar de minister gaan, die ook zal worden afgestemd met de keten, PAV
en WJZ. De bedoeling is dat deze nota vandaag de deur uitgaat (afhankelijk van afstemming
andere afdelingen).
Persbericht CBb en nummers van uitspraken.
Hieronder de nummers van de uitspraken en de perslink van het CBb.
https://www.rechtspraak.nl/Organisatie-en-contact/Organisatie/College-van-Beroep-voor-het-
bedrijfsleven/Nieuws/Paginas/Individuele-beoordeling-door-CBb-in-fosfaatrechtzaken.aspx
ECLI:NL:CBB:2019:1
ECLI:NL:CBB:2019:2
ECLI:NL:CBB:2019:3
ECLI:NL:CBB:2019:4
ECLI:NL:CBB:2019:5
ECLI:NL:CBB:2019:6
ECLI:NL:CBB:2019:7
Mochten er nog vragen zijn, laat het me weten.
Groeten,
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Van:
Aan: ; Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: RE: uitspraak FR inzake IDL positief
Datum: woensdag 9 januari 2019 11:25:36

Heren,
Ik heb  nog gesproken en die gaf aan dat de minister waarschijnlijk al op de hoogte zal
zijn van de strekking van de uitspraken, als ze bij ons binnenkomt.
Dan weet je het even.

Van:  
Verzonden: woensdag 9 januari 2019 11:15
Aan:  ; Burg, M.M. van der (René) 
CC:  ;  
Onderwerp: uitspraak FR inzake IDL positief 
Urgentie: Hoog
Dag  en René,
Positieve uitspraken voor LNV/RVO
Vandaag is de uitspraak gekomen van het CBb inzake FR zaken waarbij de IDL centraal stond.
Het pakt positief uit voor LNV/RVO.
We hebben 6 van de 7 zaken gewonnen en de gehanteerde IDL lijn heeft de rechterlijke toets
doorstaan. In één geval hebben we de zaak verloren, het betrof hier een veehouder die was
omgeschakeld van varkens naar melkvee en  Tijdens de zitting
kwam al naar voren dat dit wel een heel aangrijpend relaas was; de rechter heeft dit
meegenomen in zijn oordeel en de zaak gegrond verklaard.
Welke rechtsvraag staat centraal bij het CBb?
Volgens de melkveehouders is de vaststelling van fosfaatrechten in strijd met hun
eigendomsrecht. Zij beroepen zich in dat verband op artikel 1 van het Eerste Protocol bij het
Europees Verdrag tot Bescherming van de Rechten van de Mens en de Fundamentele Vrijheden
(EP), waarin dit recht wordt beschermd.
Proces:
Na de (eerdere proces) zitting van 26 september 2018 heeft het CBb de zeven zaken bij
beslissing van 17 oktober 2018 (zie ECLI:NL:CBB:2018:522) heropend om de betrokken
melkveehouders de gelegenheid te geven hun individuele omstandigheden nader toe te lichten.
Dit is gebeurd in verband met de vereiste beoordeling of in een individueel geval sprake is van
een onevenredige last ten gevolge van het fosfaatrechtenstelsel, die in strijd is met artikel 1
van het EP. Nadat de minister heeft gereageerd op de nadere toelichting van de
melkveehouders, heeft op 21 november 2018 een vervolgzitting plaatsgevonden.
CBb heeft geoordeeld
Bij de beoordeling of in een individueel geval sprake is van een onevenredige last moeten alle
omstandigheden worden meegewogen. De bewijslast ligt in beginsel bij de veehouder. Bij deze
beoordeling komt onder andere gewicht toe aan de omstandigheid dat bedrijven vergunningen
hebben verkregen voor de start of uitbreiding van het bedrijf en op die basis investeringen
hebben gedaan. Ook is van belang dat maar beperkt wordt voorzien in een knelgevallenregeling
en een overgangstermijn ontbreekt. In de afweging moet verder worden betrokken dat voor
melkveehouders duidelijk kon zijn dat ongeremde groei van de veestapel niet mogelijk zou zijn
en dat na afschaffing van de melkquota mogelijk toch nog andere maatregelen, waaronder
productiebeperkende maatregelen, zouden volgen.
In de uitspraken van vandaag heeft het CBb de individuele omstandigheden van de betrokken
melkveehouders beoordeeld om na te gaan of sprake is van een onevenredige last. Daarbij
speelt bij de verschillende melkveehouders een grote diversiteit aan feiten en omstandigheden
die ten aanzien van elke veehouder afzonderlijk in onderling verband en hun totaliteit zijn
bezien.

Ten aanzien van één van de betrokken veehouders oordeelt het CBb bij weging van de
individuele omstandigheden dat een onevenredige last aanwezig is. Het gaat in dit geval om een
veehouder die zowel varkens als melkvee hield, maar onder meer door persoonlijke
omstandigheden heeft besloten om te schakelen naar een bedrijf met uitsluitend melkvee.
Volgens het CBb is de keuze voor deze omschakeling vanwege de bijzondere omstandigheden
begrijpelijk. De melkveehouder heeft aannemelijk gemaakt dat de continuïteit van zijn bedrijf
als gevolg van het fosfaatrechtenstelsel in gevaar is en dat hij een zware financiële last
ondervindt. Ook is van belang dat met de uitbreiding van de melkveetak niet meer wordt
gecompenseerd dan het wegvallen van de inkomsten van de varkenshouderij. Het CBb bepaalt
dat de minister binnen zes weken een nieuwe beslissing moet nemen. Het ligt nu op de weg van
de minister om te bepalen in welke vorm en omvang de veehouder compensatie moet worden
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geboden.
In alle andere zes zaken heeft het CBb geconcludeerd dat geen sprake is van een onevenredige
last.
Gevolgen RVO
Met deze uitspraak doorstaat de huidige gehanteerde “harde” IDL lijn (zoals ook op internet van
RVO staat) de rechterlijke toets. Dat is goed nieuws, we kunnen hiermee in de komende weken
de (maximaal) 2.700 bezwaren gaan oppakken in samenwerking met de sector. Vanuit JZ zal
een informatieve nota naar de minister gaan, die ook zal worden afgestemd met de keten, PAV
en WJZ. De bedoeling is dat deze nota vandaag de deur uitgaat (afhankelijk van afstemming
andere afdelingen).
Persbericht CBb en nummers van uitspraken.
Hieronder de nummers van de uitspraken en de perslink van het CBb.
https://www.rechtspraak.nl/Organisatie-en-contact/Organisatie/College-van-Beroep-voor-het-
bedrijfsleven/Nieuws/Paginas/Individuele-beoordeling-door-CBb-in-fosfaatrechtzaken.aspx
ECLI:NL:CBB:2019:1
ECLI:NL:CBB:2019:2
ECLI:NL:CBB:2019:3
ECLI:NL:CBB:2019:4
ECLI:NL:CBB:2019:5
ECLI:NL:CBB:2019:6
ECLI:NL:CBB:2019:7
Mochten er nog vragen zijn, laat het me weten.
Groeten,
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Van:
Aan: ; Burg, M.M. van der (René)
Cc: ; 
Onderwerp: RE: uitspraak FR inzake IDL positief
Datum: woensdag 9 januari 2019 12:10:52

,
Samen met PAV ( ) en WJZ besloten dat er geen nota hoeft te komen, de minister
zal door PAV per mail geïnformeerd worden.
Groeten,

Van:  
Verzonden: woensdag 9 januari 2019 12:08
Aan:  ; Burg, M.M. van der (René) 
CC:  ;  
Onderwerp: RE: uitspraak FR inzake IDL positief
Goed nieuws ! Mooi dat jullie met deze uitspraak voortvarend verder kunnen. Ik zie de
nota wel verschijnen en praat vrijdag graag wat uitgebreider verder
Vr.gr. 

Directeur Kernprocessen NL en JZ
………………………………………………………………………....
Secretaresse  bereikbaar op 0
…………………………………………………………………………….
t

@rvo.nl
……………………………………………………………………….
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 2595AL Den Haag
………………………………….............................................

Van:  
Verzonden: woensdag 9 januari 2019 11:15
Aan:  < @rvo.nl>; Burg, M.M. van der (René)

@rvo.nl>
CC:  < @rvo.nl>; 
< @rvo.nl>
Onderwerp: uitspraak FR inzake IDL positief 
Urgentie: Hoog
Dag  en René,
Positieve uitspraken voor LNV/RVO
Vandaag is de uitspraak gekomen van het CBb inzake FR zaken waarbij de IDL centraal stond.
Het pakt positief uit voor LNV/RVO.
We hebben 6 van de 7 zaken gewonnen en de gehanteerde IDL lijn heeft de rechterlijke toets
doorstaan. In één geval hebben we de zaak verloren, het betrof hier een veehouder die was
omgeschakeld van varkens naar melkvee en . Tijdens de zitting
kwam al naar voren dat dit wel een heel aangrijpend relaas was; de rechter heeft dit
meegenomen in zijn oordeel en de zaak gegrond verklaard.
Welke rechtsvraag staat centraal bij het CBb?
Volgens de melkveehouders is de vaststelling van fosfaatrechten in strijd met hun
eigendomsrecht. Zij beroepen zich in dat verband op artikel 1 van het Eerste Protocol bij het
Europees Verdrag tot Bescherming van de Rechten van de Mens en de Fundamentele Vrijheden
(EP), waarin dit recht wordt beschermd.
Proces:
Na de (eerdere proces) zitting van 26 september 2018 heeft het CBb de zeven zaken bij
beslissing van 17 oktober 2018 (zie ECLI:NL:CBB:2018:522) heropend om de betrokken
melkveehouders de gelegenheid te geven hun individuele omstandigheden nader toe te lichten.
Dit is gebeurd in verband met de vereiste beoordeling of in een individueel geval sprake is van
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een onevenredige last ten gevolge van het fosfaatrechtenstelsel, die in strijd is met artikel 1
van het EP. Nadat de minister heeft gereageerd op de nadere toelichting van de
melkveehouders, heeft op 21 november 2018 een vervolgzitting plaatsgevonden.
CBb heeft geoordeeld
Bij de beoordeling of in een individueel geval sprake is van een onevenredige last moeten alle
omstandigheden worden meegewogen. De bewijslast ligt in beginsel bij de veehouder. Bij deze
beoordeling komt onder andere gewicht toe aan de omstandigheid dat bedrijven vergunningen
hebben verkregen voor de start of uitbreiding van het bedrijf en op die basis investeringen
hebben gedaan. Ook is van belang dat maar beperkt wordt voorzien in een knelgevallenregeling
en een overgangstermijn ontbreekt. In de afweging moet verder worden betrokken dat voor
melkveehouders duidelijk kon zijn dat ongeremde groei van de veestapel niet mogelijk zou zijn
en dat na afschaffing van de melkquota mogelijk toch nog andere maatregelen, waaronder
productiebeperkende maatregelen, zouden volgen.
In de uitspraken van vandaag heeft het CBb de individuele omstandigheden van de betrokken
melkveehouders beoordeeld om na te gaan of sprake is van een onevenredige last. Daarbij
speelt bij de verschillende melkveehouders een grote diversiteit aan feiten en omstandigheden
die ten aanzien van elke veehouder afzonderlijk in onderling verband en hun totaliteit zijn
bezien.

Ten aanzien van één van de betrokken veehouders oordeelt het CBb bij weging van de
individuele omstandigheden dat een onevenredige last aanwezig is. Het gaat in dit geval om een
veehouder die zowel varkens als melkvee hield, maar onder meer door persoonlijke
omstandigheden heeft besloten om te schakelen naar een bedrijf met uitsluitend melkvee.
Volgens het CBb is de keuze voor deze omschakeling vanwege de bijzondere omstandigheden
begrijpelijk. De melkveehouder heeft aannemelijk gemaakt dat de continuïteit van zijn bedrijf
als gevolg van het fosfaatrechtenstelsel in gevaar is en dat hij een zware financiële last
ondervindt. Ook is van belang dat met de uitbreiding van de melkveetak niet meer wordt
gecompenseerd dan het wegvallen van de inkomsten van de varkenshouderij. Het CBb bepaalt
dat de minister binnen zes weken een nieuwe beslissing moet nemen. Het ligt nu op de weg van
de minister om te bepalen in welke vorm en omvang de veehouder compensatie moet worden
geboden.
In alle andere zes zaken heeft het CBb geconcludeerd dat geen sprake is van een onevenredige
last.
Gevolgen RVO
Met deze uitspraak doorstaat de huidige gehanteerde “harde” IDL lijn (zoals ook op internet van
RVO staat) de rechterlijke toets. Dat is goed nieuws, we kunnen hiermee in de komende weken
de (maximaal) 2.700 bezwaren gaan oppakken in samenwerking met de sector. Vanuit JZ zal
een informatieve nota naar de minister gaan, die ook zal worden afgestemd met de keten, PAV
en WJZ. De bedoeling is dat deze nota vandaag de deur uitgaat (afhankelijk van afstemming
andere afdelingen).
Persbericht CBb en nummers van uitspraken.
Hieronder de nummers van de uitspraken en de perslink van het CBb.
https://www.rechtspraak.nl/Organisatie-en-contact/Organisatie/College-van-Beroep-voor-het-
bedrijfsleven/Nieuws/Paginas/Individuele-beoordeling-door-CBb-in-fosfaatrechtzaken.aspx
ECLI:NL:CBB:2019:1
ECLI:NL:CBB:2019:2
ECLI:NL:CBB:2019:3
ECLI:NL:CBB:2019:4
ECLI:NL:CBB:2019:5
ECLI:NL:CBB:2019:6
ECLI:NL:CBB:2019:7
Mochten er nog vragen zijn, laat het me weten.
Groeten,
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Van:
Aan: Burg, M.M. van der (René)
Onderwerp: Re: update communicatie fosfaat
Datum: dinsdag 4 december 2018 09:37:21
Bijlagen: image001.png

image002.png
image003.png
image004.png

Hi, dit is niet helemaal de laatste versie hoor.
Maar jouw boodschap is duidelijk...:-)
Ik neem het mee!

Groet, 

Op 4 dec. 2018 om 09:35 heeft Burg, M.M. van der (René) @rvo.nl> het
volgende geschreven:

,
Toch nog maar naar de boodschap gekeken. Ben niet onder de indruk
Met vriendelijke groet,

René van der Burg
Directeur Kernprocessen EU
.................................................................................
directieteam
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland
Prinses Beatrixlaan 2 | 2595 AL | Den Haag
Postbus 93144 | 2509 AC | Den Haag
.................................................................................
T 
M 06 

@rvo.nl 
www.rvo.nl
…………………………………………………………………………………………………………
RVO: We helpen je graag vooruit
…………………………………………………………………………………………………………
Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdag, donderdag

Van:  
Verzonden: dinsdag 4 december 2018 09:16
Aan: Burg, M.M. van der (René) < @rvo.nl>; Bakker, mr. M. MGM
(Marjan) @rvo.nl>
CC:  < @rvo.nl>
Onderwerp: Fwd: update communicatie fosfaat
Ter info.

Groet, 

Begin doorgestuurd bericht:

Van: " " < @rvo.nl>
Aan: " " < @rvo.nl>
Onderwerp: update communicatie fosfaat

Beste ,
Weer even een korte update van het kernteam Communicatie

Doc. 105

10.2.e

10.2.e

10.2.e

10.2.e
10.2.e

10.2.e

10.2.e 10.2.e

10.2.e

10.2.e 10.2.e
10.2.e 10.2.e

10.2
e

10.2.e

10.2.e

10.2.e
10.2.e



Fosfaatrechten.
Het gaat echt de goede kant op. Ik hoop 

Er ligt nu een werkbaar RVO-verhaal. Dit wordt in het OKO-mest nog
afgestemd volgende week.
De inzet is 

In dat licht hebben we ook naar de acties die geweest zijn, gekeken.
We kijken terug op een goede technische Briefing Fosfaatrechten.
Vooral het effect dat bereikt is, is heel positief (al even met René over
gehad).
Uit reacties die Woordvoering terug krijgt vanuit de pers blijkt ook dat
dit verhaal zeer verhelderend is geweest. Dat geldt ook voor de
persbriefing. Ook daarvan is het effect behulpzaam geweest tbv het
RVO-verhaal. En er volgen nog acties met de media die hopelijk ook
weer een mooie bijdrage kunnen leveren aan de gestelde doelen.
Ter voorbereiding van het AO Fosfaatrechten op 12 december loopt
ook uiteraard eea, bijvoorb q&a’s.
In het communicatieframe wordt een kalender bijgevoegd met alle
komende activiteiten, zo ook het bezoek Commissie Landbouw aan
RVO in februari. Dit helpt om grip te houden en de voorbereiding tijdig
te laten verlopen.
In de communicatie wordt gewerkt aan het inzichtelijk maken van het
aantal rechten in Mijn Dossier en het stappenplan waarmee de boer
zelf de rechten kan berekenen.
En hierover zal ook communicatie naar buiten toe plaats vinden via de
website en social media, maar ook richting LTO en natuurlijk richting
call centrum.
Tot zover!
Als je meer info wilt of vragen hebt, hoor ik het natuurlijk graag.

Groeten, 

<19112018 Verhaal en kernboodschap dossier fosfaatrechten.docx>
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Ter voorbereiding van het AO Fosfaatrechten op 12 december loopt
ook uiteraard eea, bijvoorb q&a’s.
In het communicatieframe wordt een kalender bijgevoegd met alle
komende activiteiten, zo ook het bezoek Commissie Landbouw aan
RVO in februari. Dit helpt om grip te houden en de voorbereiding tijdig
te laten verlopen.
In de communicatie wordt gewerkt aan het inzichtelijk maken van het
aantal rechten in Mijn Dossier en het stappenplan waarmee de boer
zelf de rechten kan berekenen.
En hierover zal ook communicatie naar buiten toe plaats vinden via de
website en social media, maar ook richting LTO en natuurlijk richting
call centrum.
Tot zover!
Als je meer info wilt of vragen hebt, hoor ik het natuurlijk graag.

Groeten, 
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Aantallen Bip's per jaar (bij benadering)

Bezwaren aantallen t.o.v. voorgaande jaren

Resultaat bezwaarprocedures
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Beroepen aantallen t.o.v. voorgaande jaren

% gegrond beroep 2018
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